
       

 
Møteinnkalling     

 
 

Utvalg: Nordreisa næringsutvalg 
Møtested: Formannskapssalen, Rådhuset 
Dato: 26.09.2018 
Tidspunkt: 09:00 

 
Eventuelt forfall må meldes snarest på tlf. 77 58 80 15, eller til postmottak@nordreisa.kommune.no 
 – ved forfallsmelding på e-post er vil dere motta en bekreftelse på at den er registrert, dersom 
dere ikke mottar en slik bekreftelse MÅ dere ta kontakt pr. telefon. 
 
Vararepresentanter møter etter nærmere beskjed.
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og i Sørkjosen sendt fra Statens vegvesen 

 2016/1335 

RS 47/18 Melding om vedtak - regional plan for handel og 
service i Troms 2016-2025 - endringer etter 
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utkantstrøk 
 2016/466 
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PS 20/18 Landsbymøte 2018  2016/1234 
PS 21/18 Kommunale gebyrer og betalingssatser for 2019  2018/964 
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PS 18/18 Referatsaker



Nordreisa kommune 
Ráissa suohkan  

 

Raisin komuuni  
 

Nordreisa kommune har tatt i bruk eDialog. Med den kan du trygt sende oss brev og dokumenter elektronisk selv om de er unntatt offentlighet. 
 
Vi oppfordrer alle til å ta i bruk ordningen med digital post – for hvert brev du leser digitalt fra oss er du med å bidra til besparelse på ca. 12 
kroner. Fordelene er mange – les mer om digital post på vår hjemmeside. 

 
Postadresse: Besøksadresse: Telefon: + 47 77 58 80 00 Bankkonto: 4740.05.03954 
Postboks 174, N- 9156 Storslett Sentrum 17 Telefaks: + 47 77 77 07 01 Org.nr: 943 350 833 
E-post: Internett:   
postmottak@nordreisa.kommune.no  www.nordreisa.kommune.no   

VISIT LYNGENFJORD AS 
Postboks 74 
9148 OLDERDALEN 
 
 

 

 
 

 
 

Deres ref:   Vår ref (bes oppgitt ved svar): Løpenr. Arkivkode Dato 
 2016/1304-15 7623/2018 U01 09.07.2018 

 

Aksjetegning Visit Lyngenfjord 

Nordreisa kommunestyre vedtok i PS 43/18 kjøp av 250.000 aksjer à kr 1,- i Visit Lyngenfjord 

AS. Vedlagt ligger signert tegningsblankett.  

 
 
Med vennlig hilsen 
 
Ida Wigdel 
Næringsutvikler 
E: ida.wigdel@nordreisa.kommune 
T: 77 58 80 53 
 
Dette dokumentet er produsert elektronisk, og har derfor ingen signatur. 
 
 
 
Vedlegg 
1 Signert tegningsblankett 
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Fra: Ida Wigdel (Ida.Wigdel@nordreisa.kommune.no)
Sendt: 09.07.2018 11:18:50
Til: Nordreisa Kommune
Kopi: 

Emne: FW: Dokument 18/142620-3 Svar på søknad om tillatelse til å sette ut blomsterurner i betong langs E6, og
blomster ampler i lyktestolper, på Storslett og i Sørkjosen sendt fra Statens vegvesen
Vedlegg: 18_142620-3Svar på søknad om tillatelse til å sette ut blomsterurner i betong langs E6, og blomster ampler
i lyktestolper, på Storslett og i Sørkjosen.pdf
 
From: noreply.saksbehandling@vegvesen.no [mailto:noreply.saksbehandling@vegvesen.no] 
Sent: Tuesday, July 3, 2018 11:02 AM
To: Ida Wigdel <Ida.Wigdel@nordreisa.kommune.no>
Subject: Dokument 18/142620‐3 Svar på søknad om tillatelse til å sette ut blomsterurner i betong langs E6, og
blomster ampler i lyktestolper, på Storslett og i Sørkjosen sendt fra Statens vegvesen
 
Til Ida Wigdel

Vedlagt oversendes dokument 18/142620‐3 Svar på søknad om tillatelse til å sette ut blomsterurner i
betong langs E6, og blomster ampler i lyktestolper, på Storslett og i Sørkjosen i sak Nordreisa kommune ‐
ber med dette om tillatelse til å sette opp blomsterampler og blomsterurner gjennom Storslett
sentrum/Sørkjosen i Nordreisa kommune fra Statens vegvesen. Se vedlegget for innholdet i utsendelsen.

Eventuelle henvendelser vedrørende behandlingen kan rettes til firmapost@vegvesen.no eller i vårt kontaktskjema.

Dette er en systemgenerert e‐post, og skal ikke besvares.
 

Til Ida Wigdel

Vedlagt sender vi dokument 18/142620‐3 Svar på søknad om tillatelse til å sette ut blomsterurner i betong
langs E6, og blomster ampler i lyktestolper, på Storslett og i Sørkjosen i sak Nordreisa kommune ‐ ber
med dette om tillatelse til å sette opp blomsterampler og blomsterurner gjennom Storslett
sentrum/Sørkjosen i Nordreisa kommune frå Statens vegvesen. Sjå vedlegget for innhaldet i utsendinga.

Eventuelle førespurnader som gjeld behandlinga kan rettast til firmapost@vegvesen.no eller i kontaktskjemaet vårt.

Dette er ein systemgenerert e‐post du ikkje kan svare på.
 

Attn. Ida Wigdel

Enclosed you will find the document 18/142620‐3 Svar på søknad om tillatelse til å sette ut blomsterurner i
betong langs E6, og blomster ampler i lyktestolper, på Storslett og i Sørkjosen from the Norwegian Public
Roads Administration.

If you have queries regarding this case, please contact firmapost@vegvesen.no.

This is an automatically generated email – please do not reply.
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Postadresse Telefon: 22 07 30 00 Kontoradresse Fakturaadresse 

Statens vegvesen  Sentrum 33 Statens vegvesen 

Region nord firmapost-nord@vegvesen.no 9156 STORSLETT Regnskap 

Postboks 1403     Postboks 702 

8002 BODØ Org.nr: 971032081   9815 Vadsø 

        
        
 

Nordreisa Kommune 

Postboks 174 

9156 STORSLETT 

  

 

Ida Wigdel 

 

  

Behandlende enhet: Saksbehandler/telefon: Vår referanse: Deres referanse: Vår dato: 

Region nord Hanne Lunde Vangen / 

48605584 

18/142620-3    29.06.2018 

     

      

Svar på søknad om tillatelse til å sette ut blomsterurner i betong langs E6, og 

blomster ampler i lyktestolper, på Storslett og i Sørkjosen 

Viser til søknad, datert 21.06.2018. 

 

Saksopplysninger 

Nordreisa kommune søker om tillatelse til å sette opp blomsterurner mellom gang- og 

sykkel veg og E6, og blomster ampler i lyktestolper, på Storslett og i Sørkjosen.  

Nordreisa kommune viser til link i søknad: 

https://log-utemiljo.no/ampler/ 

https://log-utemiljo.no/betongurner/ 

 

Vår uttalelse 

For at vi kan gi tillatelse må det foreligge dokumentasjon på; 

 Lyktestolpenes egenskap fra leverandør. Vil slike anretninger i lyktestolpene ha noen 

innvirkning på lyktestolpenes egenskap, trafikksikkerhet.  

 Dokumentasjon fra leverandør av blomsterampler, på at de ikke er trafikkfarlige. De 

må ha en sikkerhetsgodkjenning.  

 

På Storslett og i Sørkjosen søkes det om tillatelse til å sette ut blomsterurner. De beskrives 

av leverandør som tunge, solide betongurner som er armert med jern.  

 

Vi kan ikke tillate at disse settes ut innenfor sikkerhetssonen, som er på 3 meter. 

De må heller ikke være sikthindrende i avkjørsler, kryss og gangfelt. Ihht. håndbok N100.  
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Med hilsen 

Plan og forvalting, Troms 

 

 

Øyvind Strømseth Hanne L. Vangen 

Seksjonsleder Avdelingsingeniør  

 

 

 

 

Dokumentet er godkjent elektronisk og har derfor ingen håndskrevne signaturer. 
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Stabssjef 

 

 

 
 

Besøksadresse Telefon    Bankgiro Org.nr. 
Strandveien 13 77 78 80 00  4700 04 00064 864870732 
Postadresse  
Postboks 6600, 9296 TROMSØ 

Epost mottak 
postmottak@tromsfylke.no 

Internettadresse  
www.tromsfylke.no 

 

  

 

 

 

Nordreisa kommune  

Postboks 174 

 

9156  STORSLETT  

 

 

 

 
Vår ref.: Saksbehandler: Arkiv: 

13/4398-120 Stine Larsen Loso 120U00 SAKSARKIV 

Løpenr.: Tlf. dir.innvalg: Deres ref.:   Dato: 

42443/18 77 78 81 85   04.07.2018 

 

 

Melding om vedtak - regional plan for handel og service i Troms 2016-2025  

- endringer etter pålegg fra KMD 

 

Fylkestinget i Troms har i møte 14. juni 2018 i sak 39/18 vedtatt endringer i regional plan for 

handel og service for Troms 2016-2025. Fylkestinget fattet slikt vedtak:  

 

1. Regional plan for handel og service i Troms 2016-2025 med handlingsprogram vedtas 

med de endringer som Kommunal og moderniseringsdepartementet har bestemt.  

2. Nytt kart under punkt 7.7 Finnsnes sentrum er innarbeidet i Regional plan for handel 

og service i Troms 2016-2025.  

 

 

KMDs vedtak 

Regional plan for handel og service i Troms 2016-2025 ble vedtatt av Fylkestinget i Troms i 

mars 2017 i sak 22/17. Fylkesmannen i Troms hadde innvending til planen som omhandlet 

avgrensningen av sentrumsområdet på Finnsnes i Lenvik kommune. Saken ble sendt til 

Kommunal og moderniseringsdepartementet (KMD) for endelig avgjørelse i henhold til plan 

og bygningsloven § 8-4. I brev fra KMD av 13. mars 2018 fremkommer det at følgende 

vedtak er fattet:  
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Vedtatte endringer:  

Fylkestinget i Troms har tatt KMDs vedtak til etterretning og endret regional plan for handel 

og service. Planen er nå oppdatert med de endringer som er bestemt etter vedtak i 

departementet.  

 

 

Mer informasjon om planen:  

Regional plan for handel og service for Troms 2016-2025 er tilgjengelig på nettsiden til 

Troms fylkeskommune (www.tromsfylke.no) under lenken planer og strategier.  

 

 

 

 

Med vennlig hilsen 

 

 

Stine Larsen Loso 

ass. stabssjef  

 
Dette dokumentet er godkjent elektronisk og krever ikke signatur. 

 

Kopi: 

Kommunal- og moderniseringsdepartementet, Postboks 8012 Dep,  0032 OSLO 
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Nordreisa kommune 
Ráissa suohkan  

 

Raisin komuuni  
 

Nordreisa kommune har tatt i bruk eDialog. Med den kan du trygt sende oss brev og dokumenter elektronisk selv om de er unntatt offentlighet. 
 
Vi oppfordrer alle til å ta i bruk ordningen med digital post – for hvert brev du leser digitalt fra oss er du med å bidra til besparelse på ca. 12 
kroner. Fordelene er mange – les mer om digital post på vår hjemmeside. 
 

 
Postadresse: Besøksadresse: Telefon: + 47 77 58 80 00 Bankkonto: 4740.05.03954 
Postboks 174, N- 9156 Storslett Sentrum 17 Telefaks: + 47 77 77 07 01 Org.nr: 943 350 833 
E-post: Internett:   
postmottak@nordreisa.kommune.no  www.nordreisa.kommune.no   

«MOTTAKERNAVN» 
«ADRESSE» 
«POSTNR»  «POSTSTED» 
 
«KONTAKT»                                                                                                             

 
 
 

Melding om vedtak 
 

 
 

 
 

Deres ref:   Vår ref (bes oppgitt ved svar): Løpenr. Arkivkode Dato 
«REF» 2018/221-12 7041/2018 C19 25.06.2018 

 

Melding om vedtak - Valg av ungdomsråd 2018 

Vedlagt følger vedtak etter behandling i Nordreisa kommunestyre - 21.06.2018. 
Saksprotokoll:  

Behandling: 
Hermod Bakken (ungdomsrådet) fremmet følgende forslag: 
Øyvind Evanger (Ap) kontaktperson i kommunestyret 2018-2019. 
 
Øyvind Evanger (Ap) enstemmig valgt.  
Tilslutt ble rådmannens innstilling enstemmig vedtatt med følgende tilføying: 
Ungdomsrådsrepresentantene velger selv kontaktperson i neste møte i formannskapet, 
næringsutvalget, Miljø, - plan og utviklingsutvalget og Helse- og omsorgsutvalget. 
 
 

Vedtak: 
Nordreisa ungdomsråd for perioden 2018-2020: 
Skole:     Medlemmer: 
Nord-Troms Videregående skole Anna Elise Lund Henriksen, Leder 
     Hermod Bakken, nestleder 

Martin Årnes 
Storslett ungdomsskole  Oda Fossvoll 
     Scott Nordstrøm 
     Ramona Soleng Thomassen 
     Aragon Mikkelsen 
Reisa Montessoriskole  Alf Sindre Einevoll 
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Skole:     Vara medlemmer: 
Storslett ungdomsskole  Oda Birkelund 
     Jonas Pedersen 
     Mathilde Eriksen 
     Isak Båtnes Lund 
     Leif-Adrian Mortensen 
Reisa Montessoriskole  Kine Elise Haraldsdatter Steinsvik 
 
 
Følgende politikere velges som ungdomsrådets kontaktpersoner for perioden 2018-2019: 
Kommunestyret: Øyvind Evanger (Ap) 
Oppvekst- og kulturutvalget: Per Sverre Moen (H) 
 
Ungdomsrådsrepresentantene velger selv kontaktperson i neste møte i formannskapet, 
næringsutvalget, Miljø, - plan og utviklingsutvalget og Helse- og omsorgsutvalget. 
 
Kontaktpersonene skal ha som funksjon og ta spesielt vare på ungdomsrådsrepresentantene 
som er til stede i de politiske møtene og se til at de får komme til med sine meninger og 
kommentarer 
 
 
Spesielt til: 
Hermod Bakken – Alf Sindre Einevoll – Scott Nordstrøm og Martin Årnes: 
Ungdomsrådsrepresentantene velger selv kontaktperson i neste møte i formannskapet, 
næringsutvalget, Miljø, - plan og utviklingsutvalget og Helse- og omsorgsutvalget 
 
Saken fra kommunestyret er derfor lagt til behandling i disse 4 utvalgene, slik at vi får 
protokollert hvem som er kontaktperson også i disse utvalgene. 
 
 
Med vennlig hilsen 
 
 
Ellinor Anja Evensen 
Sak- og arkivleder 
ellinor.evensen@nordreisa.kommune.no 
77 58 80 11 
 
Dette dokumentet er produsert elektronisk, og har derfor ingen signatur. 
 
Internkopi: Silje Båtnes 
 
 
Likelydende brev sendt til: 
Alf Sindre Einevoll Reisadalen 1407  Storslett 
Anna Elisa Lund Henriksen Reisadalen 2940  Storslett 
Aragorn Olsen Mikkelsen Skogly 1 A  Sørkjosen 
Hermod Bakken Båtnesvegen 8  Storslett 
Isak Båtnes Lund Haugsetveien 76  Storslett 
Jonas Pedersen Pynten 6  Storslett 
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Kine E Haraldsd Steinsvik Meierivegen 18  Sørkjosen 
Leif-Adrian Mortensen Einevegen 10  Storslett 
Martin Årnes Bjørkvoll 10 C, 9152 Sørkjosen  Sørkjosen 
Mathilde C Eriksen Viervegen 1  Storslett 
Oda Agnete Birkelund Kirkely 25  Storslett 
Oda Kristine J Fossvoll Naveren 15  Storslett 
Ramona Soleng Thomassen Bærsletta 7  Storslett 
Scott Isaksen Nordstrøm Bjørklysvingen 10  Sørkjosen 
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Fra: Marko Varajarvi (Marko.Varajarvi@haparanda.se)
Sendt: 18.06.2018 10.59.11
Til: post registrator; kommun@overtornea.se; kommun@pajala.se; kommun@kommun.kiruna.se; Post Storfjord;
Post Kafjord; Nordreisa Kommune
Kopi: Lena Ekh; Peter Waara; peter.juntti@overtornea.se; tomas; per.skalk@pajala.se; anna.kostet@pajala.se;
peter.niemi@kommun.kiruna.se; Ann-Kristin.nilsson@kommun.kiruna.se; Hanne Braathen; Svein Oddvar Leiros;
Bjørn Inge Mo; Øyvind Evanger

Emne: Nyhetsbrev och material från Tornedalsrådets årsmöte i Tromsö 13/6 2018
Vedlegg: 6-Verksamhetsplan 2018-2020_antagen.docx;12-rapport årsmötet 2018.docx;10-årsmöte protokoll 2018
vuosikokous pöytäkirja.docx;4-Årsredovisning bokslut 2017_Tornedalsrådet_2018_antagen.pdf;7-
Budget2019_Budjetti2019_antagen hyväksytty.xlsx;8-Medlemsavgifter 2019_antagen.xls
Hej,
 
i bilagan hittar du en kort rapport angående rådets årsmöte. Bifogar även de centrala bilagorna.
 
I fortsättningen kommer en dylik rapport att skrivas och skickas även av våra styrelsemöten.
 
OBS! Protokollet är ojusterat. Om det blir några ändringar så informerar jag om samtliga. Bilagorna kommer att
publiceras i våra hemsidor efter justering.

Om ni har frågor, kontakta mig gärna.
 
Ha en trevlig fortsättning på veckan!
 
Mvh

Marko V.

+ + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + +
Marko Varajärvi
toiminnanjohtaja / VD / Daglig leder / CEO
FM, YTM / Fil.Mag., Pol.Mag. / MA, M.Sc.

Tornionlaakson Neuvosto / Tornedalsrådet / Torne Valley Council
Mobile +46 (0) 72 251 88 80
E‐Mail: marko.varajarvi@haparanda.se
Internet: www.tornedalen.org

P.O. Box 76
SE‐95322 Haparanda, Sweden 

PL 145
FI‐95401 Tornio, Finland
+ + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + + +
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Tornedalsrådet verksamhetsplan 2018-2020 
 
Rådets verksamhetsplan 2018-2020 bygger på fem pelare:  
1. Medlemskommunerna 
2. Nordiska Ministerrådet  
3. Tornedalsrådets stadgar 
4. Tornedalsrådets strategiska verksamhetsplan 2018-2020 
5. Planlagda aktiviteter 2018-2020 
 

1. Medlemskommunerna 
Den andra centrala finansiären av Tornedalsrådet är medlemskommunerna och medlemsavgifterna 
står för största delen av finansieringen av Tornedalsrådet. Rådets verksamhet är dock djupt 
förankrat utifrån de krav och prioriteringar som Nordiska Ministerrådet framställer. 
 
Tornedalsrådet utgör en samarbets- och intressebevakningsorganisation för kommunerna i  
Finland (Torneå, Ylitornio, Pello, Kolari, Muonio, Enontekiö), Sverige (Haparanda, Övertorneå, 
Pajala, Kiruna) och Norge (Storfjord, Kåfjord och Nordreisa). Kommunalförbundet är registrerat i 
Sverige och dess officiella språk är finska och svenska. 
 
Tornedalrådet är den egentliga institutionella infrastrukturen som sammanknyter Tornedalens 
kommuner i Sverige, Norge och Finland. Det lokala och regionala gränsöverskridande samarbetet i 
Tornedalen sker via Tornedalsrådet. 
 
Tornedalsrådet drar nytta av det arbetet som görs på lokal nivå i medlemskommunerna, bland de 
lokala och regionala samt nationella aktörerna, mellan gränskommittéerna och på EU-nivå (t.ex. 
AEBR). Rådets samarbetsinstanser utgörs av bl.a. kommunala och regionala myndigheter, 
departement och EU, kommunpolitiker, riksdagsmän, verk, övriga gränssamarbetsorgan, EU-
parlamentariker, utbildningsorganisationer, handelskammare, företagarorganisationer, 
kommunförbund och Nordiska Ministerrådet. Tornedalsrådet gör samarbete även med Pohjola-
Norden/Förening Norden. 
 
Det interkommunala och gränsöverskridande samarbetet är s.a.s. på gräsrotsnivå. I strategin står 
det bl.a. att  

”Tornedalsrådet är en aktiv nätverksaktör som skapar gränslösa mötesplatser kring olika frågor (näringsliv, 
infrastruktur, utbildning, kultur) inom ramen för de administrativa och finansiella resurserna.  
 
Rådet ska utgöra sina medlemskommuners gemensamma intressebevakningsröst på den kommunala, 
regionala, nationella och EU-nivån och rikta sig till såväl tjänstemän, politiska beslutsfattare som aktörer 
inom olika områden i de frågor som den strategiska verksamhetsplanen fastställer.  
 
Intressebevakning genomförs genom strategiska möten och aktiv kommunikation. Strategiskt 
genomförande förutsätter även budgetering av intressebevakningsresurser.” 
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2. Nordiska Ministerrådet 
Nordiska Ministerrådet utgör den centrala finansiären till Tornedalsrådet och rådets verksamhet 
baserar sig på de krav och uppgifter som ministerrådet har utformat för gränskommittéerna. 
 
Nordiska Ministerrådet har definierat sju viktiga mål/punkter och uppgifter för gränsråden och de 
är centrala när missionen/ Tornedalsrådets målsättning fastställs till åren 2018-2020.Enligt 
Nordiska Ministerrådet skall gränskommittén bidra till att: 
• Samla lokala och regionala aktörer.  
• Samla in idéer, skapa nätverk och ekonomiska resurser till det gränsregionala samarbetet.  
• Utifrån det nordiska ekonomiska bidraget utgöra den institutionella infrastrukturen för det lokala 
och regionala gränsöverskridande samarbetet.  
• Identifiera gränshinder som skapas av att det finns riksgränser inom en funktionellt 
sammanhängande region, och förmedla dessa till rätt adressat.  
• Arbeta med att bryta ner identifierade gränshinder.  
• Stödja regional utveckling, innovation och tillväxt i ett hållbart perspektiv.  
• Säkerställa lokal och regional förankring av det gränsregionala arbetet.  
 
De nordiska gränsråden utgör en institutionell samarbetsinfrastruktur på den regionala och lokala 
nivån. Nordiska Ministerrådet lägger stor vikt på lokal och regional förankring. 
 
Av gränssamarbetsorganen är Tornedalsrådet det enda som arbetar djupt inne i den kommunala 
nivån och samlar ihop kommuner från tre nordiska länder runt samma bord. Kommunerna fattar 
besluten som på ett mycket konkret plan påverkar invånarnas vardag i regionen. Genom 
Tornedalsrådet sker det gränsöverskridande samarbetet mellan medlemskommunerna på ett 
organiserat sätt. 
 
Nordiska ministerrådet har i ramkontraktet för åren 2018-2020 poängterat, att 
gränskommittéernas arbete måste återkopplas till det arbetet, som görs i tre olika temagrupper. 
 
Tornedalsrådet anser att gränskommittéerna kan ha t.ex. endast ett tema till vilken man kan 
förankrar sin verksamhet i. Om de övriga teman inte passar in i rådets verksamhet, bör man se på 
den allmänna nyttan som rådet står för i sin region och bland sina samarbetspartners. Det är 
viktigt att se verksamheten från ”botten upp”, den måste anpassas till den kontext man arbetar i. 
Man borde även kunna tåla diverse typ av verksamhet, alla bör inte sättas in i samma formulär. 
Men detta betyder dock inte att verk-samheten kan vara separat från de teman som ministerrådet 
anser vara viktigt. Tornedalsrådet anser att Nordiska Ministerrådet har gjort viktiga prioriteringar 
och ser framemot ett välfungerande samarbete även framöver.   
 
Angående framtida teman som skulle vidareutveckla de nuvarande Nordiska Ministerrådets teman 
kan konstateras, att det är svårt att anpassa verksamheten till teman som inte motsvarar den 
Tornedalska kontexten. Enligt den strategin, som rådet har skrivit, vill medlemskommunerna att 
man arbetar med konkret samarbetet som gagnar medlemskommunerna och dess invånare. I 
förhandlingar med medlemskommunerna och speciellt näringslivsgruppen poängteras starkt, att 
rådets/gränskommitténs verksamhet i Tornedalen måste vara så konkret som möjligt till sitt 
innehåll.  
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Temagrupp 1: Hållbar landsbygdsutveckling 
”Utvecklingen av landsbygden, glesbygden och de perifera områdena är viktig för en sammanhållen 
utveckling i hela Norden.  Detta för att ta tillvara den potential som finns i de nordiska regionerna och 
därmed bidra till att motverka den ökande regionala obalansen vad gäller exempelvis ekonomisk tillväxt, 
befolkningsutveckling, servicetillgång, könsfördelning och utbildningsnivå.” 
 
Tornedalsrådet består av glesbebyggda kommuner. I Tornedalrådets 13 medlemskommuner bor 
drygt 70.000 invånare. Man kan med fog säga att de glesbebyggda medlemskommunerna har 
utmaningar som är specifika för landsbygden. Hela Tornedalsrådets strategi bygger på dessa 
utmaningar som har med hållbar landsbygdsutveckling att göra. Tornedalsrådet gör samarbete med 
regionens Leader-partners. 
 
Temagrupp 2: Innovativa och resilienta regioner 
”Det gäller att etablera och utveckla strategiska samarbeten mellan forskning, offentliga myndigheter och 
näringsliv i städer och på landsbygden, med sikte på att nå en hållbar utveckling.  Klusterutveckling och 
regionala innovationsprocesser är intressanta teman att arbeta vidare med liksom att förstå och bygga på 
globaliseringens möjligheter och utmaningar.” 
 
Det andra huvudtemat ”Innovativa och resilienta regioner” innehåller frågor som Tornedalsrådet 
aktivt samarbetar speciellt med utbildningsaktörerna, dvs. yrkesinstituten, yrkeshögskolorna och 
universiteten. En ständig utveckling av Tornedalen är starkt förankrad till den kunskap som finns i 
regionen. Regionens resiliens är såklart starkt förankrad även till regionens livskraft. 
 
Temagrupp 3: Hållbara städer och stadsutveckling 
”Utmaningarna handlar om att växa smart och inte skapa städer med stor miljöpåverkan, motverka 
segregering, skapa attraktiva och inkluderande miljöer, utnyttja digitaliseringens möjligheter för att utveckla 
smarta städer, samt överbrygga motsättningarna mellan städerna och den omgivande landsbygden. Det är 
viktigt att nordiska städer ska vara attraktiva, väl fungerande och trygga för alla. De Nordiska länderna 
har haft en likartad urban utveckling historiskt sett och har likheter i sina planerings- och 
förvaltningssystem. Det finns samtidigt tillräckligt stora skillnader både inom och mellan länderna för att 
ett lärande ska kunna ske inom den stadsregionala utvecklingen. Initiativet ”Nordic Built Cities” med fokus 
på hållbart byggande, arkitektur och stadsutveckling är intressant för insatsområdet att följa och relatera 
till - inte minst vad gäller export av idéer och koncept som kan utvecklas ytterligare inom ramen för 
planering och hållbar stadsutveckling.” 
 
Hållbara städer och stadsutveckling anknyts speciellt till Tornedalens södra medlemskommuner, 
dvs. samarbetet i de s.k. tvillingstäderna Torneå och Haparanda. Deras utmaningar är av annan 
form än för de övriga, mer glesbebyggda medlemskommunerna. Det är anmärkningsvärt att 
Haparanda (ca. 10.000 invånare) och Torneå (ca. 22.000 invånare) utgör över 45 procent av det 
totala antalet invånare i Tornedalsrådets region (totalt ca. 70.000). Tornedalsrådet gör tätt 
samarbete med Provincia Botniensis, samarbetsorganet för Torneå och Haparanda stad.  
 
Tornedalsrådet har fört diskussioner med Nordkalottrådet och Gränskommittén Hedmark-
Dalarna om ett projektsamarbete under ministerrådets Temagrupp för Hållbar 
landsbygdsutveckling. Detta samarbete kommer att utvecklas vidare under 2018.  
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Tornedalsrådet kommer även att följa tätt det arbetet som görs i denna och de andra 
temagrupperna. Resultaten kommer att utnyttjas i Tornedalsrådets verksamhet. 

 
3. Tornedalsrådets stadgar 
Stadgarna definierar Tornedalsrådets uppgifter. Enligt 2 § definieras rådets verksamhetsfält på 
följande sätt:  
”Tornedalsrådet har som målsättning att främja Tornedalskommunernas och invånarnas inbördes och 
internationella samarbete genom att verka för områdets intressen och dess utvecklande samt bevarande 
av det tornedalska kulturarvet.” 
 
Centralt för rådets verksamhet är även 8 § i stadgarna där det konstateras att  
”Tornedalsrådet har som uppgift att enligt 2 § verka för Tornedalens gemensamma intressen. 

De centrala målsättningarna är intressebevakning för invånarnas och medlemskommunernas räkning samt 
profilering av Tornedalen. Centrala målsättningar utgörs vidare av att utveckla samt öka samarbetet inom 
näringsliv och arbetsmarknad, utbildning och kompetensutveckling samt inom kultursektorn i Tornedalen.” 
 
4. Tornedalsrådets strategiska verksamhetsplan 2018-2020 
Tornedalsrådets har förnyat sin strategi och den antogs av årsmötet i juni 2017. Strategiska 
verksamhetsplanen 2017-2019 kopplades till stadgarnas paragrafer 2 och 8 (jfr ovan). 
Intressebevakningen och utvecklingsarbetet koncentreras på frågor som berör näringslivet (inkl. 
turism), infrastruktur, utbildning och kultur. Intressebevakningen och utvecklingsarbetet sker med 
samarbetspartners på lokal och regional nivå och den lyfts även till nationell nivå bl.a. via 
riksdagsledamöterna.  
 
Syftet med Tornedalsrådets strategi är ”att skapa arbete, försörjning, välstånd och trivsel i en 
gränsöverskridande trygg och ren miljö. Särskilt den gränsöverskridande aspekten styr rådets verksamhet 
och även medverkan i finansiering av externa projekt.”  
 
4.1. Tornedalsrådets mission och vision 
Tornedalsrådet har formulerat sin mission på följande sätt:  
”Tornedalsrådet är av sina medlemskommuner uppskattad samarbetsaktör och intressebevakare”. Rådets 
uppgift är att genom sin verksamhet som samarbetsaktör för ett organiserat gränsöverskridande 
samarbete vara en uppskattad aktör bland sina medlemskommuner. För att komma till missionen 
skall man systematiskt arbeta mot visionen. Å andra sidan ska strategierna eller huvudfrågorna gå 
framåt för att rådets verksamhet ska ses som meningsfullt.  
 
Tornedalsrådets vision lyder: ”Tornedalen är Europas mest integrerade gränszon”. Invånarna i 
Tornedalen skall kunna leva, studera, arbeta och vara företagare i en gränsöverskridande trygg och 
ren miljö som om riksgränser inte skulle finnas. Gränsområdet ska vara det mest integrerade i 
Europa. 
 
Målet är att göra Tornedalsrådet till ett exemplariskt gränssamarbetsorgan med 
gränsöverskridande vardagsnära verksamhet. Samarbetet skall gagna såväl kommuner, näringsliv 
som invånare i området. Det ökande gränsöverskridande samarbetet befrämjar integrationen av 
området. Hela verksamhetens huvuduppgift är att skapa konkret verksamhet och säkerställa lokal 
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och regional förankring av det gränsregionala arbetet.  
 
4.2. Näringslivs- och kulturarbetsgruppen 
Tornedalsrådet samlar in projekt och idéer speciellt från medlemskommunerna. 
Utvecklingscheferna är representerade i Tornedalsrådets näringslivsgrupp. Dess uppgift är att ta 
fram nya projekt från medlemskommunerna till Tornedalsrådets gemensamma intressebevakning. 
 
Tornedalsrådets kulturarbetsgrupp består av medlemskommunernas tjänsteinnehavare som svarar 
för kultursektorns arbete inom medlemskommunerna. En ständig form av kulturarbetsgruppens 
verksamhet är att utdela kulturstipendium till kulturprojekt som anknyter sig till Tornedalen. 
Beloppet har höjts från 20.000SEK till 60.000SEK från och med 2018. 
 
Arbetsgruppernas uppgift är att ta upp nya projekt som är kommun- och speciellt lands-
gränsöverskridande.  Detta sker årligen och via strategiska verksamhetsplanen och möten. Detta 
arbetssätt är nytt och har lanserats under år 2017. Huvuduppgiften är att lyfta intressebevakningen 
på nationell nivå. De tre ländernas riksdagsledamöter är viktiga samarbetspartners och de har 
kopplats tätt intill denna process. Riksdagsledamöterna är från tre valdistrikt som anknyter sig till 
Tornedalen, dvs. Troms fylke, Norrbotten och Lappland. 
 
Tornedalsrådet skapar nätverk och samarbetar med de regionala näringslivsaktörerna 
(företagarföreningarna, handelskamrarna, lokala myndigheterna osv.) i ovannämnda län/landskap.  
 
Via samarbetet har Tornedalsrådet även identifierat gränshinder. Gränshindersamarbetet med 
Nordkalottrådet är ständigt, rådet är representerat i styrgruppen. Detta samarbete har varit 
fruktbart och har skapat konkret verksamhet: Tornedalsrådet kommer bl.a. arbeta aktivt med 
offentliga landsgränsöverskridande upphandlingar. Även gränsöverskridande samarbete och 
gränshinder inom utbildningsfrågor kommer att tas fram via samarbetet med lokala och regionala 
partners.  
 
4.3. Strategins spetsar 
I samband med förnyandet av strategin skickades kommunerna under årsskiftet 2016-17 en 
förfrågan om de branscher man ville göra interkommunalt och gränsöverskridande samarbete. 
Detta är det avvägande man var tvungen att göra för att prioritera verksamheten och teman på 
regional och nationell nivå. Det är alltså medlemskommunerna som har givit de teman som de vill 
att rådet skall arbeta med.   
 
De övergripande målsättningarna i Tornedalsrådets arbete har fastställts i rådets strategi. 
Strategier/spetsar för Tornedalsrådet kan sammanfattas till följande punkter: 

1) Ökad livskraft 
2) Ökat gränsöverskridande samarbete 
3) Befrämja utbildning 
4) Stärka kulturen 
5) Utveckla infrastrukturen 
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4.5. Utveckling av infrastrukturen 
Efter att årsmötet/rådet 13/6 2017 antog Tornedalsrådets strategiska verksamhetsplan, gav rådet 
som uppgift till styrelsen att koncentrera arbetet kring logistikfrågor och speciellt till frågan kring 
Ishavsbanan, som även finns med i strategiska verksamhetsplanen 2017-2019. Styrelsen tillsatte en 
s.k. logistikgrupp, vars uppgift är att hantera logistikfrågor inom Tornedalen.  
 
Finska trafikministeriet gav som uppgift (29/6 2017) till finska trafikverket att tillsammans med 
Norge utreda olika sträckningsalternativ för Ishavsbanan. Ur Tornedalsrådets synvinkel var den s.k. 
västliga sträckningen det bästa alternativet då järnvägen skulle gå via Tornedalen, från Kolari till 
Skibotn och vidare till Tromsö. Tornedalsrådet anlitade ett konsultbolag för att hjälpa till med 
intressebevakningen, producering av material o.dyl.  
 
Ishavsbanan har via Tornedalsrådet knutits ihop med elektrifieringen av järnvägsbanan Laurila-
Torneå och den s.k. Nya Sidenvägen, en ny järnvägsförbindelse från Kouvola via Ryssland och 
Kazakhstan till Xian i Kina. Tornedalsrådet har gjort aktivt samarbete med Kouvola Innovation 
(KINNO) för att knyta ihop Nya Sidenvägen i det planerade logistikcentrumet i TorneåHaparanda. 
Logistikcentrumet skulle öka näringslivets businessmöjligheter i de norra delarna av Sverige, Norge 
och Finland. Företagen har visat stort intresse för detta.. 
 

Finske trafikministern beslöt i mars 2018 att Ishavsbanans sträckning Rovaniemi-Kirkenes kommer 
att utredas noggrannare. Detta var en besvikelse för rådet som starkt argumenterade för 
sträckningen Kolari-Kilpisjärvi-Skibotn och eventuellt fram till Tromsö. Logistikgruppen jobbar 
vidare kring infrastrukturfrågor. Efter regeringsskiftet i Finland under 2019 kan sträckningen 
Kolari-Skibotn-Tromsö att kunna aktualiseras på nytt. Tornedalsrådet främjar infrastrukturarbeten 
som gagnar Tornedalsrådets medlemskommuner. 

 
4.6. Utbildningsfrågor som verksamhetens spets  
Efter logistikfrågor fokuserar Tornedalsrådet sin verksamhet på utbildningsfrågor under våren 
2018 till våren 2019. Tillsammans med Bothnian Arc kommer att göras en finansieringsansökan till 
AEBR gällande utbildningsaktörernas gränsöverskridande samarbete. I fokus är yrkesskolorna, 
yrkeshögskolorna och universiteten. Om finansiering beviljas, kommer resultaten att utnyttjas i 
intressebevakningen kring gränsöverskridande utbildningsfrågor. Tornedalsrådet gör samarbete 
med Utbildning Nord. 

 
Inom utbildningsfrågor har gymnasieutbildningen och yrkeshögskolan en central roll i rådets 
verksamhet, såsom även områdets folkhögskolor. Till exempel de yrkesinriktade kurserna i 
folkhögskolorna är ett viktigt komplement till yrkeshögskolor och universitet och förankrar sig 
stark till tillväxtfrågor.   
 
Naturligtvis utgör kunskapen och kompetensen från universiteten i Rovaniemi, Luleå, Tromsö och 
Uleåborg en stor utvecklingspotential för utvecklingen av Tornedalen. Dessa ses som viktiga 
samarbetspartners. Tornedalsrådet har bl.a. aktivt arbetat med Lapplands universitet och dess 
arktiska centrum. Samarbetet baserar sig på de gemensamma intressen kring regional utveckling, 
innovation och tillväxt. Det hållbara perspektivet inom dessa frågor är det centrala.  
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Tornedalsrådet har varit aktivt med i processen för att Lapplands Universitets projekt 
”Environmental Issues of Transboundary Waters in North Calotte project” skall få stöd från 
Interreg Nord. Finansieringsbeslutet kommer att antas under 2018. 
 
Tornedalsrådet kommer att göra tätt samarbete under våren 2018 till våren 2019 med 
Yrkesinstitut Lappia. Lappia har fastställt internationell samverkan i närområden som en utav 
strategins spetsar. Tornedalsrådet har redan haft diskussioner med Lappia kring denna fråga. 
 
Tornedalsrådet kommer under åren 2018-2019 även att lansera en ny och ständig samarbetsform 
med Lapplands yrkeshögskola (LAMK). I detta samarbete kommer att bygga en samarbetsform 
som bygger på att examenstuderande och Tornedalsrådet kommer fram med examensidéer till 
studerande. Examensidéerna anknyts till Tornedalen och målet är att i examensarbeten tas upp 
frågor som är av intresse för Tornedalsrådets medlemskommuner och rådets strategi.  
 
Det första examensarbetet ”På Norrskensvägen – en resa i tystnad” och erfarenheterna kring 
detta kommer att utnyttjas i det kommande, ständiga samarbetet mellan rådet och yrkeshögskolan. 
Efter att modellen har skapats kommer den att användas som ett exempel för andra aktörer i 
utbildningssektorn. Motsvarande former av samarbete kommer att föras vidare bland andra 
aktörer i utbildningssektorn.  
 
Ett mer omfattande mål består av en gemensam nordisk arbetsmarknad för både människor och 
företag utan onödig byråkrati och gränshinder. Varor, tjänster, arbetskraft och utbildning ska röra 
sig så fritt som möjligt. Målet är att regionen ska uppnå dynamisk, konkurrenskraftig och hållbar 
utveckling som överskrider kommunernas och rikets gränser. 
 
Via detta gör Tornedalsrådet ett arbete som gagnar medlemskommunerna och via detta ger en 
liten men viktig del i att utveckla Norden.  
 

4.7. Ökad tillväxt 
Alla medlemskommuner strävar efter tillväxt för att kunna upprätthålla och utveckla kommunernas 
och invånarnas möjlighet till ett bra liv i Tornedalen. I princip bidrar alla Tornedalsrådets strategins 
spetsar till en ökad tillväxt inom regionen. I alla medlemskommuners intressen är att locka företag 
och skapa arbetstillfällen.  
 
För Tornedalsrådet gäller det att fokusera på det gränsöverskridande samarbetet över kommun- 
och landsgränserna inom Tornedalen. Det är viktigt att ta upp gränshinder och annan typ av 
information som är av betydelse i tillväxtfrågor.  
 
Tornedalsrådet fortsätter samarbetet med företags- och näringslivsaktörer och skapar nya 
samarbetsnätverk som gagnar medlemskommunerna.   

Tornedalsrådet gör en utredning bland berörda kommuner om Arctic Canoe Race kan 
återupplivas. 
 
Laxfiske har historiskt bedrivits beståndsmässigt i tillhörande älvar och i älvarnas 
mynningsområden. Enligt havslagen (UNCLOS) har 66 ursprungsstater (state of origin) ansvaret 
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över förvaltningen av vandringsfiskar och privilegiet att fiska efter desamma. Till skillnad från andra 
hav pågår laxfiske från blandade bestånd i laxens tillväxtområde i Östersjön. TR tar på sig en aktiv 
roll för återställa den situation som lagen beskriver samt för att rätten till att agera i frågor som 
gäller Torneälvens vandringsfiskar återinförs. 

 
4.8. Gränsöverskridande samarbete 
Tornedalsrådets basverksamhet är att fokusera sig på det arbetet man gör speciellt över 
landsgränserna i Tornedalen. Nuvarande samarbetet måste ökas och målsättningen är att 
åstadkomma ett starkare engagemang bland medlemskommunerna för det gränsöverskridande 
samarbetet. Det är viktigt att Tornedalsrådets medlemmar samt styrelsemedlemmar tar upp i sina 
medlemskommuner saker och ärenden som behandlas i rådets styrelse- och rådsmöten. 
 
Tornedalsrådet kommer att i samarbete med Tornedalens museum göra en utredning om det 
samarbete man gjort i historien. Rådet kommer även att på nytt göra en förfrågan till 
medlemskommunerna om intresset för gränsöverskridande samarbete inom Tornedalen. 
Resultaten kommer att utnyttjas i strategiarbetet. Tornedalsrådets nya strategi 2020-2023 
kommer att kopplas ihop med ramkontraktet mellan rådet och Nordiska Ministerrådet då 
nuvarande avtalsperiod tar slut år 2020.   
 
Tornedalsrådet är medlem i AEBR (Association of European Border Regions). Tornedalsrådet 
kommer att fortsätta det gränsöverskridande arbetet på Europeisk nivå via AEBR. Via detta kan 
inhämtas erfarenheter och praxis från andra AEBR-medlemmar.   

 

5. Planlagda aktiviteter 2018-2020 

 
5.1. Planlagda aktiviteter i 2018 
Såsom ovan konstaterats, antogs Tornedalsrådets strategi med dess fem spetsar (Torne-dalsrådets 
strategiska verksamhetsplan 2017-2019) av årsmötet i Kolari 13/6 2017. Årsmötet gav som uppgift 
till styrelsen att koncentrera sig på logistikfrågor och speciellt ishavsbanan.  
 
Rådets kansli fokuserar sin verksamhet mars 2018 – mars 2019  på strategins spets ”3) befrämja 
utbildningen”.   
- Projekt kring internationell gränsöverskridande samarbete inom utbildningssektorn, ansökan till 
AEBR  
- Samarbete med Yrkesinstitut Lappia  
- Samarbetsprojekt med Lapplands Yrkeshögskola LAMK om en ständig samarbetsform kring 
examensarbeten som anknyter sig till Tornedalen och Tornedalsrådets verksamhet och strategi. 
Efter att modellen har bearbetats kommer samma modell att lanseras till andra utbildningsaktörer 
inom regionen 
- Samarbetsprojekt med Lapplands Universitets Arktiska Centrum angående projektet ” 
Environmental Issues of Transboundary Waters in North Calotte project” 
- Seminarium kring internationella och gränsöverskridande utbildningsfrågor under hösten 2018. 
Utbildningsaktörer från norra Sverige, Norge och Finland. Tornedalsrådet svarar för kostnaderna 
(tolkning, lokal, material osv) 
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Att höja kunskapsnivån och samarbetet med utbildningsaktörerna anknyter sig starkt till att lyfta 
regionens innovationsförmåga samt till regionens resiliens samt hållbar landsbygdsutveckling.  
 
5.2. Annan verksamhet under 2018 
- kontakt med Troms fylkes, Norrbottens och Lapplands riksdagsledamöter gällande Tor-
nedalsrådets / medlemskommunernas huvudprojekt. I intressebevakningen är även landsting, 
regionala aktörer, ministeriernas/departementens politiska ledning samt de centrala 
tjänsteinnehavarna. Huvudprojekten tas upp även under regeringarnas budgetförhandlingar som 
sker senare på hösten, dvs. budgetpropositionen.  
- Tornedalsrådet har gjort samarbete med Haparanda församling kring pilgrimsleder. Haparanda 
församling har fått ett positivt finansieringsbeslut från Jordbruksverket angående Pilgrimsprojektet i 
Haparanda (Leader-ansökan). Vd deltar i projektets lednings-grupp. Efter projektet kommer 
projektet presenteras till alla andra församlingar i Tornedalen. Målet är att få en pilgrimsled från 
TorneåHaparanda ända fram till Ishavet. 
- Samarbete med Leader-partners 
- Samarbete med FinskSvenska Handelskammaren (infopoint) 
- Samarbete med Lappland Företagare kring projektet ”Gränsöverskridande offentliga 
upphandlingar i Tornedalen”. Efter kartläggningen kommer en gemensam plan/infobroschyr att 
produceras under 2019. Informering av detta för företagarorganisationer i Norrbotten och Troms 
fylke 
- Samarbete med Provincia Botniensis, knyter sig speciellt till 3. Hållbara städer och stads-
utveckling  
- annan ad hoc –verksamhet som anknyter sig till rådets strategi samt Nordiska Ministerrådets 
prioriterade områdena  
- styrelsemöten och årsmötet 
 
5.3. Planlagda aktiviteter 2019 
Rådets verksamhetsfokus våren 2019- våren 2020 är i strategins spets ” 1) Ökad livskraft”.  
- under år 2019 lanseras en broschyr om gränsöverskridande offentliga upphandlingar 
- under år 2019 koncentrerar sig rådet verksamhet på samarbetet med företagarföreningar, 
handelskamrarna och FinskSvenska handelskammaren (infopoint) 
- under hösten anordnas ett seminarium under rubriken (preliminär) ”Gränsöverskridande handel i 
Tornedalen”. Rådet kommer att svar för kostnaderna. 
- Tornedalsrådets strategi förnyas, processen börjar 
- Tornedalsrådet gör en utredning bland berörda kommuner om Arctic Canoe Race kan 
återupplivas. 
 
5.4. Annan verksamhet under 2019 
- Utdelning av kulturstipendiet 2019 i samband med styrelsemötet under mars 2019. 
- Kulturarbetsgruppens och näringslivsgruppens möten  
- kontakt med Troms fylkes, Norrbottens och Lapplands riksdagsledamöter gällande Tor-
nedalsrådets / medlemskommunernas huvudprojekt. I intressebevakningen är även landsting, 
regionala aktörer, ministeriernas/departementens politiska ledning samt de centrala 
tjänsteinnehavarna. Kommunernas huvudprojekt samlas ihop till ett dokument ”Tornedalsrådets 
Huvudprojekt 2020”. Huvudmålet är att påverka vårens rambudgetbehandling dvs. 
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vårpropositionen. Huvudprojekten tas upp även under regeringarnas budgetförhandlingar som sker 
senare på hösten, dvs. budgetpropositionen. Huvudprojekt –dokumentet kommer att skickas 
vidare till regionernas riksdagsledamöter, så att de kan för sin del föra vidare rådets huvudprojekt. 
- Pilgrimsprojektet i Haparanda (Leader) blir färdigt. Resultaten delas med samtliga församlingar i 
Tornedalen. Målet är att få en pilgrimsled från TorneåHaparanda ända fram till Ishavet. 
- Samarbete med Leader-partners 
- Samarbete med FinskSvenska Handelskammaren (infopoint) 
- Samarbete med Provincia Botniensis, knyter sig speciellt till 3. Hållbara städer och stads-
utveckling  
- annan ad hoc –verksamhet som anknyter sig till rådets strategi samt Nordiska Ministerrådets 
prioriterade områden  
- styrelsemöten och årsmötet 
 
5.5. Planlagda aktiviteter 2020 
I rådets verksamhetsfokus är strategins spets ” 2) Ökat gränsöverskridande samarbete” 
- det gränsöverskridande och interkommunala samarbetet kommer att på nytt kartläggas. 
Samarbete kommer att göras t.ex. med Tornedalens museum.  Rådet kommer att anlita en konsult 
vars uppgift kommer att i samarbete med rådet göra ett frågeformulär där nuvarande samarbetet 
kartläggs och förväntningarna samlas in. Efter detta kommer man att bygga fram en modell som 
skall hjälpa medlemskommunerna med gränsöverskridande samarbete i valda 
branscher/verksamhetsområden 
- ett seminarium under rubriken (preliminär) ”Gränsöverskridande samarbete mellan Tor-
nedalsrådets medlemskommuner” anordnas. Tornedalsrådet svarar för kostnaderna.  
 
5.6. Annan verksamhet under 2020 
- Utdelning av kulturstipendiet 2020 i samband med första styrelsemötet under mars 2020. 
- Kulturarbetsgruppens och näringslivsgruppens möten i mars 2020. I samband med detta möte 
uppdateras Tornedalsrådets huvudprojekt 2021  
- kontakt med Troms fylkes, Norrbottens och Lapplands riksdagsledamöter gällande Tor-
nedalsrådets / medlemskommunernas huvudprojekt. I intressebevakningen är även landsting, 
regionala aktörer, ministeriernas/departementens politiska ledning samt de centrala 
tjänsteinnehavarna. Kommunernas huvudprojekt samlas ihop till ett dokument ”Tornedalsrådets 
Huvudprojekt 2021”. Huvudmålet är att påverka vårens rambudgetbehandling dvs. 
vårpropositionen. Huvudprojekten tas upp även under regeringarnas budgetförhandlingar som sker 
senare på hösten, dvs. budgetpropositionen. Huvudprojekt –dokumentet kommer att skickas 
vidare till regionernas riksdagsledamöter, så att de kan för sin del föra vidare rådets huvudprojekt. 
- Samarbete med Leader-partners 
- Samarbete med FinskSvenska Handelskammaren (infopoint) 
- Samarbete med Provincia Botniensis, knyter sig speciellt till 3. Hållbara städer och stads-
utveckling  
- annan ad hoc –verksamhet som anknyter sig till rådets strategi samt Nordiska Ministerrådets 
prioriterade områden  
- styrelsemöten och årsmötet
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Uutiskirje Tornionlaakson Neuvoston vuosikokouksen 2018 päätöksistä 

Nyhetsbrev från besluten i Tornedalsrådets årsmöte 13/6 2018 

Bästa mottagare, 

ni kan informera om årsmötets beslut i t.ex. kommunfullmäktige eller styrelse e.dyl. Jag vill poängtera, att 
protokollet är ännu inte justerat men den kommer med all sannolikhet inte att förändras, den har checkats 
på förhand utan ändringar.  
 
I mötet i Trömsö hade vi 17/31 rådsmedlemmar och 5/8 styrelsemedlemmar. Mötet konstaterades vara 
beslutsfört. I bilagan har du det ojusterade protokollet. 
 

Personval:  

1) Som rådets ordförande fortsätter Björn Inge Mo (Kåfjordi), I vice ordförande Sten Stridsman 
(Kiruna). Det blev val gällande II vice ordföranden, i sluten val fick Elina Rousu-Karlsen (Enontekis) 
14 röster och Esa Nordberg (Kolari) 3 röster. 

2) Perarne Kerttu (Haparanda) blev vald till styrelseordförande fr.o.m. 1/8 2018. Nuvarande 
styrelseordförande Peter Waara har anmält att han lämnar sitt uppdrag som styrelseorförande i 
Tornedalsrådets styrelse. Som styrelsen vice ordförande fortsätter Sampo Kangastalo (Torneå). 

3) Årsmötet gav som uppgift till styrelsen att utnämna en valkommitté vars uppgift är att förbereda 
personval. 

Beslut 

1) Årsredovisningen 2017 (bilaga) godkändes. Centrala tal gällande ekonomin (SEK), inom parentes 
talen från år 2016 

a. Medlemsintäkter  1 250 000 (1 250 000) 
b. Andra intäkter (Nordiska Ministerrådet) 744 357 (772 494) 
c. Eget kapital   1 994 357 (2 022 494) 
d. Överskott   -47 960 (47.338) 
e. Årets resultat  22 871 (16.132) 

2) Årsredovisningen och balansräkningen 2017 godkändes och ansvarsfrihet medgavs 
3) Verksamhetsplan 2018-2020 godkändes (bilaga) 
4) Budget 2019 godkändes (bilaga) 
5) Medlemsavgifter 2019 godkändes (bilaga) 

 
Alla protokoll kommer att finnas på websidan efter justering. Vi kom överens om att all material skickas per 
post till medlemskommunernas styrelse- och fullmäktigerepresentanter per post. Detta förbättrar 
kommunikationen mellan rådet och beslutsfattarna.  
 
Jag ger gärna tilläggsuppgifter. 

 
I Haparanda 18/6 2018 
 
Marko Varajärvi, vd
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                    Protokoll / Pöytäkirja 
 
TORNEDALSRÅDETS ÅRSMÖTE 2018.  
TORNIONLAAKSON NEUVOSTON VUOSIKOKOUS 2018. 
 
Tid / Aika:  Onsdag / Keskiviikkona 13/6 2018 kl./ klo 9.00 – 12.00 lokal tid / paikallista 

aikaa 
Plats / Paikka: Clarion Hotel The Edge, Kaigata 6, 9008 Tromsø/Tromssa 
 
Närvarande (med fetstil) / Läsnäolijat (lihavoituna):  
 
SUOMI 
   
Tornio (2017-2021), 3 
- Kaisa Rauvala (hinder/este), vice/varalla Reeta Matilainen 
- Sari Juntura (hinder/este), vice/varalla Päivi Pukero 
- Hannu Alatalo, vice/varalla Vilho Auniola 
e-mail: kaisa.rauvala@kemi.fi; sari.juntura@tornio.fi; hannu.alatalo@pp.inet.fi;  
 
Ylitornio (2017-2021), 2 
- Vuokko Vakkuri, vice/varalla Tommi Knuuti 
- Kalevi Mäki, vice/varalla Jari Angeria 
e-mail: vuokko.vakkuri@ylitornio.fi; tvseppa@gmail.com;  
 
Pello (2017-2021), 2 
- Kalervo Aska, vice/varalla Anne-Mari Kovalainen 
- Johannes Juuso, vice/varalla Johanna Oksman 
e-mail: kalervo.aska@gmail.com; johannes.juuso@lh.pello.fi;  
 
Kolari (2017-2021), 0 
- Esa Nordberg, vice/varalla Marko Äkäslompolo 
- Oiva Rundgren*, vice/varalla Tapio Niittyranta 
e-mail: esa.nordberg@kolari.fi; oiva.rundgren@kolari.fi;  
 
Muonio (2017-2021), 0 
- Juha Niemelä (este/hinder), varalla Sakari Silén (este hinder) 
- Petri Sinikumpu (este/hinder), varalla Aki Jauhojärvi (este/hinder) 
e-mail: juha.niemela@muonio.fi; petri.sinikumpu@muonio.fi;  
 
Enontekiö (2017-2021), 1 
- Seppo Alatörmänen (este/hinder) 
- Elina Rousu-Karlsen, vice/varalla Outi Kurkela 
e-mail: seppo.alatormanen@enontekio.fi; elina.rousu-karlsen@enontekio.fi;  
 
SVERIGE 
 
Haparanda (2014-2018), 3 
- Inga-Lisa Johannesen, vice/varalla Monica Perdahl-Täikkö 
- Perarne Kerttu, vice/varalla Birgit Niva 
- Hjördis Preiman, vice/varalla Gustav Niemi 
e-mail: ingalisa2008@live.se; per-arne.kerttu@haparanda.se; hjopre@politiker.haparanda.se;  
 
Övertorneå (2014-2018), 0 
- Tomas Mörtberg (este/hinder), vice/varalla Tomas Vedestig 
- Knut Omark (este/hinder), vice/varalla Anders Välivaara* 
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- Roland Kemppainen*, vice/varalla Inga Savilahti-Häggbo 
e-mail: tomas.mortberg@overtornea.se; knut.omark@overtornea.se; 
roland.kemppainen@overtornea.se;  
 
Pajala (2014-2018), 0 
- Anna K Kostet, vice/varalla Linda Jonsson 
- Jan Larsson, vice/varalla Laila Mäki (este/hinder) 
- Anita Sköld (este/hinder), vice/varalla Björn Sohlberg 
e-mail: anna.kostet@pajala.se; jan.larsson@pajala.se; anita.skold@pajala.se;  
 
Kiruna (2014-2018), 2 
- Hugo Haara, vice/varalla Jorma Ainasoja 
- Sten Stridsman (este/hinder), vice/varalla Majken Klippmark 
- Isak Töyrä, vice/varalla Tony Bernestedt 
e-mail: hugo.haara@kommun.kiruna.se; sten.stridsman@kommun.kiruna.se; 
isak.toyra@kommun.kiruna.se;  
 
NORGE 
 
Storfjord (2016-2019), 1 
- Inga Pirita Viik, vice/varalla Silja Skjelnes-Mattila 
- Tuula Kultima (este/hinder), vice/varalla Ilmar Monlund 
e-mail: ingapiritaviik@gmail.com; tuula@live.no 
 
Kåfjord (2016-2019), 2 
- Even Steinlien, vice/varalla Rita Solberg 
- Björn Inge Mo, vice/varalla Wenche Fagerli 
e-mail: evensteinlien@hotmail.com; bjorn.inge.mo@gmail.com  
 
Nordreisa (2016-2019), 1 
- Öyvind Evanger, vice/varalla Olaug Berset 
- Terje Olsen, vice/varalla Sigrund Hestdal 
e-mail: oyvind.evanger@nordreisa.kommune.no; terje.olsen@nordreisa.kommune.no  
 
Övriga deltagare/   
Muut läsnäolijat:  

 
Braathen Hanne, styrelseledamot/hallituksen jäsen, Kåfjord 
Kangastalo Sampo styrelseledamot/hallituksen jäsen, Tornio 
Melaluoto Tapani (este/hinder), styrelseledamot/hallituksen jäsen, Ylitornio  
Määttä Antti, styrelseledamot/hallituksen jäsen Kolari 
Nilsson Ann-Kristin, styrelseledamot/hallituksen jäsen, Kiruna 
Peltonen Lasse, styrelseledamot/hallituksen jäsen, Muonio  
Eero Ylitalo, styrelseledamot/hallituksen jäsen, Pello 
Waara Peter, styrelseledamot/hallituksen jäsen, Haparanda 
Marko Varajärvi, VD / toiminnanjohtaja 
Hannele Kenttä, tolk/tulkki 
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§ 1.  
 
MÖTETS ÖPPNANDE  
/ 
KOKOUKSEN AVAAMINEN 
 
Förslag:  Ordföranden hälsar samtliga närvarande välkomna till Tornedalsrådets årsmöte  

och förklarar mötet öppnat. Namnupprop genomförs. 
 
    
Ehdotus:  Puheenjohtaja toivottaa läsnäolijat tervetulleiksi Tornionlaakson Neuvoston 

vuosikokoukseen ja julistaa kokouksen avatuksi. Suoritetaan nimenhuuto. 
 
Beslut: Mötet öppnades av ordföranden Bjørn Inge Mo kl 09 norsk tid och namnupprod 

genomfördes. 
 
Päätös: Kokous avattiin puheenjohtaja Bjørn Inge Mo’n toimesta klo 09 Norjan aikaa ja 

suoritettiin nimenhuuto. 
 
___________________________________________________________________________ 
 
 
§ 2.  
 
VAL AV PROTOKOLLJUSTERARE  
/ 
PÖYTÄKIRJAN TARKASTAJIEN VALINTA  
 
Förslag:  Två protokolljusterare utses av årsmötet. 
 
Ehdotus:  Kokouspöytäkirjan tarkastajiksi valitaan kaksi jäsentä. 
 
Beslut: Till protokolljusterare valdes Hanne Braathen och Hannu Alatalo. 
 
Päätös: Pöytäkirjan tarkistajiksi valittiin Hanne Braathen ja Hannu Alatalo. 
 
___________________________________________________________________________ 
  
§ 3.  
 
GODKÄNNANDE AV KALLELSEN OCH MÖTETS BESLUTSFÖRHET  
/ 
KOKOUSKUTSUN JA KOKOUKSEN PÄÄTÖSVALTAISUUDEN HYVÄKSYMINEN
  
Förslag:  Utskick av kallelse och möteshandlingar skickas i enlighet med Tornedalsrådets 

stadgar.  
 

Kallelsen godkänns och mötet beslutsförhet konstateras. 
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Ehdotus:  Kutsu sekä kokousasiakirjat läheteään Tornionlaakson Neuvoston sääntöjen 

mukaisesti.  
 

Kutsu hyväksytään ja kokous todetaan päätösvaltaiseksi. 
 
Beslut: Kallelsen godkändes och mötets beslutsförhet konstaterades. 
 
Päätös: Kutsu hyväksyttiin ja kokous todettiin päätösvaltaiseksi. 
 
 
___________________________________________________________________________ 
 
§ 4.  
 
GODKÄNNANDE AV DAGORDNINGEN  
/ 
ESITYSLISTAN HYVÄKSYMINEN  
 
 
Förslag:  Dagordningen godkänns. 
 
Ehdotus:  Kokouskutsun esityslistaehdotus hyväksytään.  
 
Beslut: Dagordningen godkändes. 
 
Päätös: Esityslistaehdotus hyväksyttiin. 
 
___________________________________________________________________________ 
 
§ 5.     
 
ÅRSREDOVISNING 2017, BOKSLUT  
/ 
TASEKIRJA 2017, TILINPÄÄTÖS  
    
Förslag:  VD:n presenterar verksamhetsberättelsen samt årsredovisningen för år 2017.   

 
Tornedalsrådet beslutar att godkänna den av styrelsen överlämnade 
”Årsredovisning 2017”. (Bilaga 3.) 

 
Ehdotus:  Toiminnanjohtaja esittelee toimintakertomuksen sekä sen sisältämän tasekirjan 

vuodelle 2017.  
 

Tornionlaakson Neuvosto hyväksyy hallituksen luovuttaman ”Toimintakertomus 
ja tasekirja 2017”. (Liite 3.) 

 
Beslut: Verkställande direktören presenterade verksamhetsberättelsen samt 

årsredovisningen för år 2017. Rådets årsmöte godkände verksamhetsberättelsen 
och årsredovisningen för år 2017. 
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Päätös: Toiminnanjohtaja esitteli vuoden 2017 toimintakertomuksen ja tasekirjan. 
Neuvoston vuosikokous hyväksyi toimintakertomuksen ja tasekirjan. 

  
___________________________________________________________________________ 
 
§ 6. 
 
REVISIONSBERÄTTELSE FÖR VERKSAMHETSÅRET 2017  
/ 
TILINTARKASTUSKERTOMUS TOIMINTAVUODELLE 2017  
  
Förslag:  VD:n presenterar revisionsberättelsen 2017 undertecknad av Tapio Kostet, KPMG 

Haparanda, samt Tapio Raappana, KPMG Uleåborg.  
 
 Rådet godkänner revisionsberättelsen för år 2017. (Bilaga 4.) 
 
Esitys:  Toiminnanjohtaja esittelee tilintarkastuskertomuksen, jonka allekirjoittavat 

tilintarkastajat Tapio Kostet, KPMG Haparanda sekä Tapio Raappana, KPMG Oulu. 
 
 Neuvosto hyväksyy vuoden 2017 tilintarkastuskertomuksen. (Liite 4.) 
 
Beslut: Verkställande direktören presenterade och rådet godkände revisionsberättelsen 

2017.  
 
Päätös: Toiminnanjohtaja esitteli ja neuvosto hyväksyi vuoden 2017 

tilintarkastuskertomuksen  
 
___________________________________________________________________________ 
       
§ 7.  
 
BESLUT OM ANSVARSFRIHET FÖR STYRELSEN OCH ÖVRIGA 
REDOVISNINGSSKYLDIGA  
/ 
VASTUUVAPAUDEN MYÖNTÄMINEN HALLITUKSELLE JA MUILLE 
TILIVELVOLLISILLE 
 
Förslag:  Tornedalsrådet medger ansvarsfrihet till styrelsen och verkställande direktören 

för verksamhetsåret 2017. 
 
Esitys:  Tornionlaakson Neuvosto myöntää vastuuvapauden hallitukselle ja 

toiminnanjohtajalle toimintavuodelle 2017. 
 
Beslut: Rådet medgav ansvarsfrihet till styrelsen och verkställande direktören för 

verksamhetsåret 2017. 
 
Päätös: Tornionlaakson Neuvosto myönsi vastuuvapauden hallitukselle ja 

toiminnanjohtajalle toimintavuodelle 2017. 
 
 
___________________________________________________________________________ 
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§ 8. 
 
VAL AV RÅDETS ORDFÖRANDE OCH TVÅ VICEORDFÖRANDEN  
/ 
NEUVOSTON PUHEENJOHTAJAN SEKÄ KAHDEN VARAPUHEEN-  
JOHTAJAN VALINTA 

 
Förslag:  Årsmötet gör beslut om att välja ordförande, vice ordförande samt andre vice 

ordförande till Tornedalsrådet.  
 
Esitys: Tornionlaakson Neuvosto valitsee puheenjohtajan, ensimmäisen ja toisen 

varapuheenjohtajan. 
  
Beslut: Rådet gav som uppgift till styrelsen att välja en valkommité vars uppgift är att 

förbereda valen/förslagen.  
 

Tornedalsrådet valde Bjørn Inge Mo till ordförande och Stens Stridsman till vice 
ordförande.  

 
Gällande andre vice ordförande nominerades två kandidater, Esa Nordberg och 
Elina Rousu-Karlsen. I sluten votering fick Nordberg tre (3) och Rousu-Karlsen 
fjorton (14) röster. Härmed blev Elina Rousu-Karlsen vald till Tormedalsrådets 
andre vice ordförande. 

 
Päätös:  Neuvosto esitti hallitukselle, että se perustaa vaalikomitean valmistelemaan 

valintoja/ehdotuksia.  
 
 Tornionlaakson Neuvosto valitsi puheenjohtajaksi Bjørn Inge Mon ja 

ensimmäiseksi varapuheenjohtajaksi Sten Stridsmanin. 
 
 Koskien toista varapuheenjohtajaa, esitettiin kahta ehdokasta, Esa Nordbergia ja 

Elina Rousu-Karlsenia. Suljetussa lippuäänestyksessä Nordberg sai kolme (3) ja 
Rousu-Karlsen neljätoista (14) ääntä. Näin ollen Elina Rousu-Karlsen valittiin 
Tornionlaakson Neuvoston toiseksi varapuheenjohtajaksi.  

 
________________________________________________________________________________ 
 
§ 9  
 
UTNÄMNING AV TORNEDALSRÅDETS STYRELSEORDFÖRANDE SAMT 
VICEORDFÖRANDE FÖR PERIODEN 2017-2019.  
/  
TOIRNIONLAAKSON NEUVOSTON HALLITUKSEN PUHEENJOHTAJAN JA 
VARAPUHEENJOHTAJAN NIMITTÄMINEN KAUDELLE 2017-2019. 
 
Förslag:  Nuvarande styrelse har valts av årsmötet 2017 för perioden 2017-2019. 

Styrelseordförande Peter Waara har i styrelsemötet 15/5 2018 anmält att han 
inte kommer att kandidera i kommunalvalen 2018 och kommer därför inte att 
fortsätta som styrelseordförande år 2019.   
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 Rådet utnämner styrelseordförande samt vid behov viceordförande för 
Tornedalsrådets styrelse för år 2019. Nya styrelseordförandes (och vid behov 
viceordföranden) period börjar i samband med att Peter Waara avgår från 
styrelseordförandeskapet. 
 
Styrelsens förslag till styrelseorföranden ges vid mötet.  

 
Esitys:  Nykyinen hallitus on valittu vuosikokouksessa 2017 toimikaudelle 2017-2019. 

Hallituksen puheenjohtaja Peter Waara on hallituksen kokouksessa 15.5.2018 
ilmoittanut ettei asetu ehdolle vuoden 2018 kuntavaaleissa ja ei siksi tule 
jatkamaan hallituksen puheenjohtajana vuonna 2019. 

 
 Neuvosto nimeää hallituksen puheenjohtajan sekä tarvittaessa 

varapuheenjohtajan Tornionlaakson Neuvoston hallitukselle vuodelle 2019. 
Uuden hallituksen puheenjohtajan (ja tarvittaessa varapuheenjohtajan) 
toimikausi alkaa Peter Waaran luopuessa puheenjohtajuudesta.  

 
 Hallituksen esitykset hallituksen puheenjohtajiksi annetaan kokouksessa. 
 
Beslut: Kommunalråd Peter Waara har meddelat att han lämnar sitt uppdrag som 

ordförande i Tornedalsrådets styrelse från och med 1/8 2018.  
 
 Haparanda kommun har 4/6 2018 (Sammanträdesprotokoll 2018-06-04, s. 

33/42) beslutat att (direkta citat) 
 - föreslå Perarne Kerttu (C) som ordförande för Tornedalsrådets styrelse  
 - föreslå Perarne Kerttu som Haparandas ordinarie ledamot i Tornedalsrådets 

styrelse.  
 - föreslå Marlene Haara (S) till suppleant i Tornedalsrådets styrelse. 
 
 Tornedalsrådets årsmöte beslöt att  
 - Peter Waara lämnar sitt uppdrag som ordförande i Tornedalsrådet styrelse från 

och med 1:a augusti 2018. 
 - Perarne Kerttu valdes till ordförande för Tornedalsrådets styrelse från och med 

1/8 2018 
 - Som viceordförande fortsätter Sampo Kangastalo   
 - valkommittén bör göra valberedning även gällande styrelseordföranden 
 
Päätös:  Kunnanneuvos Peter Waara on ilmoittanut, että hän jättää tehtävänsä 

Tornionlaakson Neuvoston hallituksen puheenjohtajana 1.8.2018 alkaen.  
  
Haaparannan kunta on 4.6.2018 (Kokouspöytäkirja 4.6.2018, s. 33/42) 
päättänyt, että se (suorat sitaatit käännettynä) 
- esittää Perarne Kertun (Kesk.) puheenjohtajaksi Tornionlaakson Neuvoston 
hallitukseen 
- esittää Peranre Kertun Haaparannan varsinaiseksi jäseneksi Tornionlaakson 
Neuvoston hallitukseen 
- esittää Marlene Haaraa (Sd.) varajäseneksi Tornionlaakson Neuvston 
hallitukseen 
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Tornionlaakson Neuvoston vuosikokous päätti, että  
- Peter Waara jättää tehtävänsä Tornionlaakson Neuvoston hallituksen 
puheenjohtajana 1.8.2018 alkaen 
- valitsi Perarne Kertun puheenjohtajaksi Tornionlaakson Neuvoston hallitukseen 
1.8.2018 alkaen 
- Sampo Kangastalo jatkaa hallituksen varapuheenjohtajana 
- jatkossa vaalikomitea valmistelee myös hallituksen puheenjohtajien valinnan 
 

________________________________________________________________________________ 
 
§ 10   
 
VERKSAMHETSPLAN 2018-2020, BUDGET OCH MEDLEMSAVGIFTER FÖR  
ÅR 2019  
/  
TOIMINTASUUNNITELMA 2018-2020, TALOUSARVIO JA JÄSENMAKSUT  
VUODELLE 2018  
 
Förslag:  VD:n redogör för styrelsens förslag till verksamhetsplan för perioden 2018-2020 

(Bilaga 5.), samt budget (Bilaga 6.) och medlemsavgifter (Bilaga 7.) för 
verksamhetsåret 2019.  

 
 Rådet antar verksamhetssplanen, budgeten och medlemsavgifterna. 
 
Ehdotus:  Toiminnanjohtaja esittelee hallituksen esityksen toimintasuunnitelmaksi vuosille 

2018-2020 (Liite 5.), sekä ehdotuksen talousarvioksi (Liite 6.) ja 
jäsenmaksuiksi (Liite 7.) vuodelle 2019. 

 
 Neuvosto hyväksyy toimintasuunnitelman, talousarvion sekä jäsenmaksut. 
 
Beslut:  VD:n redogjorde för styrelsens förslag till verksamhetsplan för perioden 2018-2020 

(Bilaga 5.).  
 
Rådet beslöt att tillägga till verksamhetsplanen följande satser/stycken: 

 - Sida 1, ”1. Medlemskommunerna”, 3:e kapitlet, ny sats: ”Tornedalsrådet gör 
samarbete med Pohjola-Norden/Förening Norden.” 

 - Kapitel 4.6. ”Utbildningsfrågor som verksamhetens spets”, 1:a kapitlet, ny sats: 
”Tornedalsrådet gör samarbete med Utbildning Nord”. 

 - Kapitel 4.7.,  ”Ökad tillväxt”, samt Kapitel 5.3., ”Planlagda aktiviteter 2019”, ny sats: 
”Tornedalsrådet gör en utredning bland berörda kommuner om Arctic Canoe Race kan 
återupplivas.” 

 - Kapitel 4.7., ”Ökad tillväxt”, nytt stycke: ”Laxfiske har historiskt bedrivits 
beståndsmässigt i tillhörande älvar och i älvarnas mynningsområden. Enligt havslagen 
(UNCLOS) har 66 ursprungsstater (state of origin) ansvaret över förvaltningen av 
vandringsfiskar och privilegiet att fiska efter desamma. Till skillnad från andra hav pågår 
laxfiske från blandade bestånd i laxens tillväxtområde i Östersjön. TR tar på sig en aktiv 
roll för återställa den situation som lagen beskriver samt för att rätten till att agera i 
frågor som gäller Torneälvens vandringsfiskar återinförs.” 

 
Rådet antog verksamhetsplanen med ovannämnda tillägg samt antog budgeten (Bilaga 
6.) och medlemsavgifter (Bilaga 7.) för verksamhetsåret 2019. 
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Päätös:  Toiminnanjohtaja esitteli hallituksen esityksen toimintasuunnitelmaksi vuosille 2018-

2020 (Liite 5.).  
 
 Neuvosto päätti lisätä toimintasuunnitelmaan seuraavat lauseet/kappaleet: 
 - Sivu 1, ”1. Jäsenkunnat”, kolmas kappale, uusi lause: ”Tornionlaakson Neuvosto tekee 

yhteistyötä Pohjola-Nordenin/Förening Nordenin kanssa.” 
 - Luku 4.6., ”Koulutusasiat toiminnan kärkenä, ensimmäinen kappale, uusi lause: 

”Tornionlaakson Neuvosto tekee yhteistyötä Utbildning Nordin kanssa.” 
 - Luku 4.7., ”Kasvun lisääminen”, samoin kappale 5.3. ”Suunnitellut aktiviteetit 2019”, 

uusi lause: ”Tornionlaakson Neuvosto selvittää asianosaisten kuntien kanssa mikäli 
Arctic Canoe Race on mahdollista elvyttää.”  

 - Luku 4.7., ”Kasvun lisääminen”, uusi kappale: ”Lohenkalastus on ollut historiallisesti 
kantakohtaista kalastusta kustakin joesta ja jokisuusta. Vaelluskalojen kantojenhoidon 
velvollisuus ja kalastuksen etuoikeus on säädetty Merilain (UNCLOS) artiklassa 66 
alkuperävaltioille (state of origin). Muista meristä poiketen Itämerellä kalastetaan lohta 
sekakantojen parvista syönnösalueilla. TN ottaa aktiivisen roolin laillisuuden ja alueen 
puhevallan palauttamiseksi Tornionjoen vesistön vaelluskalojen suhteen.” 

 
Neuvosto hyväksyi toimintasuunnitelman yllä mainituin korjauksin sekä hyväksyi 
ehdotukset talousarvioksi (Liite 6.) ja jäsenmaksuiksi (Liite 7.) vuodelle 2019.  

 
________________________________________________________________________________ 
 
§ 11. 
 
VAL AV REVISORER FÖR ÅR 2018 
TILINTARKASTAJIEN VALINTA VUODELLE 2018 
 
Förslag:  Tornedalsrådet utser Tapio Kostet samt Tapio Raappana från KPMG skall 

fortsätta som revisorer under år 2018. 
    
Esitys:  Tornionlaakson Neuvosto nimeää KPMG:n Tapio Kostetin sekä KPMG:n Tapio 

Raappanan jatkamaan tilintarkastajina vuonna 2018. 
 
Beslut:  Tapio Kostet och Tapio Raappana valdes till revisorer för år 2018. 
 
Päätös:  Tapio Kostet ja Tapio Raappana valittiin tilintarkastajiksi vuodelle 2018. 
 
________________________________________________________________________________ 
 
§ 12.  
 
VD:s RAPPORT / TOIMINNANJOHTAJAN RAPORTTI 
 
Förslag:  VD rapporterar om verksamheten under perioden 1/1 – 11/6 2018. 
 

Rådet lägger rapporten med godkännande till handlingarna. (Bilaga 7., utdelas 
vid mötet) 

    
Esitys:  Toiminnanjohtaja raportoi toiminnasta 1.1. – 11.6.2018 välisenä aikana. 
 

35



___________________________________________________________________________ 

10 

Neuvosto hyväksyy raportin ja päätti merkitä sen tiedoksi. (Liite 7., jaetaan 
kokouksen yhteydessä) 

 
Beslut:  VD:s rapport samt det i samband med årsmötet 12/6 2018 hållna seminariets 

anteckningar från 12/6 godkändes och lades till handlingarna. 
 

Päätös:  Toiminnanjohtajan raportti hyväksyttiin ja merkittiin tiedoksi. Vuosikokouksen 
yhteydessä 12/6 pidetyn seminaarin muistiinpanot merkittiin tiedoksi.  

 
________________________________________________________________________________ 
 
§ 13.  
 
MOTIONER / ALOITTEET 
 
- Fanns inga / Ei ollut 
________________________________________________________________________________ 
 
§ 14.  
 
Övriga frågor / Muut Asiat 
 
Beslut:  Ann-Kristin Nilsson gjorde och rådets årsmöte antog förslag om att 

Tornedalsrådets styrelse samordnar ett styrelsemöte dit även kallas 
representanterna från kultur- och näringslivsgruppen. 

 
Päätös:  Ann-Kristin Nilsson teki ja neuvoston vuosikokous hyväksyi ehdotuksen kutsua 

koolle elinkeino- ja kulttuurityöryhmän jäsenet Tornionlaakson Neuvoston 
hallituksen kokouksen yhteyteen. 

________________________________________________________________________________ 
 
§ 15.  
 
MÖTETS AVSLUTANDE / KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 
 
Beslut:  Tornedalsrådets orförande Bjørn Inge Mo avslutade Tornedalsrådets årsmöte 

2018 kl 12:01 (Norsk tid). 
 
Päätös:  Tornionlaakson Neuvoston puheenjohtaja Bjørn Inge Mo päätti Tornionlaakson 

Neuvoston vuosikokouksen 2018 klo 12:01 (Norjan aikaa).  
________________________________________________________________________________ 
 
 
Bilagor / Liitteet:  
 
Bilaga 1. Kallelse  
Bilaga 2. Dagordning 
Bilaga 3. Årsredovisning 2017, bokslut  
Bilaga 4.  Revisionsberättelse 2017 
Bilaga 5. Tornedalsrådets verksamhetsplan 2018 – 2020 
Bilaga 6.  Budget 2019 
Bilaga 7.  Medlemsavgifter för år 2019 
Bilaga 8. VD:s rapport 1/1 – 11/6 2018 (Utdelas vid årsmötet) 
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/ 
 
Liite 1.    Kutsu 
Liite 2.  Esityslista 
Liite 3.  Toimintakertomus ja tasekirja 2017 
Liite 4.  Tilintarkastuskertomus 2017 
Liite 5.    Tornionlaakson Neuvoston toimintasuunnitelma 2018-2020 
Liite 6.  Talousarvio 2019 
Liite 7.  Jäsenmaksut vuodelle 2019 
Liite 8.    Toiminnanjohtajan raportti 1.1. – 11.6. 2018 (Jaetaan kokouksessa)
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STYRELSEN OCH VERKSTÄLLANDE DIREKTÖREN AVGER HÄRMED ÅRSREDOVISNING FÖR ÅR 2017. 
      
Årsredovisningen är en redogörelse för Tornedalsrådets verksamhet under år 2017. 
 
 
 
VERKSAMHETSBERÄTTELSE  
 
 
ALLMÄNT 
Tornedalsrådet består av följande medlemskommuner i Sverige: Haparanda, Övertorneå, Pajala och 
Kiruna (östra delen); Norge: Storfjord, Kåfjord och Nordreisa; Finland: Enontekiö, Muonio, Kolari, 
Pello, Ylitornio och Torneå. Organisationen består av rådet, styrelsen och kansliet samt av styrelsen 
tillsatta gränsöverskridande arbetsgrupper för kultur och näringsliv. 
 
TORNEDALSRÅDETS UPPDRAG / VERKSAMHETENS TYNGDPUNKTER 
Tornedalsrådets strategi och budget förnyades i sin helhet under år 2017, årsmötet antog strategin 
14/6. Enligt den nya strategin är rådets vision ”Tornedalen är Europas mest integrerade gränszon.”  
 
Den nya strategins målformuleringar är följande 
1) Ökad livskraft 
2) Ökat gränsöverskridande samarbete 
3) Befrämja utbildning 
4) Stärka kulturen 
5) Utveckla infrastrukturen 
 
Missionen för rådet är att ”Tornedalsrådet är av sina medlemskommuner uppskattad samarbetsaktör 
och intressebevakare”.  
 
Tornedalsrådets uppgift är att genom sin verksamhet som samarbetsaktör för ett organiserat gräns- 
överskridande samarbete vara en uppskattad aktör bland sina medlemskommuner. För att komma till 
missionen skall man systematiskt arbeta mot visionen. Å andra sidan ska strategierna eller 
huvudfrågorna gå framåt för att rådets verksamhet ska ses som meningsfullt. 
 
Det geografiska område som Tornedalsrådets medlemskommuner representerar har tidigare varit 
uppdelad i tre zoner: 
 
Zon 1.:   Nordreisa – Kåfjord – Storfjord – Kiruna – Muonio – Enontekiö 
Zon 2.:   Pajala – Kolari – Övertorneå – Pello – Ylitornio 
Zon 3.:   Haparanda – Tornio 
 
Denna uppdelning i tre zoner har man frångått. Kulturarbetsgruppen har arbetat via helhetsmodellen 
och samma modell gäller nu även för näringslivsgruppen. Resonemanget är att betrakta Tornedalen 
som en helhet, en gränszon med gemensam potential, utmaningar, intressen osv. Detta betyder dock 
inte att samarbetet i de tre zonerna är uteslutet. Samarbete kan och bör göras med närmaste 
grannkommunerna, men i rådets verksamhet är enhetsmodellen den grundläggande tanken.  
 
TORNEDALSRÅDETS ORGANISATION 
Varje medlemskommun utser ledamöter och personliga suppleanter för en kommunal valperiod i 
taget. Ordförande och vice ordföranden i rådet väljs årligen. Ordförande under verksamhetsåret har 
varit Björn Inge Mo från Kåfjord, vice ordföranden Esa Nordberg från Kolari, samt Sten Stridsman från 
Kiruna.  
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LEDAMÖTER  
 
Ordinarie     Suppleant   
 
Haparanda  
Johannessen Inga-Lisa   Perdahl-Täikkö Monica 
Kerttu Perarne    Niva Birgit 
Preiman Hjördis   Niemi Gustav 
 
Övertorneå  
Mörtberg Tomas   Wedestig Tomas 
Omark Knut    Välivaara Anders 
Kemppainen Roland   Savilahti-Häggbo Inga 
 

Pajala  
Kostet Anna    Jonsson Linda 
Larsson Jan    Mäki Laila 
Sköld Anita    Sohlberg Björn    

Kiruna  
Haara Hugo    Ainasoja Jorma 
Stridsman Sten   Klippmark Majken  
Töyrä Isak    Bernestedt Tony 
 

Storfjord  
Viik Inga Pirita    Skjelnes-Mattila Silja 
Kultima Tuula    Monlund Ilmar 
     
Kåfjord      
Steinlien Evert    Solberg Rita 
Mo Björn Inge    Fagerli Wenche 
 

Nordreisa 
Evanger Öyvind   Bergset Olaug 
Olsen Terje    Hestdal Sigrun 
    
Torneå  
Alatalo Hannu    Auniola Vilho 
Juntura Sari    Pukero Päivi 
Rauvala Kaisa    Matilainen Reeta 
 

Ylitornio  
Mäki Kalevi     Angeria Jari 
Vakkuri Vuokko   Knuuti Tommi 
 

Pello  
Aska Kalervo    Anne-Mari Kovalainen  
Juusi Johannes   Oksman Johanna 
 

Kolari  
Nordberg Esa     Äkäslompolo Marko 
Rundgren Oiva   Niittyranta Tapio 
 

Muonio  
Niemelä Juha    Silén Sakari 
Sinikumpu Petri    Jauhojärvi Aki 
 

Enontekiö  
Keskitalo Sari    Alatörmänen Seppo 
Rousu-Karlsen Elina   Kurkela Outi 
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STYRELSEN 
Styrelsens uppgift är att vara en aktiv och pådrivande kraft för samarbetet inom Tornedalsrådet, 
ansvara för den årliga verksamheten och dess uppföljning samt att vid behov tillsätta arbetsgrupper. 
Styrelsen är också ansvarig för de ekonomiska frågorna och informationen till kommuner och andra 
som berörs av verksamheten.  Styrelsen tillsätts av Rådet och består av en ledamot från varje 
medlemskommun. Styrelsens ledamöter väljs för två år i taget. Peter Waara, Haparanda har fungerat 
som ordförande och Sampo Kangastalo, som vice ordförande. 

 

Ordinarie ledamöter        Suppleanter 
 
Tornio    Sampo Kangastalo            Timo Nousiainen 
Ylitornio    Tapani Melaluoto       Lauri Sainmaa, Teija Kannala 
Pello    Sami Baas        Kaisu Laitamaa 
Kolari    Antti Määttä             Johanna Koivumaa 
Muonio    Lasse Peltonen       Sakari Silén 
Enontekiö    Jari Rantapelkonen            Birgitta Eira 
 

Kiruna    Ann Kristin Nilsson       Sten Stridsman 
Pajala    Anna Kostet        Jan Larsson 
Övertorneå    Tomas Mörtberg       Tomas Vedestig 
Haparanda     Peter Waara        Perarne Kerttu 
 

Storfjord     Hanne Braathen       Knut Jentoft 
Kåfjord     Svein Leiros        Ludvig Rognli 
Nordreisa    Öyvind Evanger       Olaug Bergset 
 
Styrelsen har under året haft 4 sammanträden: 
 
15.-16. mars i Övertorneå 
16 maj i Haparanda  
19 september i Kåfjord 
22 november i Pajala 
 
Protokollen från styrelsemötena finns tillgängliga på Tornedalsrådets kansli. 
 
KANSLIET 
Kansliet leds och bemannas för ordinarie verksamhet och projektledning av en verkställande direktör. 
Redovisningstjänster samt kansliassistans lejs ut. Kansliet förbereder rådets och styrelsens 
sammanträden och verkställer deras beslut. Kansliet ansvarar för kontakterna med myndigheter, 
institutioner och samarbetspartners.  
 
Kansliets uppgift gällande projektsamarbete mellan medlemskommunerna, är att informera och 
initiera, samt på olika sätt främja tillväxt och utveckling av det gränskommunala samarbetet. 
 
TORNEDALSRÅDETS ÅRSMÖTE 2017 
Tornedalsrådets årsmöte och årskonferens hölls den 14-15 juni i Kolari, Ylläs Saaga. Årskonferensens 
tema var Tornedalsrådets 30-årsjubileum. Årsmötet fick höra tre olika presentationer. Professor Lars 
Elenius från Luleå tekniska universitet föreläste under rubriken ”Barentsregionen som paraply för 
norra Europa”. Doktorand Fredriika Jakolas tema var  ”Gränsen som del av regionutveckling i 
Tornedalen från 1930-talet till nutid”. Filosofie doktor Bengt Pohjanen skildrade Tornedalens historia 
och kultur under de senaste decennierna. 
 
Protokollet från Tornedalsrådets årsmöte finns tillgängligt på Tornedalsrådets kansli. 
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NORDISKA MINISTERRÅDET 
Tornedalsrådet är officiell gränssamarbetsorganisation inom Nordiska Ministerrådet. Via detta har 
Tornedalsrådet möjlighet att erhålla ekonomiskt bistånd för det gränsregionala samarbetet såsom de 
övriga nordiska gränsområdena.  
 
Ministerrådet anslog 550 000 DKK, motsvarande drygt 700 000 SEK, i operativa medel till Tornedals-
rådet under år 2017. 
 
   * * * * * 
 
AKTIVITETER 2017 
Nya web- och facebooksidor 
Tornedalsrådets websida förnyades och öppnades i slutet av januari. Även facebooksidorna öppnades 
samtidigt. Via nya websidor och facebooksidor vill rådet förbättra synligheten och sprida information 
om sin verksamhet på ett mer effektivt sätt.  
 
Målet är att göra verksamheten öppen för invånare, tjänstemän, kommuner, näringsliv samt för 
lokala, regionala och nationella aktörer.  
 
Förnyandet av Tornedalsrådets strategi 
Tornedalsrådets strategiarbete grundades utifrån två förfrågningar som skickades till medlems-
kommunerna. I dessa fick de ta upp saker man vill ha samarbete om mellan medlemskommunerna och 
via Tornedalsrådet.  
 
De viktigaste teman utformades till den strategiska verksamhetsplanens målformuleringar för åren 2017-
2019. Tornedalsrådet vill öka livskraften i Tornedalen, öka det gränsöverskridande samarbetet, befrämja 
utbildningen, stärka den tornedalska kulturen samt utveckla infrastrukturen.  
 
I strategins bilaga finns de konkreta projekt som ansluter sig till strategins målformuleringar. 
Medlemskommunernas uppgift var att komma fram med de konkreta projekten, som sedan behandlades 
på näringslivsgruppens gemensamma möte 22/2 i Torneå. 
 
Styrelsen behandlade strategin vid seminariet den 15. mars i Övertorneå. Andra versionen behandlades 
på styrelsemötet den 16:e maj i Haparanda och årsmötet antog strategin den 15:e juni. 
 
Medlemskommunernas huvudprojekt: intressebevakning även på nationell nivå 
Tornedalsrådets strategiska mål är att sammankoppla medlemskommunernas intressebevakning på en 
regional och riksomfattande nivå. Detta sker genom att samla ihop medlemskommunernas huvudprojekt i 
Finland. Sverige och Norge. I intressebevakningens fokus är Lapplands, Norrbottens, Troms 
riksdagsledamöter, landsting, regionala aktörer, ministeriernas/departementens politiska ledning samt de 
centrala tjänsteinnehavarna. 
 
Tornedalsrådet förväntade sig att medlemskommunerna preciserar projekt som är inriktade till att 
förbättra sysselsättning samt företagens och kommunernas verksamhetsförutsättningar. De viktigaste 
projekten beträffande infrastruktur togs upp även hos myndigheter och andra regionala aktörer. 
 
Medlemskommunernas projekt sammankopplades med respektive lands statsbudget. Kommunernas 
huvudprojekt samlades ihop till ett dokument ”Tornedalsrådets Huvudprojekt 2018”. Huvudmålet var att 
påverka 2017 års rambudgetbehandling, vårpropositionen samt den egentliga budgetpropositionen under 
hösten. Huvudprojektdokumentet skickades vidare till regionernas riksdagsledamöter med uppgiften att 
ta med huvudprojekten till sina intressebevakningar. 

 
Denna form av verksamhet är ny i Tornedalsrådet och kommer att vara en ständig del av verksamheten 
även framöver. 
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Näringslivsgruppens möte 22/3 
I mötet exemplifierades det gränsöverskridande samarbetet på lokal och regional nivå. Vid mötet 
genomgicks den tidigare verksamheten samt utvecklingsbehov för det framtida arbetet av näringslivs-
gruppen.  
 
Näringslivgruppen fick höra presentationer som gällde bl.a. ”Provincia Bothniensis: Det konkreta sam- 
arbetet mellan TornioHaparanda” (Petri Suopanki), ”TeamBotnia: näringslivssamarbetet i TornioHapa-
randa” (Jukka Kujala), ”Näringslivssamarbetet över gränsen” (Tuula Ajanki), ”Gränslös samarbete kring 
turism” (Teija Mikkola), ”Finsk-svenska handelskammaren stöder de lokala företagen” (Micael Blomster). 
 
På mötet fastställdes en årsplanering för näringslivsgruppen. 
 
Denna nya form av verksamhet kommer att bli en ständig del av verksamhet i Tornedalsrådet. 
 
Tornedalsrådets kulturarbetsgrupp  
Kulturarbetsgruppen höll två möten under verksamhetsåret, den 8 mars i Muonio och 5/9 i Kolari. 
 
Den historiska grunden för samarbetet mellan kommuner, föreningar och organisationer ligger i den 
gemensamma tornedalska kulturen. Den har stor betydelse när det gäller att förstärka den andliga 
infrastrukturen som utgör en plattform för ekonomisk och annan utveckling i samhället.  
 
Det finns ett fungerande kulturnätverk i Tornedalen i form av Tornedalsrådets kulturarbetsgrupp, som 
under åren genomfört ett stort antal projekt med anknytning till tornedalingarnas vardag.  
 
Kulturstipendiet 2017 
Kansliet hade vid ansökningstidens utgång sista januari mottagit 9 ansökningar. Ansökningstiden var 
1/12 2016 – 31/1 2017. Som tidigare har ansökningsblanketterna skickats till medlemskommunerna 
med begäran om att information sprids via kommunernas websidor. Kulturstipendiet har funnits även 
på rådets hemsidor. 
 
En arbetsgrupp inom kulturarbetsgruppen sammanställde och utvärderade de inkomna ansökningarna 
under sitt möte 8 mars och överlämnade sitt förslag till Tornedalsrådets styrelse för beslut. 
 
Styrelsen beslöt att kulturstipendiet 2017 tilldelas till Seskarö Hembygdsförening (7.500kr), Skibotn 
Husflidslag (7.500kr) och Hetan musiikkipäivät (5.000kr).  
 
Kulturstipendiet höjs från 20.000SEK till 60.000SEK från och med år 2018. 
 
Fotografiutställning ”Dalen – Laakso” i Tornedalens museum 
Fotoutställningen Dalen – Laakso kunde besökas i muséet från 6:e oktober till 19:e november. I 
Kenneth Mikkos bilder speglas Tornedalen, ”till bakgårdar, ruiner och storskogar långt bortom 
allfartsvägarna. Här, bland vedtravare och asiatiska bärplockare finns ett annat Tornedalen än i 
turistbroschyrerna.” 
 
Fotografen Kenneth Mikko fick Tornedalsrådets stipendium år 2016. Stipendiet möjliggjorde fotografi-
utställningen på muséet.  
 
Tornedalens historia 2015-2017 
Tornedalens årsbok är en publikation med djupa rötter. Den första årgången gavs ut redan 1963. År 
1994 tog Tornedalsrådet över utgivningen av årsboken, varefter årsboken blev tvåspråkig, i 
bemärkelsen att artiklar finns både på finska och svenska.  
 
I boksläppet 25/9 presenterades trippelnumret för åren 2015-2017. Musikjournalisten Arto Junttilas 
(Torneå) artikel behandlar populärmusik i Tornedalen och specifikt midsommarfirandet på Aavasaksa, 
Luppio och Övertorneå. Karl-Erik Nyströms (Haparanda) text handlar om orienteringsportens historia i 
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gränstrakterna. Tage Alalehtos (Tärendö) artikel fördjupar sig i frågan om vad en Tornedalsk identitet 
kan vara på den svenska sidan av älven. Alalehto tillsammmans med Mats Johansson studerar i sin 
gemensamma artikel fenomenet med den starka nazistiska rörelsen i Tärendö 1934-1944 och jämför 
grannkommunerna Tärendö och Pajala. Fil dr Matti Enbuske söker i sin text Tornedalingarnas rötter. 
Risto Nurmi i sin tur tittar närmare på hur befolkningen i Torneå undan för undan förvandlades från 
bönder till borgare under 1600- till 1800-talet. Genom Ismo Korteniemis text får man ta del av en 
närmast mytisk älgjakt med endast yxan och ett par skidor som vapen i historien om Arvid Pallari.  
 
2015 var ett minnesår då Norrbottens legendariske landshövding Ragnar Lassinantti skulle fyllt 100 år 
och därför finns också två texter med anknytning till detta. Professor Lars Elenius har skrivit om 
Lassinantti som hembygdsvän och samhällsförnyare och Ragnars son Gunnar Lassinantti om sin far 
som förvaltare av ”Hemmets arv”. 
 
Gränsregional nytta: Samtliga medlemskommuner har en plats i Tornedalsrådets kulturarbets-
grupp. Genom de regelbundna träffarna, kulturstipendiet och historieboken sker en kontinuerlig 
kulturöverföring mellan Sverige, Norge och Finland. Gruppen är den enda i hela Norden med ett 
konkret löpande tre-landssamarbete på kommunal nivå. Samarbetet har pågått i över 30 år. 
 
Finsk-svenska Handelskammarens Infopoint  
Lapplands Företagare, Företagarna Norrbotten, Tornedalsrådet och Nordkalottens Gränstjänst har 
tidigare via ett samarbetsprojekt granskat förutsättningarna för de gränsnära företagen att kunna 
etablera sig och utveckla sin verksamhet över riksgränsen i Tornedalen.  
  
Finska, svenska och norska företag har via infopointen i Torneå tillgång till de tjänster de inledningsvis 
behöver för att kunna ta sitt internationaliseringssteg. Via detta finns en plats för gränsöverskridande 
rådgivning, lotsning och information - en nordisk mötesplats där finska, svenska och norska företag 
kan träffas i en samarbetsfrämjande miljö. Finsk-svenska handelskammarens representant Micael 
Blomster har regelbundet varit anträffbar i infopointen och gett rådgivning till företag som vill etablera 
sig i Tornedalen eller expandera sin verksamhet över gränsen. 
 
Gränsregional nytta: Infopoints verksamhet har utvecklats, nu har företagare möjlighet att få 
rådgivning och hjälp med att etablera sig i Tornedalen eller att expandera sin verksamhet över 
gränsen. Denna slags verksamhet bidrar till nordisk nytta.   
 
Pilgrimsvandringar i Tornedalen 
Tornedalsrådet har fortsatt sitt samarbete med Haparanda och Torneå församlingar för att införliva 
pilgrimsvandringar som en av aktiviteterna i församlingarnas verksamhetsplaner.  
 
Jordbruksverket beviljade Haparanda församling ca. 150.000kr för utveckling av 
”Pilgrimsvandlingsleden i Haparanda kommun”. Projektet börjar på allvar under 2018. 
 
Gränsregional nytta: Projektet Pilgrimsvandringar i Tornedalen är ägnat att successivt bygga upp 
ett nätverk av vandringsleder sammankopplat mellan Finland, Sverige och Norge, från 
TorneåHaparanda fram till Ishavet. Den modell som byggs upp i projektet och de erfarenheter man 
skaffar kan sedan utnyttjas i andra församlingar inom Tornedalen. 
 
Ishavsbanans västliga sträckning TorneåHaparanda-Kolari-Skibotn-Tromsö 
Efter att rådet 13/6 2017 antog Tornedalsrådets strategi, gav rådet som uppgift till styrelsen att 
koncentrera intressebevakningen till logistikfrågor. På styrelsemötet 22/11 utsågs en logistikgrupp för 
detta arbete.  
 
Årsmötet gav som uppgift till styrelsen att anordna ett logistikmöte. I seminariet som anordnades 
22/11 2017 i Pajala fanns deltagare från norra Sverige, Norge och Finland. 
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Finska trafikministeriet och Trafikverket utreder tillsammans med Norge sträckningsalternativ för 
Ishavsbanan. Det bästa alternativet ur Tornedalens synvinkel är den s.k. västliga sträckningen, dvs.  
från Kolari till Skibotn och vidare till Tromsö.  
 
Tornedalsrådet har anlitat ett konsultbolag för att hjälpa till med intressebevakningen, produktion av 
material o.dyl. Rådet deltog i Arctic Railway-hearingmötet i Rovaniemi 5/12 2017 (samt Tromsö 6/1 
2018). Tornedalsrådet har arbetat även med den s.k. Nya Sidenvägen, en ny järnvägsförbindelse från 
Kouvola via Ryssland och Kazakhstan till Xian i Kina. Rådet vill knyta ihop Nya Sidenvägen till det 
planerade logistikcentrumet i TorneåHaparanda. Ett logistikcenter ökar näringslivets affärsmöjligheter i 
de norra delarna av Sverige, Norge och Finland.  
 
Gränsregional nytta: Tornedalsrådets årsmöte utsåg ishavsbanan och dess västliga sträckning till 
det viktigaste intressebevakningsärendet i sin strategiska handlingsplan 2017-2019. Järnvägen knyter 
ihop hela Tornedalen. Ishavsbanans västra sträckning följer en historisk handels- och transportled 
som är befolkad längs hela sträckningen och som medför fraktpotential i båda riktningarna. 
Den västliga sträckningen är det mest nordiska alternativet som knyter samman Finland, Norge och 
Sverige på ett unikt sätt. Det bör även noteras att den tätast befolkade regionen inom Arktis utgörs av 
Bottenviksbågen, Tornedalen samt Tromsöregionen med sammanlagt cirka en miljon invånare i 
området. 
 
Ambassadörsmöte i Tornedalen 3.-4. oktober 
Tornedalsrådet var med om att arrangera ett ambassadörsmöte i Tornedalen för Finlands ambassadör 
i Sverige Matti Anttonen. Den 3:e oktober besökte en delegation om ca 30 personer Ylitornio kommun 
samt Utbildning Nord i Övertorneå. Via företagsbesök på Svanstein Resort fortsatte delegationen till 
Kaunisvaara–gruvan i Pajala. Den 4:e oktober anordnades ett möte om nordiskt gränshinderarbete 
samt diskussioner under rubriken Möjligheter i grannlandet - Marknader i Finland och Sverige.  
 
Möte med OECD i Kemi  
Tornedalsrådet anordnade ett möte i Kemi 2/10 tillsammans med Finlands permanenta delegation till 
OECD. Juho Korteniemi från OECD-delegationen i Paris berättade om näringslivets utvecklingsmöjlig-
heter sett ur ett globalt perspektiv. Tornedalsrådet och OECD kommer att fortsätta samarbetet under 
temat ”Integration kring gränsen gagnar tillväxten”.   
 
   * * * * * 
Nordiska Ministerrådet 
Tornedalsrådet deltog i Nordiska Ministerrådets möte 17.-18. oktober i Trysil. Dessa möten uppskattas 
högt av Tornedalsrådet. Nya kontakter skapas med övriga gränsregioner och utbyte kan ske av egna 
och andras erfarenheter, projekt och utvecklingsidéer. 
 
   * * * * * 
Nordkalottens Gränstjänst 
Tornedalsrådet har en plats i Gränstjänsts styrelse/styrgrupp. Samarbetet gagnar Tornedalsrådet och 
medlemskommunerna har möjligheter att lyfta upp gränshinder eller utvecklingsidéer som kan 
behandlas på Gränstjänsts möten.  
 
   * * * * * 
NORTHERN LIGHTS ROUTE MARATHON 
Tornedalsrådet medverkade som sponsor vid årets 500 km långa marathon, som genomfördes 28-29 
juli mellan Kilpisjärvi och Torneå. I årets lopp deltog ca 120 cyklister och det arrangerades för 33:a 
gången. I år kördes en längre sträcka på svenska sidan på grund av vägarbete mellan Karesuando 
och Muonio. 
   * * * * * 
AEBR (Association of European Border Regions) 
Tornedalsrådet har varit permanent medlem av AEBR sedan slutet av 1990-talet. Tornedalsrådet och 
Bothnian Arc delar medlemskapet i organisationen och har en plats i organisationens styrelse 
”Executive Committée”. För mera ingående information hänvisas till hemsidan www.aebr.eu 
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   * * * * * 
JÄMLIKHET 
 
Jämlikhetsaspekten har beaktats i samtliga aktiviteter.  
 
   * * * * * 
EKONOMI 
 
Ekonomin för Tornedalsrådet är betryggande, resultatet för 2017 uppgick till 22 871 (16 132) kronor. 
Det egna kapitalet per 2017-12-31 uppgick till 2 008 507 (1 949 989) kronor.  
 
Tornedalsrådets ekonomiska resultat och ställning framgår av resultat- och balansräkningen, samt 
bokslutskommentarerna enligt följande: 
 
 
 

Resultaträkning        
         

Belopp i kr    Not 2017  2016 
         

Medlemsintäkter    2 1 250 000  1 250 000 
Övriga intäkter    3          744 357  772 494  
Summa intäkter     1 994 357  2 022 494 

         
Material och externa verksamhetstjänster         -522 180  -133 701  
Övriga externa kostnader           -713 144  -643 179 
Personalkostnader   1        -806 993  -1 198 276 
Resultat från verksamheten   -47 960   47 338 

         
Resultat från finansiella poster      
Ränteintäkter och liknande resultatposter 4 70 954  6 023 
Räntekostnader och liknande resultatposter 5 -123  

 
-37 229 

Årets resultat     22 871   16 132  
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Balansräkning        
Belopp i kr    Not 2017-12-31  2016-12-31 
TILLGÅNGAR        

Anläggningstillgångar       
Materiella anläggningstillgångar     
Inventarier    6 -           -         
Summa anläggningstillgångar    -  -           

           
Omsättningstillgångar       

         
Kortfristiga fordringar       
Kundfordringar     -   32 414 
Övriga fordringar     172 535  75 799 
Förutbetalda kostnader och upplupna intäkter 7 8 061  7 789 

      180 596  116 002 
         

Kortfristiga placeringar   8 1 328 044  1 427 978 
         

Kassa och bank              860 388  721 497 
Summa omsättningstillgångar   2 369 028     2 265 477 
SUMMA TILLGÅNGAR    2 369 028  2 265 477 
         
EGET KAPITAL OCH 
SKULDER 

     

Eget kapital    9    
Balanserade överskott    1 985 636  1 933 857 
Årets resultat     22 871  16 132  

      2 008 507  1 949 989 
         

Kortfristiga skulder       
Leverantörsskulder    53 998                  26 732 
Övriga skulder     29 630  20 841 
Upplupna kostnader och förutbetalda intäkter 10 276 893               267 915 

      360 521  315 488 
SUMMA EGET KAPITAL OCH SKULDER  2 369 028  2 265 477 
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Ställda säkerheter och 
ansvarsförbindelser 

    

Belopp i kr     2017-12-31  2016-12-31 
Ställda säkerheter    Inga  Inga 

         
Ansvarsförbindelser    Inga  Inga 
 

         
Noter med redovisningsprinciper och 
bokslutskommentarer 

  

Belopp i kr om inget annat anges    
         

Allmänna redovisningsprinciper      
Tornedalsrådet utgör ett så kallat kommunförbund och följer därmed lagen om 
kommunal redovisning (1997:614).  

         
Värderingsprinciper m m       
Tillgångar, avsättningar och skulder har värderats till anskaffningsvärden om inget 
annat anges nedan. 

         
Intäktsredovisning       
Erhållna medlemsavgifter, nordisk finansiering och EU-bidrag redovisas för den 
period de avser och för vilka motsvarande kostnader är nedlagda. 
       
Fordringar        
Fordringar har efter individuell värdering upptagits till belopp varmed de beräknas 
inflyta. 
         
Fordringar och skulder i utländsk valuta     
Fordringar och skulder i utländsk valuta har omräknats till balansdagens kurs.    

         
Avskrivningsprinciper för anläggningstillgångar     
Avskrivningar enligt plan baseras på ursprungliga anskaffningsvärden och beräknad 
ekonomisk livslängd. Nedskrivning sker vid bestående värdenedgång. 

         
Följande avskrivningstider tillämpas:     

         
Materiella anläggningstillgångar      
Inventarier     3 till 5 år   

         
Likvida placeringar       
Likvida placeringar värderas i enlighet med årsredovisningslagen till det lägsta av 
anskaffningsvärdet och det verkliga värdet. 
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Not 1 Anställda och personalkostnader     

      2017  2016  
         

Medelantalet anställda       
         

Totalt      1  1 
Varav män     100%  100% 

         
Löner, andra ersättningar och sociala kostnader    

         
Styrelse och verkställande direktör      632 245               734 846 
Summa     632 245  734 846 
Sociala kostnader    174 748  433 561 
(varav pensionskostnader)    (34 709)  (261 136)  

         
Av pensionskostnaderna avser 34 709 (261 136) kronor gruppen styrelse och 
verkställande direktör. Utestående pensionsförpliktelser till dessa saknas.  
 
 
  
         
Not  2 Medlemsintäkter       

      2017  2016 
         

Medlemsintäkter fördelade på medlemskommunerna    
Enontekiö     58 266  58 447 
Haparanda               143 082  141 674 
Kolari      79 416  79 014 
Kiruna      67 736  67 949 
Kåfjord      61 342     61 499    
Muonio      63 630  63 504 
Nordreisa      90 552  90 004 
Pajala      104 368  105 007 
Pello      77 004  77 293 
Storfjord                58 310  58 500 
Tornio      274 644  274 491 
Ylitornio     84 204  84 419 
Övertorneå     87 446  88 199 

      1 250 000  1 250 000 
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Not 3 

 
 
Övriga intäkter 

    
 

2017 

  
 

2016 
Projektintäkter från Nordiska Ministerrådet  
Leader Tornedalen 

   717 012 
- 

23 218 
4 127 

 708 871 
12 514 
39 247 
11 862 

Kursvinster 
Övrigt 
     744 357   772 494 

 
 

        

Not 4 Ränteintäkter och liknande 
resultatposter 

   

      2017  2016 
         

Ränteintäkter 
Övriga finansiella intäkter 

    - 
70 954 

 6 023 
- 

      70 954  6 023 
 
 

        

Not 5 Räntekostnader och liknande resultatposter   
      2017  2016 
         

Räntekostnader 
Finansiella kursförluster 
Övriga finansiella kostnader  

    -123 
- 
-  

                -982 
-32 791 
-3 456 

      -123  -37 229 
 
 

        

Not 6 Inventarier        
      2017  2016 

Ackumulerade anskaffningsvärden      
Vid årets början och slut     106 850  106 850 

      106 850   106 850 
Ackumulerade avskrivningar enligt plan     
Vid årets början och slut     -106 850  -106 850 

      -106 850  -106 850 
Planenligt restvärde vid årets slut   -  - 
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Not 7 

 
 
Förutbetalda kostnader och upplupna intäkter 
      2017  2016 
         

Övrigt    8 061                 7 789 
      8 061  7 789 

         
 
Not 8 

 
Kortfristiga placeringar 

      

       Anskaffningsvärde Marknadsvärde 
         

Räntebärande värdepapper    1 427 978  1 328 044 
          
 
 

        

Not 9 Eget kapital       
        Balanserat 
        Resultat 

Utgående balans enligt balans-      
räkning föregående år  
Korringeringspost 

     1 949 989 
35 647 

Årets resultat       22 871 
Vid årets slut       2 008 507 

 
 

        

Not 10 Upplupna kostnader och förutbetalda 
intäkter 

   

      2017  2016 
         

Personalkostnader    128 514  123 915 
Övriga poster     148 379  144 000 

      276 893   267 915 
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Vår revisionsberättelse har avgivits 2018-       
 

      

 
__________________   _____________________ 
Tapio Kostet    Tapio Raappana                 
   
Auktoriserad revisor               Auktoriserad revisor, CGR 
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Resultatbudget - Budget 2019
Tulosbudjetti - Budjetti 2019
2017 (årets snittkurs/vuoden keskikurssi) 0,104

Konto/Tili Helår / Koko vuosi
SEK Euro 1 € = 9,64 SEK

Rörelsens intäkter / Tulot
3740 Medlemsavgifter / Jäsenmaksut 1 250 000 129668,0
3990 Övr ersättn och intäker / Muut korvaukset ja tulot  (NMR) 695 000 72095,4

Summa: 1 945 000 201763,5

Övriga externa rörelsekostnader
5010 Lokalhyra / Tilavuokra -25 296 -2624,1
5611 Drivmedel personbilar / Polttoainekulut -12 000 -1244,8
5615 Leasingavg personbilar / autokulut -30 000 -3112,0
5800 Resekostnader / matkakulut -75 000 -7780,1
5811 Resekostnad logi / majoituskulut -23 000 -2385,9
5990 Övrig reklam / muu mainonta -10 000 -1037,3
6071 Repr avdr.gill / Vähennyskelpoiset tarjoilukulut -450 -46,7
6072 Repr ej avdr.gill / Tarjoilukulut (ei väh. kelpoiset) -10 000 -1037,3
6110 Kontorsmaterial / Toimistomateriaali -15 000 -1556,0
6212 Mobiltelefon / Mobiilipuhelin -12 503 -1297,0
6250 Porto / Postikulut -5 650 -586,1
6310 Företagsförsäkringar / Vakuutusmaksut -8 000 -829,9
6420 Revisionsarvode / Tilintarkastuskulut -45 000 -4668,0
6530 Redovisningstjänster / Kirjanpitokustannukset -74 273 -7704,7
6540 IT-tjänster / IT-palvelut -38 000 -3941,9
6550 Konsultkostnader/projekt / Konsulttipalvelut ja hankkeet -250 000 -25933,6
6570 Bankkostnader Pankkikulut -4 257 -441,6
6590 Övr främmande tjänster / Muut kulut -90 000 -9336,1
6970 Tidningar, facklitteratur / Lehdet, ammattikirjallisuus -3 000 -311,2
6982 Föreningsavg ej avdr gill / Jäsenmaksukulut (ei väh. kelp.) -25 162 -2610,2
6991 Övr avdr gill kostn / Muut vähennyskelpoiset kustannukset -12 000 -1244,8
6993 Lämnade bidrag och gåvor / Avustukset ja lahjat -63 049 -6540,4
6994 Möteskostnader / Kokouskulut -180 000 -18672,2
6995 Konferens/seminarie avgifter / Kokous- ja seminaarikulut -150 000 -15560,2

Summa: -1 161 640 -120502,1

Kostnader för personal och avskrivningar
Henkilöstökulut ja poistot 

7010 Mötesarvode / Kokouspalkkiot -16 000 -1659,8
7210 Lön tjänstemän / toimenhaltijan palkka -517 000 -53630,7
7290 Förändr sem löneskuld  -69 300 -7188,8
7321 Skattefria trakt Sverige / Verottomat Ruotsin päivärahat -593 -61,5
7323 Skattefria trakt utland / Verottomat ulkomaan päivärahat -6 175 -640,6
7411 Kollektiv pensionsförsäkr / Eläkevakuutus -30 000 -3112,0
7510 Arbetsgivaravgifter / Työnantajamaksut -140 700 -14595,4
7531 Löneskatt / Palkkavero
7533 Särsk löneskatt pensionsk / Erit. palkkavero, eläkevero -7 200 -746,9
7570 AMF enl avtal / Sopimuksen mukainen AMF -450 -46,7

Summa: -787 418 -81682,4

Finansiella intäkter och kostnader 
Rahoitukselliset tulot ja kustannukset

8300 Ränteintäkter / Korkotulot 6 024 624,9
Summa: 6 024 624,9

Årets resultat: / Vuoden tulos 1 966 203,9
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TORNEDALSRÅDET

MEDLEMSAVGIFTER 2019

Fördelning av medlemsavgifter enligt 40 % i fast avgift och 60 % efter invånarantal 1.1. 2018

Årsbudget 2019 1 250 000

Invånarantal Medlemsavgifter
1.1.2018 SEK

Tornio 21 928 274 612
Ylitornio 4 118 82 810
Pello 3 510 76 262
Kolari 3 854 79 967
Muonio 2 332 63 576
Enontekiö 1 893 58 848
Finland 37 635 636 074

Haparanda 9 805 144 055
Övertorneå 4 461 86 504
Pajala 6 101 104 165
Kiruna 2 687 67 399
Sverige 23 070 402 123

Storfjord 1 861 58 503
Kåfjord 2 123 61 325
Nordreisa 4 953 91 802
Norge 8 937 211 630

Totalt 69 642 1 249 828
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Møteprotokoll  
 
Utvalg: Nordreisa barn og unges kommunestyre 
Møtested: Kulturscenen, Halti 
Dato: 04.06.2018 
Tidspunkt: 08:30 – 13:43 

 
Følgende faste medlemmer møter: Ordfører i BUK – Hermod Bakken, leder i ungdomsrådet 
Fra Reisa Montessoriskole møter: Alf Sindre Einevoll 
Fra Storslett skole møter:  
5a: Leo Nordstrøm  
5b: Aksel Oliver Johansen  
6a: Aslaug Marie Henriksen  
6b: Una Kristine Løvoll  
7a: Hermod Ingemann Bangstad 
7b: Oskar Elias Johansen  
8a: Sigve Olsen  
8b: Emma Molund  
9a: Sigurd Hole  
9b: Liv Inger Bangstad  
10a: Odin Bakken  
10b: Eline Sofie Hestsveen  
Fra Staumfjordnes skole: Ingen møtte 
Fra Rotsundelv skole møter: Sondre Gamst og Natalie Gamst 
Fra Nord-Troms videregående skole avd. Storslett møter : Ylva Eline Johansen og Anna 
Elise Lund Henriksen  
Fra ungdomsrådet: Scott Nordstrøm og Oda Fossvoll 
 
Merknader 
 

 
Fra administrasjonen møtte: 
Navn Stilling 
Siv Elin Hansen (Sv) Konst. «Rådmann» i BUK 
Bernt Sandtrøen Sekretær for BUK (Sektorleder) 
Bente Viken Pedagogisk konsulent 
Silje Båtnes Ungdomskontakt 

 
Underskrift: 
Vi bekrefter med underskriftene våre at det som er ført på de sidene vi har signert i møteboka, er 
i samsvar med det som ble vedtatt på møtet. 
 
______________________  _______________________ 
Hermod Bakken  Hermod Bangstad 
Ordfører 
 
 
______________________  _______________________ 
Bernt Sandtrøen                         Oda Fossvoll 
Utvalgssekretær  
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                                        Saksliste 
 
Utv.saksnr Sakstittel U.Off Arkivsaksnr 

RS 1/18 Referat fra møte 14.2.18 med blant annet valg av 
Ungdomsrådet 2018 

 2018/221 

RS 2/18 Referat møte i Ungdomsrådet 21.02.18.  2018/221 
RS 3/18 Referat fra møte i ungdomsrådet 25.04.2018  2018/221 
PS 1/18 Saker til barn- og unges kommunestyre fra 

Storslett skole klasse 6B 
 2018/420 

 Tilleggssaker    
 Saker til barn- og unges kommunestyre   
 
Program: 
Kl 8:30  Møtestart 
Kl 9:00 Ish  Orienteringer 

- Oppvekst- og kultur sektoren i kommunen, hva arbeides det spesielt med 
som gjelder barn- og unge i kommunen v/Sektorleder Bernt Sandtrøen 

- Drift- og utviklingssektoren, byggeprosjekter og andre 
utviklingsprosjekter som gjelder barn- og unge i kommunen v/Sektorleder 
Dag Funderud 

- Nord-Troms friluftsråd v/Hanne Henriksen, forteller om aktiviteter og 
prosjekter – spesielt om Marin forsøpling 

 
Kl 10:00 ish  Tema for dagen - SØPPEL!  
KL 11:00  Lunsj 
KL 12:00  Vi fortsetter med dagens tema – SØPPEL! 
KL. 12:45 ish  Sakslisten + saker som er levert inn iløpet av dagen 
Kl 13:45 ish  Møteslutt og god tur hjem :-)  
 
 
 
Orienteringer: 
 

 Ordfører orienterer om at det er kommet inn kun en sak før fristen. Informerer dermed 
om at det mulig ikke blir tildelt støtte til sakene som kom inn i ettertid. 

 Siv Elin Hansen (Sv) – konst. Rådmann i BUK, egentlig utvalgsleder for oppvekst- og 
kultur, orienterte om oppvekstsektorens arbeid- skolepolitisk plan, veilederkorpset, 
flytting av kulturskolen, it- investering i skoler og barnehage og bygging av større 
barnehage på Høgegga.  

 Dag Funderud, sektorleder for drift- og utvikling orienterte om: 
o ombygging av gamle kinoen til ungdomsklubb. Venter på tilbud fra 

entreprenører. Når det er avgjort hvem som får jobbe, settes ombyggingen i gang. 
o Samfunnshuset- ombygging til kulturskole. Ombyggingen tenkes å bli igangsatt i 

år. 
o ombygging/ rehabilitering av svømmehallen. Planleggingsfase ferdig i 2018.  
o Nye veilys langs kommunale veier. LED-lys i alle lyktestolper i kommune. 
o Renovering tak idrettshall og Rotsundelv skole. 
o Solvoll gamle skole, renovering utvendig. 
o Ombygging av kommunehuset, pågår. 
o Utbygging av to- avd. bhg i tilknytning til høgegga bhg. 
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 Orientering fra Nord- Troms friluftsråd v/ Hanne Henriksen om miljø, søppel og plast- 
marin forsøpling. 

o Informerer om friluftsrådet- Nordreisa, Kvænangen, Skjervøy og Kåfjord. 
o «Ut i nord»- turer- 109 turer totalt på de fire samarbeidskommunene. 
o «Julesprel»- Hver kommune slipper tre turer hver uke i desember. 
o «Ut å plukk» registering av bær man har plukket. 
o Strandrydding med registrering på nett. 
o Orienterer om tilbud i kommunen- utlån av utstyr, opplæring av lærere innen 

friluft, turer, DNTUng osv. 
o Marin forsøpling: Søk til friluftsrådet om penger til en ryddeaksjon. 

«Motivasjonsmidler», fortsett å søk til tross for at fristen er gått ut.  
o Avfallservice deler ut søppelsekker og oppfordrer til å ta kontakt med dem om 

man skal arrangere søppelrøddedager. 
o «Hold norge rent»- ryddeportalen. 

 
 Bernt Eirik Sandtrøen, sektorleder for oppvekst og kultur orienterte om: 

o Hva sektoren jobber med spesielt nå 
 

 
TEMA:  
Hva kan ungdommene og BUK gjøre for 
å redusere plast og forsøpling i miljøet? 
 

1. Hva er de viktigste utfordringene med plast for oss (i nordreisa)? 

-Mengden søppel 
-mye plastemballasje på matvarer man handler. 
- et materiale som ikke brytes ned naturlig.  
- Forurensning- dyrelivet og havet 
- for lite søppeldunker 
-Manglende bevissthet 
- forsøpling ser stygt ut 
- lite bevissthet rundt microplast i produkter vi bruker- tannkrem, flisklær, mat 
 

2. Gruppearbeid: Hva kan vi gjøre for å bli mere bevisst våre vaner ift forsøpling? 

Gruppene presenterer sine løsninger på hvordan vi kan forminske dette problemet. 
1. Bevisstgjøring i skolen- lære mere om forsøpling, plast og hvordan det virker på naturen.  
2. lage tøyposer å bruke det fremfor plastposer 

 
Odin, Scott og Hermod kontakter Framtid i nord for å få formidlet budskapet om at Nordreisa 
BUK ønsker/ støtter økt avgift på plastposer. Gjøres innen en uke. 
Elevene skal ta opp med sine skoler og elevråd at de ønsker mere informasjon og fokus på plast 
og forsøpling. Elevråd tar det videre til skolemiljøutvalget, hvor foreldre, lærere, elever, 
politikere og andre interessenter blir engasjert.  Gjøres neste elevrådsmøte ved skolen. 
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Saker: 
 
Presentasjon av saker v/ Sigve Olsen, Storslett skole 8 klasse:  
 

1. Nye toastjern til skolen på Storslett.  
Det er bare ett toastjern (for lite) Får ikke presse brødskivene der 
 
Behandling: 
Ordfører fremmet følgende forslag: 
Barn- og unges kommunestyre sponser kr 1000,- til nye toastjern til Storslett skole 
 
Forslaget enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Barn- og unges kommunestyre sponser kr 1000,- til nye toastjern til Storslett skole. 

 
 
2. Bankterminal i kantina. 

Skolens kantine har ikke terminal. Mye problemer pga mange har kort 
 
Behandling 
Det ble fremmet følgende forslag: 
Saken videresendes til sektor for oppvekst og kultur. 
 
Forslaget enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak 
Saken videresendes til sektor for oppvekst og kultur. 

 
 

3. Økt belysing i skiløypa i saga (5 km) 
Mer belysning i skiløypene i Sage (bare 5 km.) 
 
Behandling 
Det ble fremmet følgende forslag: 
Saken videresendes til Nordreisa il.  
 
Forslaget enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak 
Saken videresendes til Nordreisa il 

4. Merke opp flere baner til ballaktiviteter på Ymber arena. (Amerikansk 
fotball) 
Merke opp flere baner til ballaktiviteter feks på Ymber arena (amerikansk fotball) 
 
Behandling: 
Det ble fremmet følgende forslag: 
Ymber arena eies av nordreisa il. Saken sendes videre til dem. 
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Forslaget enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Ymber arena eies av nordreisa il. Saken sendes videre til dem. 
 
 

5. Spill turnering 
Spillturnering/data-spill 
 
Ymber arena eies av nordreisa il. Saken sendes videre til dem. 
 
Behandling 
Det ble fremmet følgende forslag: 
Saken legges død pga. manglende forslag/ innspill/ planer. Tas evt. opp senere om det 
kommer innspill. 
 
Forslaget enstemmig vedtatt 

  
 Vedtak: 

Saken legges død pga. manglende forslag/ innspill/ planer. Tas evt. opp senere om det 
kommer innspill. 

 
 
 
Presentasjon av saker fra Storslett skole, klasse 6A v/ Aslaug Marie Hendriksen: 
 

6. Sykkelbane i Kjelleren, ved fotballbanen i samfunnshuset 
Vi vil ha ny sykkelbane i Reisadalen. Det er gøy å sykle og derfor hadde det vært gøy å 
ha en sykkelbane 
 
Behandling 
Det ble fremmet følgende forslag: 
Manglende info om pris, ressurser osv. Foreslåes å ta det opp senere når man har flere 
tall og fakta på bordet. Saken legges død.  
 
Forslaget enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Manglende info om pris, ressurser osv. Foreslåes å ta det opp senere når man har flere 
tall og fakta på bordet. Saken legges død.  
 

7. Ønsker gjerde/ nett rundt kunstgresset 
Vi trenger gjerde rundt kunstgresset for ballen flyr ofte lang vekk i skogen. Ofte på 
kamper og turnering må vi løpe i skogen for å hente ballen 
 
Behandling 
Ordfører fremmet følgende forslag: 

 Buk videresender saken til NIL som eier arenaen med ønske om nett bak mål. 
 

Forslaget enstemmig vedtatt. 
  
 Vedtak:  
 Buk videresender saken til NIL som eier arenaen med ønske om nett bak mål. 
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8. Minibadeland i tilknytning svømmehallen  

Vi vil ha et badeland, der med den skogen, med eiendommen Skog. Vi har ingen små 
badebasseng til små barn/baby. Det hadde vært veldig gøy med et badeland, det trenger 
ikke være så stort. 
 
Behandling 
Ordfører fremmet følgende forslag: 
Barn og unges kommunestyre støtter prosjektet om ombygging/ rehabilitering av 
svømmehallen jf. orientering gitt i dag fra sektorleder Dag Funderud der han informerte 
om at det er tenkt å ha et lite basseng «i» det store, med heve senke bunn.  
 
Forslaget enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Barn og unges kommunestyre støtter prosjektet om ombygging/ rehabilitering av 
svømmehallen jf. orientering gitt i dag fra sektorleder Dag Funderud der han informerte 
om at det er tenkt å ha et lite basseng «i» det store, med heve senke bunn.  
 
 

9. Ny fotballhall på Storslett en plass 
Vi vi ha en fotballhall i Nordreisa, for da kan vi ha treningene inne i hallen om vinteren, 
vi kan ha flere turneringer der, og det hadde vært veldig fint om vi hadde det. 
 
Behandling 
Ordfører fremmet følgende forslag: 
Saken videresendes miljø,- plan og utvikling. 
 
Forslaget enstemmig vedtatt.  

  
 Vedtak 

Saken videresendes miljø,- plan og utvikling. 
 
 

10. Paintball- bane 
Vi vil ha painball bane på den gamle fotballbanen i Kjelleren ved samfunnshuset.  

  

Behandling 
Ordfører fremmet følgende forslag: 
Saken sendes videre til ungdomsrådet. 
 
Forslaget enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak 
Saken sendes videre til ungdomsrådet. 
 

11. Ønske om ny gymsal 
- Saken trekkes da Dag Funderud orienterte om nytt gulv og forbedring av gymsalen som 
allerede er.  
 
Behandling 
Ordfører fremmet følgende forslag: 
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Saken legges død. 
 
Forslaget enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak 
Saken legges død. 
 

 
12.  Sykkelbane i Oksfjord 

Vi vil ha sykkelbane rundt skolen i Oksfjord for det er veldig kjedelig der 
 
Behandling 
Det ble fremmet følgende forslag: 
Tidligere lignende sak er sendt videre til miljø, plan og utvikling. Saken legges derfor 
død. 
 
Forslaget enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak 
Tidligere lignende sak er sendt videre til miljø, plan og utvikling. Saken legges derfor 
død. 
 

 
13. Alpinbakke i Sappen 

Det har vært en Alpinbakke der før. Ønsker en ny bakke ved det gamle anlegget med 
hoppbakke. 

Behandling 
Ordfører fremmet følgende forslag: 
Samme sak har vært tatt opp på forrige BUK-møte, denne saken legges dermed død. 
 
Forslaget enstemmig vedtatt 

Vedtak 

Samme sak har vært tatt opp på forrige BUK-møte, denne saken legges dermed død. 
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Referat Møte i Ungdomsrådet 07.09.18. 
 

Tid og sted: Fredag 07.09.18 kl. 14:15 – 15:45. Jorma, Halti.  

Tilstede: Anna Lund Henriksen, Hermod Bakken, Isak Båtnes Lund, Ramona Soleng Thomassen, Alf 
Sindre Einevoll, Oda Fossvoll.  

Frafall: Scott Nordstrøm, Leif-Adrian Mortensen. (Ikke gitt beskjed, derfor ble ikke vara innkalt.) 

2 vedlegg.  

 

 

 

Saker: 
 

Sak 21/18: Info om Ungdomsklubben:  

Silje informerer kort om hvor langt kommunen er kommet med den nye ungdomsklubben. Silje og 
Else Pettersen Elvestad har vært i møte med prosjektleder Olaf Nilsen og Ketil Jensen. Saken er at de 
har fått tilbakemelding på anbud, som er ca. dobbelt så dyr som budsjettet. Derfor jobber de nå med 
å forsøke å minimere kostnadene uten at det går utover tilbudet inne i klubben.  

Det vi foreløpig har sett på er å lage et enklere kjøkken som evt. kan snekres i stedet for å kjøpe et 
ferdig. Medlemmene i Ungdomsrådet er positiv til dette da det egentlig var den første tanken når vi 
snakket om kjøkken. At det var mer som en kaffebar, litt rustikk.  

Medierommet er foreløpig tenkt til å bli som det er.  

Vi kan kjøpe billigere møbler, og også sjekke opp pris lokalt. F.eks. på Bohus. Ungdomsrådet ønsker å 
være med på dette.  

Gulvet ble også diskutert, og det er mulig vi ikke har råd til å gjøre noe med gulvet og at det derfor 
forblir slik det er.  

 

 

Sak 22/18: Ulike invitasjoner til Ungdomsrådet:  

- Prosjekt Murmansk: Oda Fossvoll har meldt seg på.  
- Dyrøyseminaret: Ingen har meldt seg på. Vi diskuterer at vi skal snakke om samme tema på 

Rust-konferansen i oktober som skal være her på Storslett, og føler at det holder da. 
Ungdomsrådet synes også at det er noe langt å reise, og at man da går glipp av mye skole.  

- Rust-konferanse: Skal være her på Storslett 25-26 oktober. Alle ungdomsråd i Nord-Troms 
inviteres. Dag 1 handler om stedsutvikling, og NODA vil holde en workshop. På kvelden blir 
det kino for alle. Dag 2 er det opplæring av ungdomsråd.  
Alle har gyldig fravær fra skolene.  
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Sak 23/18: Sak fra BUK:  

Muligheter for paintball- bane i Nordreisa:  

I etterkant av BUK-møte i juni 2018 har ungdomskontakten undersøkt hva som skal til for å starte en 
paintball-bane i Nordreisa. (Se vedlegg.) Dette legges fram for ungdomsrådet, og de konkluderer med 
at dersom det skal startes opp med paintball er det en eller flere privatpersoner/organisasjoner som 
må gjøre det. Nordreisa kommune eller ungdomsrådet kan ikke drifte en bedrift.  

Mulig Nordreisa kommune kan stille med et område hvor privatpersoner kan spille paintball, men vi 
er da usikker på ansvar i forhold til sikkerhet.  

Saken anses som avsluttet fra ungdomsrådet.  

 

 

Sak 24/18: Høsten: 

- Halloween-fest på Samfunnshuset med XLoad:  
Sammy Jeridi, Vegard Tvedt og Sigvardt Andersen fra eventbyrået XLoad kommer på møtet 
for å informere om Halloween-fest på samfunnshuset 2 og 3 november. Tanken er å ha et 
rusfritt arrangement for ungdom fra 8.klasse og oppover (ut vgs?).  
Ungdomskontakten og XLoad har møttes tidligere for å diskutere muligheten for samarbeid 
om slike arrangement. Etter å ha snakket med XLoad blir vi enige om at dette har 
ungdomsrådet lyst å være med på. Det er XLoad som arrangerer og ungdomsrådet er med 
som et «crew» til de praktiske tingene. Men det er ønskelig at ungdomsrådet også stiller opp 
i planleggingsfasen for å få med sine meninger og ideer.  
Ramona Soleng Thomassen stiller med på planleggingsfasen, og så tar XLoad kontakt med oss 
når vi andre skal være med.  
Vi er enige om at slike arrangement kan bli for store til å gjøre alene, og at det derfor er bra 
om vi kan samarbeide for å skape noe artig og kult for ungdom i Nordreisa.  
 
 

- Forslag: Lage en promovideo om ungdom i Nordreisa, og hva som finnes her?: 
Mtp. at RUST nylig har laget en video som ungdomsråd kan bruke avventer vi å lage egen 
video. Kanskje er dette noe vi vil komme tilbake til senere.  
 
 
 
 

Sak 25/18: 16.mai arrangement 2019:  

Vi er enige om at vi har lyst å lage et 16.mai arrangement og at det kan gjøres i samarbeid 
med XLoad. Men vi avventer dette noe siden vi nå skal arrangere halloween-fest.  
I tillegg er leder av Ungdomsrådet Anna Lund Henriksen russepresident i år, og vil nok ikke 
kunne bidra så mye fram mot et 16.mai arrangement.  
Er foreslått å arrangere sammen med ungdomsrådet på Skjervøy.  
Vi fortsetter å snakke om denne saken ved neste møte.  
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Sak 26/18: Eventuelle saker:  

- Medlemmer i Ungdomsrådet: Per i dag er vi 12 medlemmer i ungdomsrådet, 8 medlemmer 
og 4 vara. Dvs. at vara-representantene er vara for 2 medlemmer. I tillegg mangler vi nå et 
medlem fra 8.klasse, Strømfjordnes skole og Reisa Montessori skolen. (Begge medlemmene 
vi hadde fra Reisa Montessori skole er begynt på Storslett skole.)  
Vi avtaler at Leif-Adrian, Scott og Alf Sindre tar kontakt med Merete Rasmussen på Storslett 
ungdomsskole for å få hjelp til å rekruttere et medlem fra 8.klasse. Silje har i tillegg sendt en 
mail til Merete, og hun skal hjelpe til.  
Silje har tatt kontakt med både Reisa Montessori skole og Strømfjordnes skole for å få et 
medlem fra hver skole til ungdomsrådet. Per nå har vi ingen fra privatskolene (de to vi hadde 
fra Reisa Montessoriskole er begynt på Storslett skole.)  
Vi avventer svar fra privatskolene, og håper vi får medlemmer fra begge slik at alle skolene er 
representert.  
Silje har sendt en oppdatering til Nordreisa kommune på medlemmene og vara slik at riktige 
personer får innkalling til møter.  

 

 

 

 

Neste møte er 24.oktober.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vedlegg:  

- Paintball Nordreisa 
- Medlemmer av Ungdomsrådet 2018, 07.09.18.  
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Medlemmer av Ungdomsrådet 2018 

 

 

Ved Ungdomsråds møte 07.09.18. ble det gjort følgende endring av ungdomsrådets 
medlemmer: (pga. at Martin Årnes og Aragorn Mikkelsen har trukket seg fra sitt verv.)  

 

Leder: Anna Elisa Lund Henriksen. 

Nestleder: Hermod Bakken. 

Medlemmer: Isak Båtnes Lund, Scott Nordstrøm, Ramona Soleng Thomassen, Leif-Adrian 
Mortensen, Oda Fossvoll, Alf Sindre Einevoll.  

Vara-medlemmer: Oda Birkelund, Mathilde Eriksen, Jonas Pedersen, Kine Elise 
Haraldsdatter Steinsvik.  

Vara for hvem:  

Oda Birkelund er vara for Scott Nordstrøm.  

Mathilde Eriksen er vara for Oda Fossvoll og Ramona Soleng Thomassen. 

Jonas Pedersen er vara for Hermod Bakken og Isak Båtnes Lund.  

Kine Elise Haraldsdatter Steinsvik er vara for Alf Sindre Einevoll og Leif-Adrian Mortensen.  

 

Arbeidsområder:  

Miljø, plan og utvikling: Hermod Bakken.  

Helse og omsorg: Alf Sindre Einevoll.  

Oppvekst og kultur: Oda Fossvoll. 

Formannskapet: Isak Båtnes Lund.  

Næringsutvalget: Scott Nordstrøm.  

Rust: Anna Elisa Lund Henriksen (Leder i Rust) og Ramona Soleng Thomassen.  

BUK: Hermod Bakken og Scott Nordstrøm.  

Kommunestyre: Hermod Bakken og Scott Nordstrøm.  
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Politiske kontaktpersoner 2018/2019:  

 

Kontaktpersonene skal ha som funksjon og ta spesielt vare på ungdomsrådsrepresentantene 
som er til stede i de politiske møtene og se til at de får komme til med sine meninger og 
kommentarer.  

 

 

Kommunestyret: Øyvind Evanger. (Ap) 

Oppvekst- og kulturutvalget: Per Sverre Moen (H) 

Formannskapet: 

Næringsutvalget:  

Plan- og utviklingsutvalget: Hilde Nyvoll.  

Helse- og omsorgsutvalget:  
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Paintball i Nordreisa 

 
Ungdomsrådet i Nordreisa kommune har fått tilsendt en sak fra BUK møte 04.06.18. Saken 
er at det er ønskelig med Paintball-bane i kommunen. Det er hentet inn informasjon om hva 
som trengs for å få til en paintball-bane. Informasjon er hentet inn fra Jim-Are Hansen i 
Nordreisa kommune og Iver Hansen, som bl.a. driver en paintball-bedrift i Tromsø.  

I utredningen stiller ungdomsrådet og ungdomskontakten også noen spm. til kommunen.  

 

 

HVEM:  

Er det kommunen som skal starte opp og drifte paintball i Nordreisa? 

 

STED:  

Har kommunen et egnet sted hvor man kan spille paintball? En skog kan brukes da det vil 
være naturlige hindringer. Man kan også bruke et åpent området hvor setter opp innkjøpte 
hindringer eller andre ting. (Bildekk, snekre skjold etc. Se bilder.) 
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ANNET:  

 

- Sikkerhet? Dette skal være en aktivitet for ungdom i bygda. Andre steder er det 
anbefalt aldersgrense 13 år, men at yngre ned til 10 år kan være med dersom det er 
voksne som spiller.  Det er noen som må være tilstede for å ha ansvar for sikkerheten 
under spilling. De som er ansvarlig for sikkerheten er ofte instruktører som har 
kunnskap om paintball-spilling.  

- En instruktør har også gjerne ansvar for opplæring og sikkerhet i forkant av spillingen.  
- Hvem skal vedlikeholde utstyret? Markørene (De man skyter med) krever 

vedlikehold. Dressene og maskene må vaskes mellom bruk. Maskene må også sjekkes 
for å sikre at det ikke er sprekker eller bulker i de.  

- Hvem bestiller inn forbruksmateriale?  
- Skal utstyr og bane leies ut av kommunen? Hvordan skal dette gjøres i praksis?  
- Forsikring dersom noen blir skadet?  
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UTSTYR: 

 

- Markører. (Den man skyter med.)  
- Masker. 
- Kamuflasjedress.  
- Små luftflasker til markørene.  
- Diverse pusseutstyr for rens av markører, løp og utstyr. 
- Kompressor: Som takler 200-300 bar, helst 300. Da får man fylt opp dykkertankene. 

Per i dag så er det ingen som har denne tjenesten i Nordreisa kommune, så derfor må 
man kjøpe inn egen kompressor. Er strenge krav på vedlikehold og service av disse 
siden de behandler utstyr under høyt trykk.  

- Dykkerflasker til påfyll av luft.  
- Fyllestasjon til å fylle luft på små luftflasker på markørene, denne monteres på den 

større dykkerflasken. 
- Paintballkuler med vannbasert maling: Disse har også en holdbarhetsdato samt de 

må snues jevnlig da de er laget av en form for gelatin. De kan bli ovale om de ligger 
på en side for lenge, en gang i mnd. holder med snuing.  

- Oppmerket bane, i skog eller på flat mark. Ved flatmark trengs mer baneutstyr enn 
ved skogsbane. Området bør være 70x50 m + sikkerhetssone på hver side.  
 
 
 

PRIS:  

- En startpakke som inkluderer markør, magasin, maske, dress og lufttank:  
3000 kr/person.  

- Paintballkuler: ca. 1000 kr for 6000 baller.  
- Kompressor: fra 20 000 kr og opp.  
- Dykkertanker: 3500 kr per stykk.  
- Vedlikeholdsutstyr:?  
- Vask av utstyr: Dressene må vaskes i vaskemaskin.  
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- Instruktør og sikkerhetsansvarlig: En med kompetanse på paintball.  
- Lager til utstyr: Hvor skal utstyret lagres?  
- Service på utstyret: Hvem skal gjøre service på utstyret? Kompressor, dykkertanker, 

vedlikehold av markører?  

 

 

Etter å ha undersøkt hva som trengs for å starte opp paintball i Nordreisa har 
ungdomsrådet kommet fram til følgende:  
Ungdomsrådet konkluderer med at dersom det skal startes opp med paintball er det 
en eller flere privatpersoner/organisasjoner som må gjøre det. Nordreisa kommune 
eller ungdomsrådet kan ikke drifte en egen bedrift.  

Mulig Nordreisa kommune kan stille med et område hvor privatpersoner kan spille 
paintball, men vi er da usikker på ansvar i forhold til sikkerhet.  

Saken anses som avsluttet fra ungdomsrådet.  
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Nordreisa kommune 
Ráissa suohkan  

 

Raisin komuuni  
 

Nordreisa kommune har tatt i bruk eDialog. Med den kan du trygt sende oss brev og dokumenter elektronisk selv om de er unntatt offentlighet. 
 
Vi oppfordrer alle til å ta i bruk ordningen med digital post – for hvert brev du leser digitalt fra oss er du med å bidra til besparelse på ca. 12 
kroner. Fordelene er mange – les mer om digital post på vår hjemmeside. 

 
Postadresse: Besøksadresse: Telefon: + 47 77 58 80 00 Bankkonto: 4740.05.03954 
Postboks 174, N- 9156 Storslett Sentrum 17 Telefaks: + 47 77 77 07 01 Org.nr: 943 350 833 
E-post: Internett:   
postmottak@nordreisa.kommune.no  www.nordreisa.kommune.no   

FYLKESMANNEN I TROMS 
Postboks 6105 
9291 TROMSØ 
 
 

 

 
 

 
 

Deres ref:   Vår ref (bes oppgitt ved svar): Løpenr. Arkivkode Dato 
 2016/1306-11 7595/2018 223 09.07.2018 

 

Standardvedtekter for Kommunalt utviklingsfond i Nordreisa kommune 

Industrikonsesjonsloven og vassdragsreguleringsloven krever at kommuner med kraftfond over 

en viss størrelse (årlige konsesjonsavgifter over 100 000 kroner) skal ha vedtekter. Kommuner 

som ikke har godkjente vedtekter, må utarbeide dette. Kommunestyret skal behandle forslag til 

vedtekter/endringer av vedtektene og slik angi rammen for bruk av kraft-/hjemfallsfond. 

Vedtektene skal sendes fylkesmannen for godkjenning.  

 

Nordreisa kommune mottar årlig cirka kr 150 000 i konsesjonsavgifter, og har på bakgrunn av 

dette utarbeidet standardvedtekter for bruk av midlene. Vedtektene er behandlet av 

kommunestyret 21.06.2018, PS 46/18.  

 
Med vennlig hilsen 
 
Ida Wigdel 
Næringsutvikler 
E: ida.wigdel@nordreisa.kommune 
T: 77 58 80 53 
 
Dette dokumentet er produsert elektronisk, og har derfor ingen signatur. 
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Standardvedtekter for bruk og forvaltning av Kommunalt 

utviklingsfond i Nordreisa kommune 
Behandlet i kommunestyret 21.juni 2018 

Godkjent av Fylkesmannen i Troms pr. 

 

§ 1 Hjemmel, kapital og avkastning 

Kommunalt utviklingsfond er satt sammen av årlige konsesjonskraftsinntekter, samt eventuelle 

utbytter fra kommunale selskap. Innbetalt i konsesjonsavgifter pr. år er omkring kr 150 000.  

I tillegg kommer renter fra innestående kapital. 

 

§ 2 Formål 

Kommunalt utviklingsfond skal fortrinnsvis benyttes til næringsformål, f.eks. bedriftsstøtte, 

tilrettelegging for næringsutvikling i regi av kommunen, stedsutvikling og ulike type 

utviklingsarbeid.  

 

Kommunalt utviklingsfond skal bidra til: 

 En positiv befolkningsutvikling 

 Å sikre de arbeidsplassene vi har og legge til rette for nyetableringer i næringslivet 

 Å legge til rette for nyskaping i næringslivet, med fokus på miljø- og klimavennlige tiltak 

 

Disse overordnede standardvedtektene og «Retningslinjer for bruk av Kommunalt næringsfond (KNF) og 

Kommunalt utviklingsfond (KUF) i Nordreisa kommune» skal være rettledende for søkere, politikere og 

administrasjon når det gjelder å vurdere hvor sannsynlig det vil være at et konkret prosjekt kan få 

økonomisk støtte.  

 

§3 Støtteformer 

Fondet skal fortrinnsvis gi støtte i form av tilskudd. Unntak er lån til fiskeri- og 

landbruksnæringa. Herunder benyttes midler innkommet gjennom utbytte fra kommunale 

selskaper. 

 

Midlene bør ikke benyttes til aksjetegning i private bedrifter. Dersom det blir tegnet kommunale 

aksjer, kan ikke disse utgjøre mer enn 30 % av aksjekapitalen i bedriften. Avgrensingen gjelder 
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ikke utviklingsselskap, utleiebygg m.m. som kommunen etablerer i samarbeid med private 

interesser. 

 

Fondsmidlene skal ikke benyttes til å dekke løpende drift av kommunen, bortsett fra renter og 

avdrag på investeringer som er gjort i tråd med fondets formål.  

 

Det kan ikke gis støtte til bedrifter for å dekke avdrag og renter på lån, løpende drift eller 

sanering av gjeld. 

 

Det bør ikke gis støtte til virksomhet som mottar betydelige overføringer over statsbudsjettet. 

 

§4 Forhold til internasjonale forpliktelser på statsstøtteområdet  

Bruken av fondet må skje i samsvar med de internasjonale regelverkene Norge har sluttet seg til 

på statsstøtteområdet. 

 

§5 Forvaltning 

Fondet forvaltes i tråd med Nordreisa kommune sitt delegasjonsreglement. Næringsutvalget i 

Nordreisa kommune er fondsstyre.  

 

§6 Årsmelding og rapporteringsplikt  

Det skal legges fram en melding om fondets virksomhet for kommunestyret hvert år. Gjenpart av 

denne meldingen skal sendes fylkesmannen og fylkeskommunen. 

 

§7 Godkjenning av vedtekter 

Vedtektene kan endres etter vedtak fra kommunestyret. Vedtaket trenger godkjenning av 

fylkesmannen. Kopi av godkjente vedtekter sendes fylkeskommunen.
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Nordreisa kommune 

 

Utvikling 
  

 

 

 
Postadresse: Besøksadresse: Telefon: + 47 77 58 00 00 Bankkonto: 4740.05.03954 
Postboks 174, N- 9156 Storslett Sentrum 17 Telefaks: + 47 77 77 07 01 Org.nr: 943 350 833 
E-post: Internett:   
postmottak@nordreisa.kommune.no  www.nordreisa.kommune.no   
    
    
    
    
    
    

Kjetil Bergland 
Elvebakken 75 
9151   
 
 

 

 
Delegert vedtak 

Nordreisa næringsutvalg - nr.  
Vedtaket er gjort i henhold til delegasjonsreglement gitt av Nordreisa kommunestyre i sak 57/16 

 
Deres ref:   Vår ref (bes oppgitt ved svar): Løpenr. Arkivkode Dato 
 2018/357-2 5685/2018 223 19.05.2018 

 

Svar på søknad om støtte fra kommunalt næringsfond 

Nordreisa kommune har behandlet deres søknad av 27.03.2018 og bevilget kr 20 000 i tilskudd 

fra Kommunalt næringsfond. Midlene skal benyttes til kompetanseheving i forbindelse med 

etablering av ny virksomhet. Vilkår for tilsagnet følger i eget tilsagnsbrev. 

 
 
Klageadgang 
Vedtaket kan påklages til Nordreisa kommune.  Klagefristen er 3 uker regnet fra den dagen da brevet kom fram til 
påført adressat. Det er tilstrekkelig at klagen er postlagt innen fristens utløp. 
 
Klagen skal sendes skriftlig til den som har truffet vedtaket, angi vedtaket det klages over, den eller de endringer 
som ønskes, og de grunner du vil anføre for klagen.  Dersom du klager så sent at det kan være uklart for oss om du 
har klaget i rett tid, bes du også oppgi når denne melding kommer frem. 
 
 
Med vennlig hilsen 
 
Ida Wigdel 
Næringsutvikler 
77 58 80 53 
E: ida.wigdel@nordreisa.kommune.no 
 
Dette dokumentet er produsert elektronisk, og har derfor ingen signatur. 
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Nordreisa kommune 
Ráissa suohkan  

 Raisin komuuni  
 

Nordreisa kommune har tatt i bruk eDialog. Med den kan du trygt sende oss brev og dokumenter elektronisk selv om de er unntatt offentlighet. 
 
Vi oppfordrer alle til å ta i bruk ordningen med digital post – for hvert brev du leser digitalt fra oss er du med å bidra til besparelse på ca. 12 
kroner. Fordelene er mange – les mer om digital post på vår hjemmeside. 

 
Postadresse: Besøksadresse: Telefon: + 47 77 58 80 00 Bankkonto: 4740.05.03954 
Postboks 174, N- 9156 Storslett Sentrum 17 Telefaks: + 47 77 77 07 01 Org.nr: 943 350 833 
E-post: Internett:   
postmottak@nordreisa.kommune.no  www.nordreisa.kommune.no   

REISAFJORD HOTEL AS 
Nessevegen 32 
9152 SØRKJOSEN 
 
 

 

 
Delegert vedtak 

Delegert utvalg næringsutvalg - nr. 26/18 
Vedtaket er gjort i henhold til delegasjonsreglement gitt av Nordreisa kommunestyre i sak 57/16 

 
Deres ref:   Vår ref (bes oppgitt ved svar): Løpenr. Arkivkode Dato 
 2018/717-1 6915/2018 242 21.06.2018 

 

Svar på søknad om støtte fra Kommunalt næringsfond 

Nordreisa kommune har behandlet deres søknad av 14.05.2018, angående tilskudd fra 

Kommunalt næringsfond. Nordreisa kommune bevilger kr 25 000 i tilskudd til produktutvikling 

av realitybasert videoserie som skal markedsføre minimum seks reiselivsaktører i kommunen. 

Tilskuddet forutsetter videre at kommunens status som nasjonalparklandsby og 

nasjonalparkkommune synliggjøres i produktet. Tilskuddet utgjør en finansieringsandel på 3,8% 

av totale prosjektkostnader.  

 
Klageadgang 
Vedtaket kan påklages til Nordreisa kommune.  Klagefristen er 3 uker regnet fra den dagen da brevet kom fram til 
påført adressat. Det er tilstrekkelig at klagen er postlagt innen fristens utløp. 
 
Klagen skal sendes skriftlig til den som har truffet vedtaket, angi vedtaket det klages over, den eller de endringer 
som ønskes, og de grunner du vil anføre for klagen.  Dersom du klager så sent at det kan være uklart for oss om du 
har klaget i rett tid, bes du også oppgi når denne melding kommer frem. 
 
Med vennlig hilsen 
 
Ida Wigdel 
Næringsutvikler 
E: ida.wigdel@nordreisa.kommune 
T: +47 77 58 80 53 
 
Dette dokumentet er produsert elektronisk, og har derfor ingen signatur. 
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Nordreisa kommune 
Ráissa suohkan  

 Raisin komuuni  
 

Nordreisa kommune har tatt i bruk eDialog. Med den kan du trygt sende oss brev og dokumenter elektronisk selv om de er unntatt offentlighet. 
 
Vi oppfordrer alle til å ta i bruk ordningen med digital post – for hvert brev du leser digitalt fra oss er du med å bidra til besparelse på ca. 12 
kroner. Fordelene er mange – les mer om digital post på vår hjemmeside. 

 
Postadresse: Besøksadresse: Telefon: + 47 77 58 80 00 Bankkonto: 4740.05.03954 
Postboks 174, N- 9156 Storslett Sentrum 17 Telefaks: + 47 77 77 07 01 Org.nr: 943 350 833 
E-post: Internett:   
postmottak@nordreisa.kommune.no  www.nordreisa.kommune.no   

KJETIL BERGLAND 
Elvebakken 75 
9151  STORSLETT 
 
 

 

 
Delegert vedtak 

Nordreisa næringsutvalg - nr.  
Vedtaket er gjort i henhold til delegasjonsreglement gitt av Nordreisa kommunestyre i sak 57/16 

 
Deres ref:   Vår ref (bes oppgitt ved svar): Løpenr. Arkivkode Dato 
 2018/624-4 7761/2018 223 13.07.2018 

 

Svar på søknad om tilskudd fra Kommunalt næringsfond 

Nordreisa kommune har behandlet din søknad av 18.05.2018 om tilskudd fra Kommunalt 

næringsfond, og har innvilget søknaden med et støttebeløp på inntil kr 80 000. Tilskuddet utgjør 

en finansieringsandel på 5,3% av totale prosjektkostnader. Midlene skal benyttes til investering i 

forbindelse med etablering av ny næringsvirksomhet. Tilsagnsbrev med vilkår følger.  

 
Klageadgang 
Vedtaket kan påklages til Nordreisa kommune.  Klagefristen er 3 uker regnet fra den dagen da brevet kom fram til 
påført adressat. Det er tilstrekkelig at klagen er postlagt innen fristens utløp. 
 
Klagen skal sendes skriftlig til den som har truffet vedtaket, angi vedtaket det klages over, den eller de endringer 
som ønskes, og de grunner du vil anføre for klagen.  Dersom du klager så sent at det kan være uklart for oss om du 
har klaget i rett tid, bes du også oppgi når denne melding kommer frem. 
 
Med vennlig hilsen 
 
Ida Wigdel 
Næringsutvikler 
E: ida.wigdel@nordreisa.kommune 
T: +47 77 58 80 53 
 
Dette dokumentet er produsert elektronisk, og har derfor ingen signatur. 
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Nordreisa kommune 
Ráissa suohkan  

 Raisin komuuni  
 

Nordreisa kommune har tatt i bruk eDialog. Med den kan du trygt sende oss brev og dokumenter elektronisk selv om de er unntatt offentlighet. 
 
Vi oppfordrer alle til å ta i bruk ordningen med digital post – for hvert brev du leser digitalt fra oss er du med å bidra til besparelse på ca. 12 
kroner. Fordelene er mange – les mer om digital post på vår hjemmeside. 

 
Postadresse: Besøksadresse: Telefon: + 47 77 58 80 00 Bankkonto: 4740.05.03954 
Postboks 174, N- 9156 Storslett Sentrum 17 Telefaks: + 47 77 77 07 01 Org.nr: 943 350 833 
E-post: Internett:   
postmottak@nordreisa.kommune.no  www.nordreisa.kommune.no   

SKJERVØY KOMMUNE 
Postboks 145 
9189 SKJERVØY 
 
Att. Silja Karlsen 

 

 
Delegert vedtak 

Nordreisa næringsutvalg - nr.  
Vedtaket er gjort i henhold til delegasjonsreglement gitt av Nordreisa kommunestyre i sak 57/16 

 
Deres ref:   Vår ref (bes oppgitt ved svar): Løpenr. Arkivkode Dato 
 2018/585-2 7083/2018 243 26.06.2018 

 

Svar på søknad om tilskudd fra kommunalt næringsfond - Sjømatseminar i 
Nord-Troms 2018 

Viser til deres søknad av 14.05.2018, angående tilskudd fra Kommunalt næringsfond til 

gjennomføring av Sjømatseminar i Nord-Troms 2018. Nordreisa kommune har behandlet 

søknaden og bevilger inntil kr 15 000 til prosjektet. Tilsagnsbrev følger.  

 
 
Klageadgang 
Vedtaket kan påklages til Nordreisa kommune.  Klagefristen er 3 uker regnet fra den dagen da brevet kom fram til 
påført adressat. Det er tilstrekkelig at klagen er postlagt innen fristens utløp. 
 
Klagen skal sendes skriftlig til den som har truffet vedtaket, angi vedtaket det klages over, den eller de endringer 
som ønskes, og de grunner du vil anføre for klagen.  Dersom du klager så sent at det kan være uklart for oss om du 
har klaget i rett tid, bes du også oppgi når denne melding kommer frem. 
 
Med vennlig hilsen 
 
Ida Wigdel 
Næringsutvikler 
E: ida.wigdel@nordreisa.kommune 
T: +47 77 58 80 53 
 
Dette dokumentet er produsert elektronisk, og har derfor ingen signatur. 
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Nordreisa kommune 
           

 Arkivsaknr:       2017/599-3 

Arkiv:                033  

Saksbehandler:  Ellinor Anja 
Evensen 

 Dato:                 21.03.2018 

 
 
 

Saksfremlegg 
 

 
Utvalgssak Utvalgsnavn Møtedato 
55/18 Nordreisa kommunestyre 21.06.2018 
   

 

Revidering av reglement for folkevalgtes arbeidsvilkår Nordreisa kommune - 
Ungdomsrådet 

Dokumenter: 
Reglement for ungdomsrådet i Nordreisa kommune 
Vedtatt reglement for folkevalgtes arbeidsvilkår i Nordreisa kommune gjeldende fra 21.06.2018 

Saksprotokoll i Nordreisa kommunestyre - 21.06.2018  
 

Behandling: 
Hermod Bakken (ungdomsrådet) fremmet følgende endringsforslag: 
Møtegodtgjørelse ungdomsrådet: 
Beholder dagens ordninger. Dvs. 400,- på møter under 5 t, 800,- på møter over 5 t. Leder får 
100,- mere pr møte. 
 
Øyvind Evanger (Ap) fremmet følgende tilleggsforslag: 
Medlemmer fra ungdomsrådet behandles som andre representanter i politiske møter, dette 
gjelder også digitale verktøy som nettbrett.  
 
Det ble først stemt over rådmannens innstilling avsnitt en og to. Innstillingens avsnitt en og to 
enstemmig vedtatt. 
 
Deretter ble rådmannens innstilling i avsnitt tre satt opp mot forslaget fra Hermod Bakken 
(ungdomsrådet). Endringsforslaget fra ungdomsrådet enstemmig vedtatt. 
 
Tilslutt ble tilleggsforslaget fra Øyvind Evanger (Ap) enstemmig vedtatt. 
 

Vedtak: 
1.3 Hvem reglementet gjelder for: 
Andre setning i første avsnitt slettes. 
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5 Politisk organisering: 
Ungdomsrådet legges inn på politisk kart til venstre under kommunestyret 
 
13 Godtgjørelse til faste underutvalg, styrer og råd: 
Nytt avsnitt: 
13.3 Møtegodtgjørelse ungdomsrådet 
Møtegodtgjøring for møtende medlemmer og varamedlemmer for deltakelse i ungdomsrådet og 
utvalgsmøter: 
 Kr 400 for møter under 5 timer  
 Kr 800 for møter over 5 timer  
I tillegg mottar leder kr 100 pr møte 
 
Medlemmer fra ungdomsrådet behandles som andre representanter i politiske møter, dette 
gjelder også digitale verktøy som nettbrett.  
 

Rådmannens innstilling 
Det foreslås følgende endring av reglement for folkevalgtes arbeidsvilkår i Nordreisa kommune: 
1.3 Hvem reglementet gjelder for: 
Andre setning i første avsnitt slettes. 
 
5 Politisk organisering: 
Ungdomsrådet legges inn på politisk kart til venstre under kommunestyret 
 
13 Godtgjørelse til faste underutvalg, styrer og råd: 
Nytt avsnitt: 
13.3 Møtegodtgjørelse ungdomsrådet 
Møtegodtgjøring for møtende medlemmer og varamedlemmer for deltakelse i ungdomsrådet og 
utvalgsmøter: 

 Kr 200,- pr. møte  
 I tillegg mottar leder en årlig godtgjørelse på kr 3.000 for det merarbeid ledervervet 

medfører samt til dekking av telefonutgifter o.a. 
 

Saksopplysninger 
Det er uavklart hvor budsjettansvaret for møtegodtgjørelse til ungdomsrådets møter og deres 
deltakelser i politiske utvalg skal ligge. 
 
26.10.2017 ble revidering av reglement for folkevalgtes arbeidsvilkår i Nordreisa kommune 
vedtatt av kommunestyret.  Der står det hvem reglementet gjelder for i 1.3: 
«Reglementet gjelder for kommunens folkevalgte – medlemmer og varamedlemmer, samt 
medlemmer i særskilte organ opprettet i henhold til kommuneloven. Reglementet gjelder likevel 
ikke for ungdomsrådet da ungdomsrådet har eget reglement som regulerer deres arbeidsvilkår.» 
 
Ungdomsrådet er oppnevnt av kommunestyret som et fast utvalg i henhold til §10 i 
kommuneloven. I reglementet for ungdomsrådet i §5 står det følgende om bl.a økonomi: 
«ungdomsrådet skal ha egen budsjettpost til disposisjon, opplæringstiltak og for ellers å fungere 
i henhold til målsettingen. Disse midlene disponeres i henhold til egne vedtak.» 
I §6 i samme reglement: 

 Medlemmene i ungdomsrådet får samme møtegodtgjørelse som andre politikere. Dette 
gjelder både for møtene i ungdomsrådet og når de møter i politiske utvalg. Godtgjørelsen 
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for møtene i ungdomsrådet utbetales hvert kvartal, mens godtgjørelsen for de politiske 
utvalgene utbetales hvert halvår. 

 Leder i ungdomsrådet får kr 100 mer enn de andre medlemmene for møtene i 
ungdomsrådet. Dette fordi det faller mer arbeid på lederen enn på andre medlemmer, 
bl.a. planleggingsmøter, BUK-møter som ikke er betalt + større telefonutgifter og mer 
ansvar. 

 
Ungdomsrådets møtegodtgjørelser har i alle år av sedvane blitt utbetalt fra ansvar 170 – Politisk, 
men denne kostnaden har ikke vært tatt med som en kostnad i budsjettarbeidet. 
 
Ungdomsrådet har egen budsjett – ansvar 288 – men her har kostnader til møtevirksomhet ikke 
blitt tatt med i budsjettarbeidet, mens kostnader til bevertning til møter er tatt med. 
 

Vurdering 
Ungdomsrådet skal være et høringsorgan for kommunen i saker som kan ha konsekvenser for 
barn og unges hverdag. Ungdomsrådet skal være et talerør og en felles arena for saker som er 
aktuelle for barn og unge. Gjennom demokratiske prosesser skal ungdomsrådet gi ungdommene 
i Nordreisa mer innflytelse og øke samfunnsengasjementet. Rådet skal være partipolitisk 
uavhengig og ivareta interessene til ungdom i hele Nordreisa kommune. Slik vil Nordreisa 
kommunes ungdom sikres muligheter til medvirkning og innflytelse i lokaldemokratiet 
 
I vedtatte reglement for ungdomsrådet står det at rådet skal ha møter hver 6. uke, dvs. ca 8-9 
møter i året. I tillegg har de møte- og talerett i kommunestyret med 2 representanter, og 1 
representant i hovedutvalgene. Det er totalt ca 125 møtegodtgjørelser til 
ungdomsrådsrepresentanter.  
9 møter i ungdomsrådet x 8 medlemmer = 72 møtegodtgjørelser 
6 møter i kommunestyret x 2 medlemmer = 12 møtegodtgjørelser 
41 møter i hovedutvalg x 1 representant = 41 møtegodtgjørelser 
 
I dagens vedtatte reglement for folkevalgte mottar politikere i komitè og råd kr 400,- for møter 
under 5 timer og kr 800,- for møter som varer over 5 timer. Kjøregodtgjøring anses dekket av 
denne godtgjøringen, og det gis ikke kostgodtgjøring ved deltakelse på møter i kommunen. 
 
Tatt i betraktning forskjellen på ansvaret som medlemmer i byggekomitè/klagenemnd mfl. Har 
og ungdomsrådet vil det ikke være riktig å gi samme møtegodtgjørelse til medlem i 
ungdomsrådet som medlemmer av byggekomitè.  
 
Budsjettansvaret for ungdomsrådets møtevirksomhet kan ligge under ansvar 170. Det fordrer at 
møteprotokoller sendes inn fortløpende til servicetorget som da vil foreta utbetalinger.  
Det vil hvert år utarbeides møteplan for ungdomsrådet som blir vedtatt sammen med møteplan 
for Nordreisa kommune, men inntil 9 møter i året. Det utbetales ikke møtegodtgjørelse for møter 
i barn- og unges kommunestyre jf. reglement til ungdomsrådet.  
 
Det foreslås at det ytes en godtgjørelse for deltakelse i ungdomsrådet og utvalgsmøter med kr 
200,- pr. møte for alle representanter. I tillegg mottar leder en godtgjørelse på kr 3.000 for det 
merarbeid ledervervet medfører samt til dekking av telefonutgifter o.a. 
De samme ytelser har medlemmer i ungdomsrådet i Steinkjer kommune med 21 972 
innbyggere. 
 
Økonomisk konsekvens: 
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Det vil ikke få noen økonomisk konsekvens for ansvar 170 da denne kostnaden kan dekkes 
innenfor eksisterende budsjett for ansvar 170. Totalt er det en kostnad på kr 28.000,- som kan 
belastes innenfor eksisterende budsjett for ansvar 170 – politisk uten noen tilleggsbevilgning.  
125 møter i året x 200,- = kr 25.000,- + kr 3.000,- i ledergodtgjøring = totalt kr 28.000,-.  
9 møter x 8 medlemmer = kr 14.400,- Ungdomsrådsmøter 
6 møter x 2 medlemmer = kr 2.400,- Kommunestyret 
41 møter x 1 medlem = kr 8.200,- Andre hovedutvalgsmøter 
  
Det foreslås å endre reglement for ungdomsrådet slik at det er samsvar mellom reglementene.  
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Næringsetaten 

 

 

 
 

Besøksadresse Telefon    Bankgiro Org.nr. 

Strandveien 13 77 78 80 00  4700 04 00064 864870732 
Postadresse  

Postboks 6600, 9296 TROMSØ 

Epost mottak 

postmottak@tromsfylke.no 

Internettadresse  

www.tromsfylke.no 

 

 

 

 

 

Alle kommuner i Troms 

 

 

 

 
Vår ref.: Saksbehandler: Arkiv: 

18/3129-8 Kristian Figenschau 243 SAKSARKIV 

Løpenr.: Tlf. dir.innvalg: Deres ref.:   Dato: 

37406/18 77 78 82 38   14.06.2018 

 

 

Utlysning næringsrettet infrastruktur 2018 

 

Kommuner i Troms kan søke om støtte til næringsrettet infrastrukturprosjekt (tidl. 

kommunale grunnlagsinvesteringer) som industrikai og kai til næringsformål, næringsareal 

eller kombinasjonsbruk.  

 

Bakgrunn 

Det er et stort behov for investeringer i næringsrettet infrastruktur i fylket. Manglende 

infrastruktur, dårlig kvalitet eller manglende kapasitet på infrastrukturen, er en utfordring. 

Investeringer i næringsrettet infrastruktur kan bidra til økt verdiskaping-, utvikling av 

næringslivet-, redusere avstandsulemper og skape bostedsattraktivitet.  

 

Målsetting 

Målet med ordningen er å utvikle næringsrettet infrastruktur som legger til rette for 

næringslivet Troms. Ordningen skal bidra til bedriftsetableringer med nye arbeidsplasser, 

utvikling av næringsmiljø og kompetanse, samt sikre etablerte arbeidsplasser. Gjennom å gi 

gode rammebetingelser for næringslivet skal det legges til rette for å skape attraktive regioner 

og sentre for befolkning.  

 

Kai og havneanlegg: 

Med industrikai og kai til næringsformål menes kommunale kai- og havneanlegg. Havn i 

denne sammenhengen betyr kaianlegg som ikke er rene lokale fiskerihavner. Det kan også 

være lokale havner som er kaianlegg, som i størst grad retter seg mot aktører innen hvitfisk. 

Dette er lokale fiskerihavner som ikke er en del av den statlige fiskerihavnstrukturen.  

 

Næringsareal 

Med næringsareal menes her kommunale arealer som er regulert for næringsliv som kan 

etablere seg der for å utøve næringsvirksomhet. 

 

Kombinasjonsbruk: 

Dette er investeringer der midlene benyttes til å istandsette /utvikle kaianlegg med tilhørende 

næringsareal. Næringsarealene kan ha varierende størrelse.  

 

Krav til søknad: 

Arealet som skal utvikles må være kommunalt eid: 
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a) Det søkes via søknadsportalen www.regionalforvaltning.no , og søknaden må være 

tilfredsstillende i forhold til de krav som der foreligger 

b) Prosjektet må ikke være igangsatt før søknad er avklart med fylkeskommunen 

c) Søknaden må ha oppstart i det gjeldende søkeåret 

d) Merverdiavgift vil ikke være en godkjent kostnad men skal tas med som separat post i 

kostnadsoverslag  

e) Det kan søkes om inntil 50% støtte av støtteberettigete kostnader 

f) Søknaden må være komplett og ha alle nødvendige vedlegg  

g) Prosjekt kan ikke ha mer enn 5 års varighet 

h) Det forutsettes at kommunen i forkant av prosjektet har fulgt planprosesser i henhold til 

gjeldende lovverk og at alle nødvendige godkjenninger er innhentet i forkant 

 

Fokus på resultater og effekter: 

- Søker må vurdere hvorvidt prosjektet kan være med på å redusere avstandsulemper, 

for eksempel i form av frakting av råvarer og produkt. 

- Det må forklares hvilke miljøeffekter prosjektet kan ha  

- Det skal vurderes av søker hvorvidt prosjektet kan gi tilfang eller skape et behov for 

kompetanse for bedrifter som er etablert eller skal etablere seg på området 

- Kommunen må forklare direkte effekter av investeringen etter at denne er 

gjennomført, målt i antall arbeidsplasser. Fremgangsmåte må fremgå av søknaden. 

- Søker må forklare hvorvidt tiltaket kan være med på å skape større stedsattraktivitet 

for innbyggere og potensielle tilflyttere. 

- Det må redegjøres for hvorvidt prosjektet kan utvikle nye eller etablerte næringsmiljø. 

 

Nødvendige vedlegg: 

- Grunnsikring: Kommunen skal eie arealene som utløses av investeringene 

Disposisjonsrett basert på festeavtale i henhold til Lov om eigedomsregistrering 

(matrikkellova) regnes også som tilfredsstillende grunnsikring  

- Gårds- og bruksnummer for berørt areal 

- Politiske vedtak egenkapital-/finansiering og annen finansiering 

- Framdriftsplan, med milepæler og tidsangivelser 

- Gode kart, situasjonsplaner, og skisser med tiltaket  

 

 

Søknadsfrist 1. oktober 2018 

 

 

*Utlysningen skjer med forbehold om finansiering 

 

 

 

Med vennlig hilsen 

 

 

 

Kristine Østrem Nordal 

kst. avdelingsleder Kristian Figenschau 

 seniorrådgiver   

 
Dette dokumentet er godkjent elektronisk og krever ikke signatur. 

 

 

Vedlegg: Retningslinjer for næringsrettet infrastruktur av mars 2018 
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NÆRINGSRETTET INFRASTRUKTUR 
Retningslinjer av mars 2018 

 

 

MÅL FOR ORDNINGEN  

Målet med ordningen er å utvikle næringsrettet infrastruktur som legger til rette for næringslivet 

Troms. Ordningen skal bidra til bedriftsetableringer med nye arbeidsplasser, utvikling av 

næringsmiljø og kompetanse, samt sikre etablerte arbeidsplasser. Gjennom å gi gode 

rammebetingelser for næringslivet skal det legges til rette for å skape attraktive regioner og 

sentre for befolkning.  

 

Målgrupper: alle kommuner i Troms fylke. 

 

FORANKRING 

Retningslinjer for kommunale grunnlagsinvesteringer kan forankres i Fylkesplan for Troms 

2014-2025, og Strategi for næringsutvikling i Troms 2018-2025 herunder fokusområdet 

«Stedbunden verdiskaping» som skjer når lokale og regionale ressurser omsettes til nasjonale 

verdier. For å styrke denne verdiskapingen kreves det tilrettelegging og gode 

rammebetingelser for næringsliv og befolkning. 

 

OM ORDNINGEN 

Det er et stort behov for investeringer i næringsrettet infrastruktur i fylket. Manglende 

infrastruktur, dårlig kvalitet eller manglende kapasitet på infrastrukturen, er en utfordring. 

Investeringer i næringsrettet infrastruktur kan bidra til økt verdiskaping, utvikling av 

næringslivet, redusere avstandsulemper og skape bostedsattraktivitet.  

 

FOR SØKER 

Areal det søkes om støtte til å bygges ut, må være kommunalt eid.  

 

Denne typen prosjekter er omfattende og krever mye planlegging. For å sikre at kommunene 

kan starte opp med prosjektet så raskt som mulig etter å ha mottatt tilskudd, må planarbeid, 

regulering, finansiering og prosjektplanleggingen være gjennomført ved søknadstidspunktet. 

 

Det er viktig at prosjektet er tilstrekkelig utredet fra kommunens side. Det vil si at tiltak er 

behandlet politisk i kommunen, at prosjektet er fullfinansiert, og at tiltaket er regulert.  

 

Kommunene som søker er pålagt å følge lov om offentlige anskaffelser, byggherreforskriften 

og dersom det kreves også internkontrollsystem.  

 

Forutsatt tilgjengelig ramme, vil ordningen bli lyst ut med en søknadsfrist.  

Denne vil publiseres på søknads- og rapporteringsportalen www.regionalforvaltning.no. 

Søknadsfristen er endelig.  
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1. NÆRINGSAREAL 

Med næringsareal menes her kommunale arealer som er regulert for næringsliv som kan 

etablere seg der for å utøve næringsvirksomhet. 

Investeringer i næringsarealer vurderes som viktig for å legge til rette for bedriftsetableringer, 

skape nye arbeidsplasser, utvikle næringsmiljø og kan øke behovet for tilflyt av kompetanse.  

 

Følgende elementer kan støttes:  

 Omramningssjeté for å sikre næringsarealer i sjø mot utglidning 

 Forsterkning av eller bidrag til framføring av adkomstveg for anleggstrafikk  

 Framføring av vannforsyning samt eventuell utføring av avløp til/fra området   

 Mudring for å oppnå tilfredsstillende stabilitet for omfatningssjeteen 

 

Krav til søknad 

a) Det søkes via søknadsportalen www.regionalforvaltning.no , og søknaden må være 

tilfredsstillende i forhold til de krav som der foreligger 

b) Prosjektet må ikke være igangsatt før søknad er avklart med fylkeskommunen 

c) Søknaden må ha oppstart i det gjeldende søkeåret 

d) Merverdiavgift vil ikke være en godkjent kostnad men skal tas med som separat post i 

kostnadsoverslag  

e) Det kan søkes om inntil 50% støtte av støtteberettigete kostnader 

f) Søknaden må være komplett og ha alle nødvendige vedlegg  

g) Prosjekt kan ikke ha mer enn 5 års varighet 

h) Det forutsettes at kommunen i forkant av prosjektet har fulgt planprosesser i henhold til 

gjeldende lovverk og at alle nødvendige godkjenninger er innhentet i forkant 

 

Nødvendige vedlegg: 

- Grunnsikring: Kommunen skal eie arealene som utløses av investeringene 

Disposisjonsrett basert på festeavtale i henhold til Lov om eigedomsregistrering 

(matrikkellova) regnes også som tilfredsstillende grunnsikring  

- Gårds- og bruksnummer for berørt areal 

- Politiske vedtak egenkapital-/finansiering og annen finansiering 

- Framdriftsplan, med milepæler og tidsangivelser 

- Gode kart, situasjonsplaner, og skisser med tiltaket  

 

Resultat og effekter, utover infrastruktur, som må vektlegges i søknad 

Med bakgrunn i ny målstruktur fra Kommunal- og moderniseringsdepartementet, og en rapport 

fra Menon utgitt høsten 2017, er retningslinjene spisset i forhold til hva søker må fokusere på i 

søknaden: 

 

- Søker må vurdere hvorvidt prosjektet kan være med på å redusere avstandsulemper, for 

eksempel i form av frakting av råvarer og produkt. 

- Det må forklares hvilke miljøeffekter prosjektet kan ha. For eksempel kan rydding av 

havnebasseng fjerne miljøgiftig avfall.  

- Det skal vurderes av søker hvorvidt prosjektet kan gi tilfang eller skape et behov for 

kompetanse for bedrifter som er etablert eller skal etablere seg på området. Vil 

prosjektet gi grunnlag for spesialisert eller komplementær kompetanse for berørte 

bedrifter? 

- Kommunen må forklare direkte effekter av investeringen etter at denne er gjennomført, 

målt i antall arbeidsplasser. Fremgangsmåte må fremgå av søknaden. 
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- Søker må forklare hvorvidt tiltaket kan være med på å skape større stedsattraktivitet for 

innbyggere og potensielle tilflyttere. 

- Det må redegjøres for hvorvidt prosjektet kan utvikle nye eller etablerte næringsmiljø. 

 

 

2. INDUSTRIKAI OG KAI TIL NÆRINGSFORMÅL 

Med industrikai og kai til næringsformål menes kommunale kai- og havneanlegg. Havn i denne 

sammenhengen betyr kaianlegg som ikke er rene lokale fiskerihavner. Det kan også være lokale 

havner som er kaianlegg, som i størst grad retter seg mot aktører innen hvitfisk. Dette er lokale 

fiskerihavner som ikke er en del av den statlige fiskerihavnstrukturen.  

 

Denne typen investeringer vurderes som viktig først og fremt for styrking av etablerte bedrifter 

og opprettholdelse av arbeidsplasser, og i noen grad for nyetableringer. Nye kaier, eller 

utvidelse av eksisterende kaier, kan bidra til at bedrifter kan utvide sin kapasitet, forenkle 

logistikk og være med på redusere avstandsulemper. 

 

Følgende elementer i prosjektet kan støttes:  

 Bygging av faste eller flytende kaier 

 Utvidelse av eksisterende kai for å bedre forholdene for eksisterende virksomhet og/eller 

etablering av nye virksomheter 

 Mudring i tilknytning til kai for å oppnå tilstrekkelig dybde foran kai 

 Utlegging av frontmolo/fyllingsfot inkludert stabiliseringsmudring for fyllingsfoten  

 

Krav til søknad 

a) Det søkes via søknadsportalen www.regionalforvaltning.no, og søknaden må være 

tilfredsstillende i forhold til de krav som der foreligger 

b) Prosjektet må ikke være igangsatt før søknad er avklart med fylkeskommunen 

c) Søknaden må ha oppstart i det gjeldende søkeåret 

d) Merverdiavgift vil ikke være en godkjent kostnad men skal tas med som separat post i 

kostnadsoverslag  

e) Det kan søkes om inntil 50% støtte av støtteberettigete kostnader 

f) Søknaden må være komplett og ha alle nødvendige vedlegg  

g) Prosjekt kan ikke ha mer enn 5 års varighet 

h) Det forutsettes at kommunen i forkant av prosjektet har fulgt planprosesser i henhold 

til gjeldende lovverk og at alle nødvendige godkjenninger er innhentet i forkant 

 

Nødvendige vedlegg: 

- Grunnsikring: Kommunen skal eie arealene som utløses av investeringene 

Disposisjonsrett basert på festeavtale i henhold til Lov om eigedomsregistrering 

(matrikkellova) regnes også som tilfredsstillende grunnsikring  

- Gårds- og bruksnummer for berørt areal 

- Politiske vedtak egenkapital-/finansiering og annen finansiering 

- framdriftsplan, med milepæler og tidsangivelser  

- Gode kart, situasjonsplaner, og skisser med tiltaket  

 

 

Resultat og effekter, utover infrastruktur, som må vektlegges i søknad 
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Med bakgrunn i ny målstruktur fra Kommunal- og moderniseringsdepartementet og en rapport 

fra Menon utgitt høsten 2017 er retningslinjene spisset utover formalkrav i forhold til hva søker 

må fokusere på i søknaden: 

 

- Søker må vurdere hvorvidt prosjektet kan være med på å redusere avstandsulemper, for 

eksempel i form av frakting av råvarer og produkt. 

- Det må forklares hvilke miljøeffekter prosjektet kan ha. For eksempel kan rydding av 

havnebasseng fjerne miljøgiftig avfall.  

- Det skal vurderes av søker hvorvidt prosjektet kan gi tilfang eller skape et behov for 

kompetanse for bedrifter som er etablert eller skal etablere seg på området. Vil 

prosjektet gi grunnlag for spesialisert eller komplementær kompetanse for berørte 

bedrifter? 

- Kommunen må forklare direkte effekter av investeringen etter at denne er gjennomført, 

målt i antall arbeidsplasser. Fremgangsmåte må fremgå av søknaden. 

- Søker må forklare hvorvidt tiltaket kan være med på å skape større stedsattraktivitet for 

innbyggere og potensielle tilflyttere. 

- Det må redegjøres for hvorvidt prosjektet kan utvikle nye eller etablerte næringsmiljø. 

 

 

3. KOMBINASJONSBRUK (NÆRINGSAREAL OG KAI ) 

Dette er investeringer der midlene benyttes til å istandsette /utvikle kaianlegg med tilhørende 

næringsareal. Næringsarealene kan ha varierende størrelse. Kombinasjonsbruk, som er kai eller 

havn kombinert med et næringsareal, vurderes til å kunne legge til rette både for nyetableringer 

og for etablerte bedrifter. 

 

Følgende elementer kan støttes - 

Næringsareal:  

 Omramningssjeté for å sikre næringsarealer i sjø mot utglidning 

 Forsterkning av eller bidrag til framføring av adkomstveg for anleggstrafikk  

 Framføring av vannforsyning samt eventuell utføring av avløp til/fra området   

 Mudring for å oppnå tilfredsstillende stabilitet for omfatningssjeteen 

 

Kai: 

 Bygging av faste eller flytende kaier 

 Utvidelse av eksisterende kai for å bedre forholdene for eksisterende virksomhet og/eller 

etablering av nye virksomheter 

 Mudring i tilknytning til kai for å oppnå tilstrekkelig dybde foran kai 

Utlegging av frontmolo/fyllingsfot inkludert stabiliseringsmudring for fyllingsfoten 

 

Krav til søknad 

a) Det søkes via søknadsportalen www.regionalforvaltning.no , og søknaden må være 

tilfredsstillende i forhold til de krav som der foreligger 

b) Prosjektet må ikke være igangsatt før søknad er avklart med fylkeskommunen 

c) Søknaden må ha oppstart i det gjeldende søkeåret 

d) Merverdiavgift vil ikke være en godkjent kostnad men skal tas med som separat post i 

kostnadsoverslag  

e) Det kan søkes om inntil 50% støtte av støtteberettigete kostnader 

f) Søknaden må være komplett og ha alle nødvendige vedlegg  

g) Prosjekt kan ikke ha mer enn 5 års varighet 
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h) Det forutsettes at kommunen i forkant av prosjektet har fulgt planprosesser i henhold til 

gjeldende lovverk og at alle nødvendige godkjenninger er innhentet i forkant 

 

 

Nødvendige vedlegg: 

- Grunnsikring: Kommunen skal eie arealene som utløses av investeringene. 

Disposisjonsrett basert på festeavtale i henhold til Lov om eigedomsregistrering 

(matrikkellova) regnes også som tilfredsstillende grunnsikring  

- Gårds- og bruksnummer for berørt areal 

- Politiske vedtak egenkapital-/finansiering og annen finansiering 

- Framdriftsplan, med milepæler og tidsangivelser  

- Gode kart, situasjonsplaner, og skisser med tiltaket  

 

Resultat og effekter, utover infrastruktur, som må vektlegges i søknad 

Med bakgrunn i ny målstruktur fra Kommunal- og moderniseringsdepartementet, og en rapport 

fra Menon utgitt høsten 2017, er retningslinjene spisset i forhold til hva søker må fokusere på i 

søknaden: 

 

- Søker må vurdere hvorvidt prosjektet kan være med på å redusere avstandsulemper, for 

eksempel i form av frakting av råvarer og produkt. 

- Det må forklares hvilke miljøeffekter prosjektet kan ha. For eksempel kan rydding av 

havnebasseng fjerne miljøgiftig avfall.  

- Det skal vurderes av søker hvorvidt prosjektet kan gi tilfang eller skape et behov for 

kompetanse for bedrifter som er etablert eller skal etablere seg på området. Vil 

prosjektet gi grunnlag for spesialisert eller komplementær kompetanse for berørte 

bedrifter? 

- Kommunen må forklare direkte effekter av investeringen etter at denne er gjennomført, 

målt i antall arbeidsplasser. Fremgangsmåte må fremgå av søknaden. 

- Søker må forklare hvorvidt tiltaket kan være med på å skape større stedsattraktivitet for 

innbyggere og potensielle tilflyttere. 

- Det må redegjøres for hvorvidt prosjektet kan utvikle nye eller etablerte næringsmiljø. 

 

 

FALLER UTENFOR ORDNINGEN/IKKE TILSKUDDSBERETTIGET 

 

Nærmere avgrensning – tiltak som faller utenfor støtteordningen:  

 Tiltak igangsatt eller fullført på søknadstidspunktet 

 Opparbeidelse av vei, vann, avløp og overvann i forbindelse med etablering av nye boligfelt 

eller fortetting av eksisterende boligområder.  

 Utarbeidelse av reguleringsplaner, kommunedelplaner og kommuneplaner 

 Kommunale bygg  

 Prosjekter som gir eksklusive rettigheter til fordel for en abonnent/bruker  

 Arealer med utbygging av boliger, forretninger, kontorer, hotell, samferdselstiltak (veg, 

parkering, vendeplasser)  

 Drift av eller investeringer i statlige, fylkeskommunale og kommunale lovpålagte oppgaver 

utført av fylkeskommunen, kommunen eller andre. 

 Flytebryggeanlegg for fritidsflåte inkl. utdyping for og skjerming av flytebryggeanlegg 
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Kostnadselementer som ikke er tilskuddsberettiget: 

 Tomtetekniske arbeider i forbindelse med tilrettelegging av næringsområder 

 Grunnerverv og erstatninger 

 Byggelånsrenter 

 Utgifter til legging av stikkledninger 

 Rene reparasjons- drifts- og vedlikeholdstiltak 
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Nordreisa kommune 
Ráissa suohkan  

 

Raisin komuuni  
 

Nordreisa kommune har tatt i bruk eDialog. Med den kan du trygt sende oss brev og dokumenter elektronisk selv om de er unntatt offentlighet. 
 
Vi oppfordrer alle til å ta i bruk ordningen med digital post – for hvert brev du leser digitalt fra oss er du med å bidra til besparelse på ca. 12 
kroner. Fordelene er mange – les mer om digital post på vår hjemmeside. 

 
Postadresse: Besøksadresse: Telefon: + 47 77 58 80 00 Bankkonto: 4740.05.03954 
Postboks 174, N- 9156 Storslett Sentrum 17 Telefaks: + 47 77 77 07 01 Org.nr: 943 350 833 
E-post: Internett:   
postmottak@nordreisa.kommune.no  www.nordreisa.kommune.no   

«MOTTAKERNAVN» 
«ADRESSE» 
«POSTNR»  «POSTSTED» 
 
«KONTAKT» 

 

 
 

 
 

Deres ref:   Vår ref (bes oppgitt ved svar): Løpenr. Arkivkode Dato 
«REF» 2016/466-22 8404/2018 223 15.08.2018 

 

Vedtak om tilskudd til dagligvarebutikker i utkantstrøk 

Viser til utlysning av tilskuddsordning og deres søknad. Søknaden er behandlet, og deres bedrift 

er tildelt totalt kr 80 000,- i tilskudd for 2018. Av dette er 40 000 kommunal tildeling, og 40 000 

fylkeskommunal tildeling. Støtten gis som bagatellmessig støtte i henhold til EØS-avtalens 

regelverk, og vil utbetales til kontonummeret dere oppga i søknaden.   

 
 
Med vennlig hilsen 
 
Ida Wigdel 
Næringsutvikler 
ida.wigdel@nordreisa.kommune 
77 58 80 53 
 
Dette dokumentet er produsert elektronisk, og har derfor ingen signatur. 
 
 
Likelydende brev sendt til: 
Johs. H. Giæver A/S Postboks 1  HAVNNES 
OKSFJORDHAMN HANDEL AS Sandbukt  STORSLETT 
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Nordreisa kommune 
           

 Arkivsaknr:       2018/221-7 

Arkiv:                C19  

Saksbehandler:  Silje Båtnes 

 Dato:                 30.04.2018 

 
 
 

Saksfremlegg 
 

 
Utvalgssak Utvalgsnavn Møtedato 
57/18 Nordreisa kommunestyre 21.06.2018 
40/18 Nordreisa formannskap 23.08.2018 
19/18 Nordreisa næringsutvalg 26.09.2018 
72/18 Nordreisa miljø-, plan og utviklingsutvalg 30.08.2018 
22/18 Nordreisa helse- og omsorgsutvalg 04.09.2018 

 

Valg av ungdomsråd 2018 

Henvisning til lovverk:  
Kommuneloven §10 
Reglement for ungdomsrådet:  

Saksprotokoll i Nordreisa formannskap - 23.08.2018  
 

Behandling: 
Sak tatt ut av sakslista.  
 
Saken utgår.  

Vedtak: 
Saken utgår 
 
 
 

Saksprotokoll i Nordreisa kommunestyre - 21.06.2018  
 

Behandling: 
Hermod Bakken (ungdomsrådet) fremmet følgende forslag: 
Øyvind Evanger (Ap) kontaktperson i kommunestyret 2018-2019. 
 
Øyvind Evanger (Ap) enstemmig valgt.  
Tilslutt ble rådmannens innstilling enstemmig vedtatt med følgende tilføying: 
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Ungdomsrådsrepresentantene velger selv kontaktperson i neste møte i formannskapet, 
næringsutvalget, Miljø, - plan og utviklingsutvalget og Helse- og omsorgsutvalget. 
 
 

Vedtak: 
Nordreisa ungdomsråd for perioden 2018-2020: 
Skole:     Medlemmer: 
Nord-Troms Videregående skole Anna Elise Lund Henriksen, Leder 
     Hermod Bakken, nestleder 

Martin Årnes 
Storslett ungdomsskole  Oda Fossvoll 
     Scott Nordstrøm 
     Ramona Soleng Thomassen 
     Aragon Mikkelsen 
Reisa Montessoriskole  Alf Sindre Einevoll 
 
Skole:     Vara medlemmer: 
Storslett ungdomsskole  Oda Birkelund 
     Jonas Pedersen 
     Mathilde Eriksen 
     Isak Båtnes Lund 
     Leif-Adrian Mortensen 
Reisa Montessoriskole  Kine Elise Haraldsdatter Steinsvik 
 
 
Følgende politikere velges som ungdomsrådets kontaktpersoner for perioden 2018-2019: 
Kommunestyret: Øyvind Evanger (Ap) 
Oppvekst- og kulturutvalget: Per Sverre Moen (H) 
 
Ungdomsrådsrepresentantene velger selv kontaktperson i neste møte i formannskapet, 
næringsutvalget, Miljø, - plan og utviklingsutvalget og Helse- og omsorgsutvalget. 
 
Kontaktpersonene skal ha som funksjon og ta spesielt vare på ungdomsrådsrepresentantene 
som er til stede i de politiske møtene og se til at de får komme til med sine meninger og 
kommentarer 
 
 
 

Rådmannens innstilling 
Rådmannen tilrår Nordreisa kommunestyre å fatte følgende vedtak: 
 
Nordreisa ungdomsråd for perioden 2018-2020: 
Skole:     Medlemmer: 
Nord-Troms Videregående skole Anna Elise Lund Henriksen, Leder 
     Hermod Bakken, nestleder 

Martin Årnes 
Storslett ungdomsskole  Oda Fossvoll 
     Scott Nordstrøm 
     Ramona Soleng Thomassen 
     Aragon Mikkelsen 
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Reisa Montessoriskole  Alf Sindre Einevoll 
 
Skole:     Vara medlemmer: 
Storslett ungdomsskole  Oda Birkelund 
     Jonas Pedersen 
     Mathilde Eriksen 
     Isak Båtnes Lund 
     Leif-Adrian Mortensen 
Reisa Montessoriskole  Kine Elise Haraldsdatter Steinsvik 
 
 
Følgende politikere velges som ungdomsrådets kontaktpersoner for perioden 2018-2019: 
Oppvekst- og kulturutvalget: Per Sverre Moen (H) 
Kommunestyret: legges frem på møtet i kommunestyret  
Formannskapet: legges frem på møtet i kommunestyret 
Næringsutvalget: legges frem på møtet i kommunestyret 
Miljø, - plan og utviklingsutvalget: legges frem på møtet i kommunestyret 
Helse- og omsorgsutvalget: legges frem på møtet i kommunestyret 
 
Kontaktpersonene skal ha som funksjon og ta spesielt vare på ungdomsrådsrepresentantene 
som er til stede i de politiske møtene og se til at de får komme til med sine meninger og 
kommentarer. 
 
 

Saksopplysninger 
Valg av årets ungdomsråd ble utført av fjorårets leder og nestleder, Hermod Bakken og Anna 
Elisa Lund Henriksen. Valget ble utført noe forsinket da ungdomsrådet har vært lite aktivt siste 
halvår av 2017, og i påvente av ny ungdomskontakt som startet i stillingen i februar 2018.  
 
I forkant av valget har leder og nestleder forsøkt å få aktuelle kandidater fra alle skolene, men 
man har dessverre ikke lyktes med å få representant fra Strømfjordnes ungdomsskole.  
 
Valget på Storslett ungdomsskole foregikk på den måte at fjorårets leder og nestleder hadde valg 
i alle klassene. Elevene fikk stemme på de som stilte til valg. Lærer Merete Rasmussen var 
tilstede under valget.  
 
Fra Nord-Troms videregående skole var det kun to kandidater som stilte til valg, og det var 
derfor ikke nødvendig med en stemmerunde der.  
 
Det ble valgt inn 16 personer til ungdomsrådet fra Storslett ungdomsskole, Montessoriskolen og 
Nord-Troms videregående skole.  
 
Ved første møte i Ungdomsrådet 14.02.18 ble det gjort valg av hvem som skal være i rådet og 
hvem som skal være vara. Ved dette møte var ungdomskontakt Silje Båtnes og enhetsleder for 
Forebyggende tjenester Else Pettersen Elvestad tilstede.  
 
Medlemmer:       Vara-medlemmer:  
Leder: Anna Elisa Lund Henriksen Oda Birkelund 
Nestleder: Hermod Bakken Jonas Pedersen 
Oda Fossvoll Mathilde Eriksen 
Alf Sindre Einevoll Kine Elise Haraldsdatter Steinsvik 
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Martin Årnes Isak Båtnes Lund 
Scott Nordstrøm Leif-Adrian Mortensen 
Ramona Soleng Thomassen Mathilde Eriksen 
Aragorn Mikkelsen Leif-Adrian Mortensen 

 
Arbeidsområder:  
Kommunestyre: Hermod Bakken og Scott Nordstrøm.  
Miljø, plan og utvikling:  Hermod Bakken.  
Helse og omsorg:  Alf Sindre Einevoll  
Oppvekst og kultur:  Oda Fossvoll.  
Formannskapet:  Martin Årnes. 
Næringsutvalget:  Scott Nordstrøm.  
Rust:  Anna Elisa Lund Henriksen og Ramona 

Soleng Thomassen.  
BUK:  Hermod Bakken og Scott Nordstrøm.  
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Nordreisa kommune 
Ráissa suohkan 
Raisin komuuni 

Arkivsaknr:       2016/1234-10 

Arkiv:                074  

Saksbehandler:  Dag 
Funderud 

 Dato:                 09.07.2018 

 
 
 

Saksfremlegg 
Utvalgssak Utvalgsnavn Møtedato 
20/18 Nordreisa næringsutvalg 26.09.2018 

 

Vedlegg 

1 Referat fra Landsbymøte 2017 

Landsbymøte 2018 

Rådmannens innstilling 
1. Nordreisa kommune bevilger kr 60 000 til «Landsbymøte 2018» 
2. Midlene bevilges fra kommunalt næringsfond 
3. Årets tema:  

 

Saksopplysninger 
Storslett nasjonalparklandsby har arrangert fire landsbymøter i perioden 2014-2017. 

Møtene har vært organisert med utgangspunkt i tema, som har blitt bearbeidet ved hjelp av 

foredrag og en påfølgende ideprosess. Fjorårets tema var: Forskjønning, attraktive uterom og 

møtesteder i nasjonalparklandsbyen. 

Fjorårets møte resulterte i konkrete tiltak som skulle gjennomføres fram til neste møte, 

herunder: 
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Det har vært jobbet med temaene i løpet av det siste året, men prosjektene er ikke sluttført.  

Vurdering 

Landsbymøtet er åpent for alle, og er en fin arena for å skape god dialog og samarbeid mellom 

offentlig, privat og frivillig sektor. Det kommer inn mange gode forslag på tiltak, noen kan 

gjennomføres raskt, mens andre tar det lenger tid å få gjennomført. Likevel mener vi det er 

viktig å fortsette denne tradisjonen med Landbymøter. Det setter dette arbeidet på dagsorden og 

en får et forum hvor innbyggere, næringsliv og kommunen treffes. 

Tema for årets møte er ikke foreslått, og en tenker her at dette kan komme fram gjennom 

drøftingene i næringsutvalgsmøtet. 
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Side	1	av	4	 14.	november	2017	

REFERAT	FRA	IDÉDUGNAD	PÅ	LANDSBYMØTE		
14.	NOVEMBER	2017	

TEMA:	HVILKE	FELLES	TILTAK	KAN	VI	GJØRE	MED	VÅRE	BYGG	OG	UTEROM	
FOR	Å	SKAPE	EN	ATTRAKTIV	NASJONALPARKLANDSBY?	

Tilstede:		
Arrangører:	Olaug	Bergset	(varaordfører)	og	Ida	Wigdel	(næringskonsulent)	
Forelesere/prosessveiledere:	Ida	Wigdel,	kommunalsjef	Britt	Åse	Høysveen fra	Ringebu	kommune,	Marit	Brå-
stad	Johanessen,	Inger	Birkelund	og	Trude	Indrebø 

Kunstnerisk	innslag:	Verdenspremiere	på	filmen	om	Storslett	nasjonalparklandsby	av	Ørjan	Bertelsen.	

Antall	påmeldte:	29		
Oppmøtte:	Til	sammen	32	stykker.	

Matservering:	kl	16:30	(Fra	Bios	Café	AS)	
Møtestart:	Kl.	17:15	

REFERAT	FRA	IDÉDUGNAD	

Del	1:	(Velge	retning)	Forestill	deg:	Storslett/Sørkjosen	vinner	prisen	som	Nor-
ges	mest	attraktive	tettsted.	Hvilke	tiltak	hadde	vi	gjort	for	å	vinne?	

	

	

	

	

	

	

	

	

Attraksjoner	–	anlegg:	
Pumptrack/klatreanlegg	
Bilfri	lekeplass	voksne/barn	
Zipline	
Alpinanlegg	
Park	Jernelva		
Forlenge	Elveparken	mot	elveutløpet	(nedover)	
Sammenhengende	turveinett	Sørkjosen	Storslett	
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Side	2	av	4	 14.	november	2017	

Attraksjoner	service:	
Badeland	
Velværesenter	
	
Møteplasser	sentrum:	
Isscene/skøytebane	
Glasstak	Coop/Marits	
Gågate	
E6	ut	av	sentrum	
Markedsplass	
Møteplasser	ute	
	
	
Attraksjoner	
Verdens	eneste	togbane	(uten	tog)	
Kunstpark	
Fontene	i	elva	
Norges	høyeste	fontene	
Laksesjå	
	
	
	

Enhet	(Sørkjosen	–	Storslett):	
Skilting	3	språk	
Like	farger	eller	materialer	på	byggene	
Grafitti	på	veggene	
Landsbygartner	
Blomster	
	
Lys:	
Rød	tråd	beplanting,	lyssetting	(julelys)	Sø-St	
Hyggelig	belysning	
Lyssetting	elvepark/Halti/brua	permanent	
Lys	på	fjellvegg	Sørkjosen	
	
	
Aktiviteter:	
Masse	felles	kulturelle	opplevelser	for	
barn/voksne/eldre	
Musikkuke	
Landsbysykler/sparker	–	konkurranser	
Lyngshesttaxi	
Pop-up	butikker	og	galleri

Valgt	retning	videre	(henger	sammen):		
Attraksjon	anlegg	(12	stemmer),	Lys	(10	stemmer)	og	Gågate/Torg/markedsplass	
(16	stemmer)	

	

	

Del	2:	Innenfor	valgt	retning	-	Hvilke	tiltak	kan	vi	KONKRET	
GJØRE	for	å	bli	en	mer	attraktiv	nasjonalparklandsby?	
NB!	Gruppene	valgte	to	idéer	hver	som	de	plasserte	på	tavla	for	å	ta	med	vi-
dere	i	prosessen.	

LYS		
1. Fontene	med	lys	i	elva.	Lyssetting	av	Halti,	Gammelbrua	og	området	

mellom	bruene	i	mørketida.	Lyssatt	fiskeskulptur	i	elva	under	vann.		
Fordi:	gir	bolyst,	attraktivitet,	minneverdig	opplevelse	for	alle	(10	
stemmer)	

2. Felles	lysdesign	på	stolpene	langs	veien/gangstien	mellom	Sørkjosen	
og	Storslett,	samt	felles	blomster/beplanting/flagg	sommertid	(15	
stemmer)	
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Side	3	av	4	 14.	november	2017	

GÅGATE/TORG/MARKEDSPLASS		
1. Markedsplass/møteplass	i	sentrum	med	scene	(flyttbar),	utstyrsbod,	flyttbare	salgsboder.	

Fordi:	Kan	brukes	både	sommer	og	vinter	som	samlingssted	for	aktiviteter,	arrangementer	og	
lek.	Men	som	gir	le	for	vind!	(4	stemmer)	

2. Aktiviteter	i	sentrum:	pop-up	mathall,	lørdagstorg	med	aktiviteter	og	arrangementer,	enkle	
barneaktiviteter	hver	lørdag,	utemiddager	for	alle,	eldretrim,	NM	i	tjæremilebrenning	(8	
stemmer)	

3. Miljøprioritert	gjennomkjøring	i	sentrum,	gjennomføre	gågateplan	for	Storslett	Vest	-		
Handlegate	Storslett,	glasstak	med	vegger	mellom	COOP	Ekstra	og	Marits	(6	stemmer)	

	
Av	tidsmessige	årsaker	ble	publikum	bedt	om	å	prioritere	idéene	enda	en	gang,	slik	at	vi	kunne	bli	enige	
om	noen	tiltak	allerede	på	møtet.	Prioriteringene	vises	i	parentes.	De	med	flest	stemmer	tok	vi	videre	til	
del	3.	
	

Del	3:	Lande	tiltak	som	vi	er	enige	om	(konkret	tiltak,	ansvarlig	og	tidsfrist)	

1. Lage	en	plan	for	mørketidsbelysning/blomster	mellom	Sørkjosen	og	Storslett,	og	søke	Sta-
tens	veivesen	om	lov.		
Ansvar	Ida	Wigdel.		
Med	i	gruppa:	Hilde	Nyvoll,	Ragnhild	With	og	Herdis	Lindbom.		
Tidsfrist:	Første	møte	innen	15.	Januar.	Planen	klar	innen	1.	Juni.	

2. Opprette	ei	gruppe	som	kan	gi	innspill	til	planene	for	Elveparken	(Halti,	fontene	inkl)	som	
allerede	er	i	gang.	
Ansvar:	Ida	Wigdel	
Med	i	gruppa:	Hanne	Lill	henriksen,	Berit	Fjellberg,	Ragnhild	With,	Rune	benonisen,	Hilde	Ny-
voll,	Hilde	Lund.	
Tidsfrist:	Første	møte	innen	15.	Januar	

3. Nedsette	ned	en	Landsbykomité	som	lager	årshjul	for	landsbyaktiviteter.		
Ansvar:	Rita	Mienna	(Halti	SA)	
Med	i	gruppa:	Marit	Bråstad	Johannessen,	Inger	Birkelund,	Ida	Wigdel	og	Ragnhild	With	
Tidsfrist:	Første	møte	innen	15.	januar	
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Side	4	av	4	 14.	november	2017	

ANDRE	IDÉER	(SOM	IKKE	ER	NEVNT	TIDLIGERE)	
Husk:	det	er	fullt	lovlig	å	snappe	opp	en	idé	for	så	å	sette	den	ut	i	livetJ	

- Sykkelutleie,	sparkutleie,	utleie	av	framkomstmidler	
- Sykkel	og	sparkparkering	
- Facebook-gruppe	for	huseiere	i	sentrum	
- Togstasjon	og	togbane	mellom	Sørkjosen	og	Storslett	
- Rydde	opp	i	busk,	kratt	og	søppel	
- Fasadeopprydding	
- Integrere	begge	sider	av	E6	
- Julemarkedpynting	
- Felles	og	stilig	utebelysning	i	sentrum	
- Mørketidslyssetting	i	Trekanten	

	

	

	

	

	

	

	

Trekning	av	premier:	
Kalendere:	Ragnhild	With	og	Hilde	Nyvoll	
Gavekort:	Rita	Mienna	(1000	kr),	Anne	Kirstin	Korsfur	(1000	kr)	og	Johanne	Båtnes	(5000	kr)		

	

Møtet	hevet	kl.	20.30.	
Referent:	Inger	Birkelund	
Fotograf:	Hilde	Nyvoll	
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Nordreisa kommune 
Ráissa suohkan 
Raisin komuuni 

Arkivsaknr:       2018/964-1 

Arkiv:                203  

Saksbehandler:  Dag 
Funderud 

 Dato:                 29.08.2018 

 
 
 

Saksfremlegg 
Utvalgssak Utvalgsnavn Møtedato 
 Nordreisa oppvekst- og kulturutvalg  
 Nordreisa helse- og omsorgsutvalg  
 Nordreisa miljø-, plan og utviklingsutvalg  
 Nordreisa formannskap  
 Nordreisa kommunestyre  
21/18 Nordreisa næringsutvalg 26.09.2018 
 Nordreisa eldreråd  

 

Kommunale gebyrer og betalingssatser for 2019 

Henvisning til lovverk: 
 

Vedlegg 
1 Gebyrregulativ-Felles-1940-1941-1942-1943-2019 
2 Pris Kommunal renovasjon 2019 

 

Rådmannens innstilling 
1. De kommunale avgifter, gebyrer og betalingssatser for 2019 økes i hht kommunal 

deflator vedtas i hht følgende dokumenter: 
- Kommunale avgifter, gebyrer og betalingssatser for 2019,  
- Forskrift om gebyrregulativ for behandling av planforslag og konsekvensutredninger 

og bygge- og delingssaker 
- Gebyrregulativ 2019 for kommunene, Kvænangen, Skjervøy, Kåfjord, Nordreisa fra 

Nord Troms brannvesen.  
- Gebyrregulativ fra Avfallsservice AS. 
 

2. Ordning med premiering av de som går over fra papirfaktura/avtalegiro til efaktura 
videreføres. En ganger i året trekkes det ut et nettbrett i premie blant de som gått over fra 
papirfaktura/avtalegiro til efaktura. 
 

3. Fra 2019 innføres det en ny avgift for å ligge til kai i Sørkjosen havn. Dette gjelder 
turistbåter. Det foreslås en avgift på 190 kr/døgn eks mva. 
 

4. For idrettslag innføres en ny sats for leie av svømmehallen til trening på kr 130 kr pr 
time. Gjøres gjeldene fra 1.oktober 2018.     
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Saksopplysninger 
Sak om gebyrer har tidligere blitt lagd etter at Statsbudsjettet er lagt fram i oktober, men etter 
politisk ønske om å vedta gebyrsatser før budsjettprosessen er ferdig, vil en i denne saken 
stipulere en deflator.  I rådmannens forslag er det for de fleste områder lagt inn en økning på 
2,5% (stipulert kommunal deflator). De ulike områdene er beskrevet under. 
 
 
Følgende kostnadselementer er ikke dekket av deflatoren:  

 Rentekostnader  
 Pensjonskostnader er dekket i budsjettdeflatoren i den grad de øker i takt med 

lønnsveksten. Dersom pensjonskostnadene øker mer enn lønnsveksten fanges ikke dette 
opp av deflatoren.  

 Demografikostnader.  
 
 
I forslag til gebyrsatser har rådmannen fulgt malen fra tidligere år og i hovedsak justert gebyrene 
med prisstigningen på 2,5 %.  
 
I tillegg ønsker vi å videreføre målet om å effektivisere drifta gjennom mer bruk av elektroniske 
løsninger. Bruk av elektroniske løsninger bør igjen gi utslag i lavere avgifter/gebyrer. Dette 
prinsippet har vært i bruk i mange år og utvidet de siste åra. Alle forslag er foreslått videreført.  
 
Politiske bestillinger 
I kommunestyresak sak 61/17 ble det gjort følgende vedtak: 
 
Til behandlingen 2019 skal det utredes en mulighet for å innføre gratis leie for treningslokaler for 
barn og unge. 
Under er det et eget avsnitt som tar seg for seg dette. 
 
 
Feiing, vann og avløp  
I forslaget legges det opp til følgende endringer til 2019 innen VAR sektoren:  

 Gebyr vann økes med 6,5 %  
 Gebyr avløp økes med 3 %  
 Gebyr feiing økes med 1,59 %  

 
Det lagt til grunn lønns- og prisvekst på 3 %. Kalkulatorisk rentenivå for 2019 er satt i 
samarbeid med økonomiavdelinga.  
Gebyr vann økes med 6,5 % i forhold til 2018. Fast gebyr blir da kr 2866 eks mva/ kr 3583 inkl 
mva. Variabelt gebyr kr 14,70 eks mva/ kr 18,40 inkl mva pr m2/m3.  
Hovedplan vann vedtatt juni 2017 legger til grunn gebyrøkning på 7 % fra 2016 til 2017, for 
deretter årlige endringer på mellom + 2% og -1% samtidig som fondet reduseres, samlet økning 
på 14 % for planperioden.  
Gebyr avløp økes med 3 % i forhold til 2018. Fast gebyr 3421 eks mva/ 4276 inkl mva. 
Variabelt gebyr kr 17,00 eks mva/ 21,30 inkl mva pr m2/m3.  
 
Hovedplan avløp vedtatt november 2014 legger til grunn gebyrøkning på 0,4 % fra 2017 til 
2018. Redusert gebyr under kalkulert nivå skyldes fortsatt lavt rentenivå.  
 
Gebyrutvikling vann og avløp for perioden 2020 – 2023 er kalkulert. Det er lagt til grunn årlig 
lønns- og prisstigning på 3 %. Forventet rentenivå for 2018, beregnet ut fra nivået pr august, 
ligger 0,85 % over 2017-nivå. Forventet rentenivå for 2019 ligger 1 % over 2017-nivået. Det er 
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derfor lagt til grunn et rentenivå der kalkulatorisk rente økes fra 2,9% i 2020 til 4,4 % i 2023. 
Det presiseres at gebyrutviklingen henger nøye sammen med renteutvikling, lønns- og 
prisstigning. 
 
 2018 2019 2020 2021 2022 2023 
Vann 5435 5791 6169 6541 6748 7023 
Avløp 6635 6833 7066 7419 7936 8218 

 
Tabellen viser totalt kalkulert gebyr inkl mva for en 120 m2 bolig, betalt etter areal. Totalt 
kalkulert gebyr inkluderer både fast og variabelt gebyr.  (tabellen har tidligere vist gebyr eks 
mva) 
 
Historisk gebyrnivå 2012-2017: 
 2012 2013 2014 2015 2016 2017 
Vann 6280 6280 5780 5891 5505 5230 
Avløp 7026 6730 6730 6931 7173 7173 

 
 
Feiing: 
Feietjenesten er fra 01.05.15 del av interkommunalt samarbeid.  Forslag til gebyr følger samme 
gebyr som resten av samarbeidet. Dette kommer fra Nord Troms Brannvesen. I tabellen under 
følger årsgebyr for et røykløp, resten av gebyrene finnes i eget gebyrhefte. 
 
 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 
Feiing 523 518 518 694 548 420 471 479 

Tabellen viser totalt kalkulert gebyr, inkl mva  (tabellen har tidligere vist gebyr eks mva) 
Økningen er under prisstigning. Det skyldes at antall piper har økt. 
 
 
Renovasjon: 
Avfallsservice AS har fremmet en prisøkning på 4 % for alle renovasjonsgebyret. Gebyrene for 
slam økes også med 4 %. Forslaget bygger på forventet lønnsvekst på 3,2 % og at økningen de 
siste åra har vært under prisstigningen. Styret skal behandle saken i september/oktober. 
 
Byggesak og oppmåling  
Byggesaksgebyrene skal gjenspeile omkostningene ved drift av byggesakskontor. I dette  
innebærer også alle tiltak som blir vedtatt av kommunestyret eller påklaget bygnings-
myndighetene gjennom endring av lov eller forskrift.  
I forslag til nye gebyrer for 2019 er det lagt til grunn generell prisvekst på 2,5 %. 
 
Oppmåling jfr Matrikkelloven og behandling av reguleringsplaner er det lagt inn forslag om  
økning i henhold til prisvekst på 2,5 %. Det er lagt inn et nytt punkt om Eierseksjonering, 
seksjoneringsbegjæring. Gebyrene følger Eierseksjoneringslovens maks gebyr.  
Meglerpakke, plasserings- og beliggenhetskontroll, karttjenester, oppmålingsgebyr, overføring 
av gods Sørkjosen havn, samt direktevarsling brann, er lagt inn med prisvekst på 2,5 %.  
 
Vederlag for godt over havnene i Oksfjord og Klubbenes videreføres. Det foreslås en ny avgift 
for å ligge til kai i Sørkjosen havn. Dette gjelder turistbåter (hvalsafari og nordlysturister) 
Det foreslås en avgift på 190 kr/døgn eks mva. 
 

109



Delings og konsesjonssaker foreslås ikke endret. Gebyret følger statlig fastsettelse. Det samme 
gjelder for fellingsavgift for elg, her videreføres det at fellingsavgiften reduseres med 20 % hvis 
jaktlagene rapporterer «Sett Elg» gjennom det statlige innrapporteringssystemet Settogskutt.no. 

Hjemmehjelp/Praktisk bistand 

En oppjustering av satsene som følger kommunal deflator (stipulert til 2,5%) vil gi egenandeler 
som oppsatt: 
 

G-grense Nedre inntekt grense kr Øvre inntekt grense kr Egenandel pr 
mnd 

1-2 G 0 191.949 Kr 210 
2-3 G 191.950 287.925 Kr 1.261 
3-4 G 287.926 379.562 Kr 2.102 
4-5 G 379.563 474.452 Kr 3.363 
Over 5 G 474.453 --- Kr 4.204 

Timepris hjemmehjelp kr 420 for de under 2 G. Mottakerne av praktisk bistand betaler per time, 
men maksimumsbeløpet per måned reguleres etter inntektsgruppa de er i. 
 

Trygghetsalarm 

En oppjustering av satsene som følger kommunal deflator (stipulert til 2,5%) vil gi egenandeler 
som oppsatt: 
 

G-grense Nedre inntekt grense kr Øvre inntekt grense kr Egenandel pr 
mnd 

1-2 G 0 191.950 Kr 210 
Over 2 G 191.951 --- Kr 263 

 

Middagsombringing 

En oppjustering av satsene som følger kommunal deflator (stipulert til 2,5%) vil gi egenandeler 
som oppsatt: 
 

 Pris - hentes Inkludert  
transport 

Middag hel porsjon Kr 99 Kr 137 
Middag redusert porsjon Kr 76 Kr 114 

 

Institusjonsopphold 

Døgnopphold Dag eller nattopphold Fribeløp vederlag 
164 86 8405 

 
Når det gjelder egenandel per måned for praktisk bistand for de med inntekt 1-2 G, kommer det 
hvert år en forskrift rundt nyttår som regulerer maksimumsstørrelsen på egenandelen. Det 
samme gjelder institusjonsopphold og fribeløp vederlag. Kommunen kan ikke sette disse 
egenandelene høyere enn forskriften tilsier, det foreslås derfor at satsene justeres senere i 
forhold til forskriften. 
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Oppvekst og kultur  
 
Kommunestyret gjorde denne bestillinga i sak 61/17: 
Utleie av idrettshallen og svømmehallen, utredning -mulighet for å innføre gratis leie for 
treningslokaler for barn og unge. 
 
Idrettshallen 
Idrettshallen har flere rom som leies ut. Rommene har ulik bruk i antall timer og i forhold til om 
de brukes av barn eller voksne. Under følger en oversikt over hvert rom.  
 
 
Kafeteria: 
Har i hovedsak blitt utleid til bingo, ca to ganger i uka. I tillegg er den utleid til møter og 
barnebursdager. 
For vinteren 2018/2019 ligger det and til lite utleie til bingo. Kommunen har i slutten av august 
2018 fått inn avbestillinger for flere bingoer i høst. Om dette vil fortsette inn i 2019 vet vi ikke. 
Avbestillingen begrunnes i dårlig oppmøte og derved dårlig økonomi spesielt enkelte dager i 
uka.  
 
Skytebanen: 
Miniatyrskytebanen er leid ut ca 12 timer i uka. Utleien er til Skytterlag og NIL skiskyting 
Skytterlagene består av både barn og voksne, men idrettslaget består av barn. 
 
Styrketreningsrommet: 
Er utleid lite. Brukes i hovedsak av voksne kommunalt ansatte. 
 
Hallen:  
Idrettshallen er det mest brukte rommet. Utleie i hovedsak til idrettslaget, håndball og fotball på 
ettermiddagstid. For vinterhalvåret 2018/2019 totalt ca 42 timer i uka fra september/oktober til 
april på ettermiddagstid. Utleie til voksne utgjør 10 time. I tillegg kommer ca 100 timer til 
kamper og kurs. Timepris er kr 130. Den er ikke endret siden 2008. Dette har vært et bevist 
valgt rettet mot barn og unge. 
 
I tillegg leies hallen ut til Straumfjordnes skole og Nord Troms videregående skole på dagtid. 
Utleie på dagtid utgjør 16 timer i uka i perioden oktober til juni, timepris kr 182. 
 
Videre leies den ut noe til messer og arrangement.17.mai arrangementet har vært der de siste 
åra. Idrettslaget har også leid den til festmiddag ved store arrangement. 
Til Bakkebyturneringa leies hele bygget, unntatt skytterbanen. Dette er et utleie for barn og 
unge, men arrangør tar betalt for hvert lag som deltar.  
 
 
Svømmehallen 
Svømmehallen er åpen fra 1.oktober til 30.april. Det er åpent to dager i uka og brukere kan 
betale enkeltbillett eller klippekort 12 klipp. 
Satsene er voksne kr 70, pensjonister/studenter/uføre kr 40 og barn og unge under 16 år kr 30. 
Satsene for barn og voksne er ikke endret siden 2008. Dette har vært et bevist valgt rettet mot 
barn og unge. 
 
Videre kan svømmehallen leies på timebasis av grupper. Timepris er kr 862.  
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Det leies ut ca 14 timer i uka til ulike grupper. Det er 3 timer til idrettslag barnesvømming, 3 
timer voksne grupper, 4 timer til ansatte i kommunen. For 2018/2019 er 4 timer til nyopprettet 
svømmeklubb bestilt. Undergruppe av Nordreisa IL. 
 
Gymsal/samfunnshuset 
Gymsalen brukes av skolene på dagtid. For vinteren 2018/ 2019 er bestillinga pr nå følgende: 
4 timer for barneidrett, 3 timer voksen idrett, 4,5 timer til kommunale og 1,5 timer til barn og 
voksne.  
Om vinteren er det mye utleie i helgene til loppemarkeder. 
 
Oppsummering: 
For idrettshallen er det mye utleie på ettermiddagstid. Selve hallen leies i hovedsak ut til barn og 
unge i håndballgruppa og fortballgruppa, skytebanen leies ut til idrettslaget/skiskyttergruppa og 
til skytterlaget. Skiskyttergruppa er barn og unge mens skytterlaget har aktivitet for både unge 
og voksne. Kafeteria leies mye ut til bingo for vokse og andre møter. Den er også populær til 
barnebursdager sammen med bruk av idrettshallen når den er ledig. 
I regnskapet for 2017 var inntektene til idrettshallen på kr 386.010, budsjettet var kr 330.000. Vi 
vil anslå at inntektene fordeler seg på ca 70 % barn og unge og ca 30 % voksne. Med gratis leie 
for barn og unge vil det gi et inntektstap i forhold til budsjett på ca kr 230.000. 
 
For svømmehallen er det for vinteren 2018/2019 bestilt timer fra idrettslaget og den nystartete 
svømmeklubben. I tillegg er det andre grupper med bare voksne eller voksne og barn.  
Videre er hallen åpen to dager i uka. Det selges der enkeltbilletter eller klippekort. 
 
Samfunnshuset/gymsalen er utleid er på kveldstid leid ut noe til barneidrett og noen voksne 
grupper. I tillegg er det forskjellige kommunale grupper som bruker den. 
 
I helgene om vinteren er det mye utleie til loppemarked. Det omfatter ca 15 helger i året.  
I regnskapet for 2017 var leieinntektene for samfunnshuset/gymsalen og svømmehallen 
(grupper) på kr 187.100, budsjettet var kr 140.000. Vi vil anslå at inntektene fordeler seg på ca 
50 % barn og unge og ca 50 % voksne. Med gratis leie for barn og unge vil det gi et inntektstap i 
forhold til budsjett på ca kr 70.000. 
 
Det har vært gjennomført gratis leie for barn og unge i idrettshallen tidligere, fra 2002-2004. 
Erfaringene fra den gang var at en må ha klare regler for alder. Den gang var grensen 16 år. 
Under 16 år gratis og over 16 år voksen pris. Dette er spesielt viktig i forhold til utleie til 
blandete grupper, barn og voksne. For disse ble det betalt leie kun for den voksne andelen. 
 
For idrettshallen skilles det på trening og messer/turneringer. Den siste gruppen har egne høyere 
satser. Dette pga av at de under slike arrangement tar inngangspenger/avgifter.  
 
Videre var det utfordringer med at grupper ikke sa ifra hvis de ikke brukte hallen. De betalte 
ikke, og derfor skled det litt ut. 
Dette problemet vil være langt lettere å fange opp nå med elektroniske nøkkelbrikker. Nå kan 
byggdrift se både de som har vært inne og de som evt ikke benytter seg av en time. 
 
Skal en gå over til gratis leie for barn og unge må en følge dagens utleieregime, med bestilling 
og tildeling av timer. Dette for å holde kontroll og kunne få gjennomført renhold og vedlikehold 
til faste tider. Innføring av nøkkelbrikker gir byggdrift god kontroll med bruken av byggene. 
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For folkebadet som er åpent to dager i uka er det ansatt egne badevakter. Billettprisene har stått 
urørt i 10 år. Inntektene var i 2017 på ca kr 90.000. Utgiftene til lønn badevakter var på ca kr 
120.000.  
 
Innføring av gratis leie til barn og unge i idrettshallen og gymsal og svømmehallen medfører et 
inntektstap på ca kr 300.000, men ellers har det ingen praktiske konsekvenser. 
 
Det forutsettes da at folkebadet forsetter med dagens billettsatser og messer og 
fotballturneringer holdes utenfor prinsippet siden dette er inntektsbringende arrangement. 
 
Aldersgrense settes til 16 år. Under 16 år er barn og over 16 år betales som voksne. Ved utleie til 
blandete grupper gjøres det en fordeling. 
 
Nordreisa svømmeklubb er etablert i sommer og de har søkt om treningstider i svømmehallen. 
For dem blir det svært dyrt å betale timeprisen for grupper. Det anbefales derfor at det etableres 
en ny sats lik den som er i idrettshallen på kr 130 kr pr time og at den gjøres gjeldende fra 
1.oktober 2018.     
 
 
 
Semesteravgift i kulturskolen foreslås økt med 2,5 %.  
Billetter kino for voksne foreslås økt med 2,5 %, for barn justeres etter filmprisøkning fra 
filmbyråene.  
Foreldrebetaling skolefritidsordning foreslås økt med 2,5 %.  
 
Regjeringen foreslår maksimalprisen for foreldrebetaling i barnehage. For 2018 kostet en 
heltidsplass til 2 910 kroner per måned. Ny pris kommer i statsbudsjettet i oktober. Kommunen 
forslag tidligere har fulgt statlig maksimalpris.  
 
Det ble utarbeidet forslag til leiepriser for Halti kulturscene i 2015 og gjort noen endringer i 
årene etter. Dette videreføres i forslag for 2019.  
 
Det legges ikke inn økning på: 
- Billetter svømmehall 
 
Satser for utleie av Solvoll gamle skole er tatt ut med bakgrunn i landtidsleie av huset. 
 
E-faktura  
I 2016 startet kommunen med premiering av kunder som gikk over til å bruke efaktura i stedet 
for papirfaktura eller avtalegiro. Det sendes ut ca 4000 fakturaer i faste avgifter (barnehage, 
kommunale avgifter og hjemmehjelp/sykehjemsplass ol) i kvartalet, og av disse sendes det ut 
867 efaktura. Flest efaktura på barnehage/sfo (38 %), deretter på kommunale avgifter (20,7 %) 
og minst på helsetjenester (8,9 %).  
I 2017 ble det sendt ut 1003 efaktura. Flest efaktura på barnehage/sfo (40,85 %), deretter på 
kommunale avgifter (28,29 %), og minst på helsetjenester (9,24 %).  
I 2018 sendes det ut 1056 efaktura. Flest efaktura på barnehage/sfo (41,7 %), deretter på 
kommunale avgifter (31,05 %), og minst på helsetjenester (12,08 %). 
Pr 01.01.2016 hadde vi 644 e-fakturamottakere mens per november 2017 har vi 871 e-
fakturamottakere, altså en økning på 26 %. Pr september 2018 er det 996 personer som har 
efaktura.  
Som tallene viser, andelen efakturakunder går opp for hvert år, ordningen med uttrekking av 
Ipad foreslås derfor videreført en gang i året. Trekning gjøres i desember.  
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Avgift for Etablererprøven for styrer av serveringssted, kunnskapsprøve om alkohollovgivning 
for salgsbevilling og skjenkebevilling, følger statlige forskrifter.  
 
For de resterende avgifter og behandling av saker i hht til forskriften om gebyrregulativ, foreslås 
det en økning på kommunal deflator (stipulert til 2,5%). 
 

Vurdering 
Forslag til regulativ for avgifter og gebyrer følger Statlige føringer om pris og lønnsvekst; 
deflator i Statsbudsjettet.  
 
For utleie av idrettshallen, gymsal og svømmehallen, er det lagd en egen utredning som 
konkluderer med at det kan praktisk gjennomføres, men det vil medføre et inntektsreduksjon på 
ca kr 300.000. Rådmannen anbefaler ikke reduserte inntekter nå, da det vil måtte gå på 
bekostning av andre tjenesteområder. 
 
For utleie av svømmehallen til idrettslag foreslås det samme timesats som i idrettshallen. 
 
For VAR sektorene følges selvkostberegninger basert på Statlige forskrifter og retningslinjer.  
 
Satsingen på selvbetjente og/eller elektroniske løsninger videreføres og det er lagt inn 
premiering til de som bruker disse.
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Nord-Troms Brannvesen 

    
 
Gebyrregulativ 2019 for kommunene, Kvænangen, Skjervøy, Kåfjord, Nordreisa  
 
Vedtatt av kommunestyre 1940-00.00.2018, 1941-00.00.2018,1942-00.00.2018,1943-00.00.2018 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Gebyrregulativ 2019 for kommunene, Kvænangen, Skjervøy, Kåfjord, Nordreisa 
 
Hjemmel: LOV-2002-06-14-20 Brann- og eksplosjonsvernloven og FOR-2015-12-17-1710 
Forskrift om brannforebygging. 
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Nord-Troms Brannvesen 

    
 
Gebyrregulativ 2019 for kommunene, Kvænangen, Skjervøy, Kåfjord, Nordreisa  
 
Vedtatt av kommunestyre 1940-00.00.2018, 1941-00.00.2018,1942-00.00.2018,1943-00.00.2018 

 
Formål. 
Gebyrregulativet har som formål å regulere gjennomføring av feiing og tilsyn av 
fyringsanlegg. Samt tilleggstjenester for Nord-Troms Brannvesen. 
 
Virkeområde. 
Gebyrregulativet gjelder kommunene, Kvænangen, Skjervøy, Kåfjord, Nordreisa. 
 
Hjemmel. 
LOV-2002-06-14-20 Brann- og eksplosjonsvernloven og FOR-2015-12-17-1710 Forskrift om 
brannforebygging. 
  
Hyppighet for feiing. 
Kommunen skal sørge for at røykkanaler i fyringsanlegg som brukes til oppvarming av 
byggverk, blir feiet ved behov.  
 
Hyppighet for tilsyn. 
Kommunen skal sørge for at det ved behov blir ført tilsyn med fyringsanlegg som brukes til 
oppvarming av byggverk.   
 
Varsling. 
Eier av fyringsanlegget skal varsles skriftlig eller elektronisk med dato/tid for gjennomføring, 
og pålegges å varsle andre brukere av vedkommende bygning. 
 
Gebyr 

1. Kommunene skal dekke sine kostnader i forbindelse med gjennomføring av 
lovbestemt feiing og tilsyn etter selvkostprinsippet med 100 % dekningsgrad. 

2. Samt tilleggstjenester.  
 
Gebyrregulativet vedtas årlig av kommunestyret.   
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Nord-Troms Brannvesen 

    
 
Gebyrregulativ 2019 for kommunene, Kvænangen, Skjervøy, Kåfjord, Nordreisa  
 
Vedtatt av kommunestyre 1940-00.00.2018, 1941-00.00.2018,1942-00.00.2018,1943-00.00.2018 

 
 
Prisliste 
 
Grunnlag 
 

Pris 
 

1. Røykløp – Årsgebyr   
 

383,- 

2. Røykløp – Fresing  
 

1000,- 

3. Røykløp – Filming  
 

1000,- 
 

4. Røykløp – Andre tjenester, ekstra inspeksjon av røykløp eller 
fyringsanlegg etc. 

383,- 

5. Feiing – Fyrkjele og anbringer 
 

2500,- 

6. Feiing – Lite – ildsted  
 

383,- 

7. Feiing – Stort – ildsted   
 

800,- 

8. Kjøp av tjenester for kommuner utenfor brannsamarbeidet 
 

Tilbud 

9. Kjøp av tjenester for kommuner innen brannsamarbeidet 
 

Tilbud 

 
Priser eks. MVA 
 
 Gebyr innkreves selv om feiing og tilsyn ikke er utført i følgende tilfeller: 
 

1. Feier ved inspeksjon av fyringsanleggets røykkanaler har funnet at feiing ikke er 
nødvendig. 

2. Feier etter varsel og ved oppmøte til fastsatt tid, ikke har tilfredsstillende adgang til 
fyringsanlegget. 

3. Gebyret innkreves periodevis (årlig) sammen med andre kommunale gebyrer. 
 
Gebyrfritak. 
Kommunen kan etter søknad gi fritak fra å betale gebyr i følgende tilfeller: 
 

1. Bygningen har ikke montert fyringsanlegg. 
2. Fyringsanlegg er frakoblet røykløp og røykkanal blendet. 

 
Byggeier plikter å melde fra til kommunen dersom fyringsanlegg installeres, eller blending av 
røykkanal skal fjernes. Dersom byggeier unnlater å melde fra, fastsettes straffegebyr. 
«Feie- og tilsynsgebyr etterbetalt fra det tidspunkt fritak ble innvilget» 
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Andre tjenester. 
Eiere av fyringsanlegg som ønsker feiing eller tilsyn utenom det som er lovpålagt, fjerning av 
bekk sot, inspeksjon av skorstein eller lignende, må ta kontakt med Nord-Troms Brannvesen. 
 
Nord-Troms Brannvesen tilbyr tjenester til kommuner som ikke er tilsluttet samarbeidet. 
Ta kontakt for tilbud. 
 
Byggeiers / brukers plikter. 
Eier skal, etter varsel om feiing, sørge for at hele fyringsanlegget er tilgjengelig for feiing, 
samt utstyrt og innrettet slik at feiing kan utføres på tilfredsstillende måte. 
 
Eier av bygninger hvor feiing av røykløp foretas fra tak, skal sørge for at feieren har 
tilfredsstillende atkomst opp til, og på taket.  
 
Eier er pliktig å sørge for at forskriftsmessig stige er lagt fram, tilgjengelig for feier,  
I umiddelbar nærhet til takstige, som ett signal på at det er klart for feiing. 
 
Forskriftsmessig takstige eller trinn skal festes forskriftsmessig. Adkomst til tak skal sikres 
mot utskliding.  
 
Der feiing ikke skjer fra tak, skal Eier/ representant sørge for at feieren har tilfredsstillende 
atkomst til røykløp. 
 
Eier/ representant skal sørge for tilfredsstillende atkomst til sotluke eller tilsvarende egnet 
innretning for sotuttak. Ved innvendig atkomst for feiing, skal Eier/ representant være tilstede 
under feiing. 
 
Feierens plikter 
Feiingen skal utføres på en faglig tilfredsstillende måte med minst mulig ulemper for 
beboerne. Etter endt feiing skal feieren sørge for at sot blir fjernet, enten av feieren selv eller 
av byggeier/representant, og anbrakt på egnet sted.   
 
Feieren skal under feiing og tilsyn vurdere forhold ved fyringsanlegget, som har betydning for 
brannsikkerheten eller atkomsten, samt sjekk av varsling og slukkings apparater. Ved avvik 
som ikke kan rettes på stedet, skal feieren gi skriftlig tilbakemelding til eieren, med frist for 
retting eller tilbakemelding om når retting blir gjennomført. Dersom retting ikke blir 
gjennomført, skal tilsynsmyndigheten gi nødvendige pålegg. 
 
Klage. 
Saksbehandlingen ved klager følger bestemmelsene gitt i eller i medhold av Brann- og 
eksplosjonsvernloven, samt Lov om behandlingsmåten i forvaltningssaker (forvaltningsloven) 
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Økning

renovasjon 4,0 %

Tekst | År
Økning

miniab. 4,0 %

Type abonnement Eks. mva. Inkl. mva. Eks. mva. Inkl. mva. Økning

fritidsab. 4,0 %

RENOVASJON
Økning

slam 4,0 %

Standardabonnement 3 270 4 088 3 401 4 251

Miniabonnement 2 660 3 325 2 766 3 458

Miniabonnement kompost 2 660 3 325 2 766 3 458

Storabonnement 4 754 5 943 4 944 6 180

Fritidsabonnement 832 1 040 865 1 082

Fritidsabonnement m/dunk 1 813 2 266 1 886 2 357

Byttegebyr dunk 257 321 267 334

Kjøp av dunk 604 755 640 800

Hentegebyr dunk inntil 6 mtr. 960 1 200 998 1 248

SLAM
Slam inntil 4 m3

-         tømming hvert år 1 661 2 076 1 727 2 159

-         tømming hvert 2. år 831 1 039 864 1 080

Slam fritidsboliger

-         tømming hvert 3. år 567 709 576 720

-         tømming hvert 4. år 426 533 432 540

Slam pr. m3 (> 4 m3) 457 571 475 594

Ekstra tømming septik 2 189 2 736 2 277 2 846

Ekstra tømming i per. 1.11-30.04 3 284 4 105 3 415 4 269

Gebyr manglende merking/rydding 510 638 530 663

Gjelder fra 01.01.2019

Kommunal renovasjon eierkommunene

2018 2019

AVFALLSSERVICE AS

RENOVASJONSGEBYR TIL FORBRUKER 2019
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